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THIS CERIIFIES THAT (Ful] nams and address)

MARTA KATSARIS
1859 Greary Blva,
San Francisco, CA

m"ﬁﬁ WEIGHT | HAIR G753 S&X
6-9-53 70 | 123 |Brown [Broun| F

has met the medical standards presceibad In Part 67, Federal
Avlaiton Regulations for this closs of Medlcal Certificale, and
the standards prescribed In Part 61 for o Student Pllot Ceril
Icate.

STUDENT PILOTS ARE PROHISITED FROM CARRYING PASSENGERS,
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DATE OF EXAMINATION

me&—
= 016431

gEDNAME homas eih, D,

ARAALS SIGNATURE .

.
%fbﬁ R2- 4
FAL FoRM 04202 (6.79) ‘

s

AMERICA
~Peran Arutaon AveeestaaTOn
Is
9

‘MARTA

v PeDe
RE

L UNITED sTates GoF

Depertment of Irpasertatms

THIS CermiFies IV,

THAT

KATSAR

Box 47
DWOOD v

570543516

Hl. cenr. wo.
LIMITATIONS

NDS

RATINGS AND

NGLE ENGINE LA

 XiL aTReLANE s

B3 2,4

X.
viii.

SUPZASEDLS PRLVIOUS EDITION

SIGNATURE OF HOLDER
OF ISSUEGPa2Be7s

P.&um,}ﬂ

ADMMNISTRATOR

X. oave

AC FORM 0040 2 (4 73y




17205°6p P, *3p0D) 'S (1) p0q 30 1k s Jerp dwt e
s ;:tkf:!?»»nn-na»mwh-": 133 31 JO wODINTY a e

Toa
) SZTIEL YIROHVY IO "AULD YVNOHYINO
ZLOEZ XO08 'O °d

. HONVYE NOILVYOISILHNID NVYWHIV
‘ NOILLVYULSININGQY NOILVIAY IV¥3QA3d
« 01 {won pY wou! [e39p23 01 21qe

. kod spews 13p10 Lrwows 20 3IYO) 7¢ Pt "YAiq 10 30u1d puv Awp 13GEAY K1pam391 (1100 Faipea

R -03d rianbas 4nok pudg *1wo1sd> piyea ¥ 30 [0 panist 3q [l 1wredas y 1soabos s .

1304 81 a0k
N1 3004 18 pININIQO 3q (v 133 ¥ *pITsW 1O °p P '130) $1 s ol g
N UYOHILED 40 INIWIIVIE . v
a9 03 31qnidarse punoj 13 >me3d pur Y>3 10 svotirjadig )
N v [P b 1y 1qe211dde 241 qrm 23avpa023e v rdans
mvpnm:u'rn w310d32 “soorraane sscidde Jo ww’:x:‘aslg” 103399 Lprog 2L,
. . % 3 v
< NOIL{¥L$3¥ 1IYNOILYY340 N! VE sop pmpsmem

. Top1a13d 21131332 0) partsogae 10w 8§ wrmury |~
vy 10233 wt powssy 1Tures 0 s> hv!o [ :Jpg et po ,?‘»tu kvt '
oAy [#35p33 301132 (e33R g ut PIpaoid 11 ST DONTIP g3 JO 1 NG YL
P NOiLvyana

*WOPIq ¥ ROqS $13IPPe 1 1P OF WIYIL NI UIRK YD 10 3T W)
- - o . - - -
ree .
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~DAVID B. FECHHEIMER

1803 Laguna Street, San Francisco, California g4115

Telepbone (415) g23-9819
Cable:DavFECH

June 28, 1978

Charles Garry Esq.

Garry Dreyfus McTernan Brotsky
Herndon & Pesonen, Inec. -

1256 Market Street

San Francisco, Ca.

re: XATSARIS vs BRADSHAW et al

REPORT OF INVESTIGATION

On June 16, 1978, freelance journalist KATHY HUNTER
was interviewed at her home, 22 Highland Drive, Ukiah, Ca.
(Phone # 707 462 6934), regarding STEVEN A. KATSARIS. The
interview was not recorded at HUNTER's request.

KATHY HUNTER stated that she had been "for many years
a staff reporter on the Ukiah Daily Journal. HUNTER's husband,
GEORGE HUNTER, is an editorial writer and columnist/features
writer for the Dally Journal. HUNTER stated that she became
acquainted with STEVEN A. KATSARIS in late 1977 when he began
making accusations about the Peoples Temple, of which KATSARIS!
daughter, MARIA KATSARIS, is a member. HUNTER stated that she
and her husband had been, until recently, longtime and ardent
supporters of the Peoples Temple and of the Reverend JIM JONES.
HUNTER stated that she has never met MARIA KATSARIS, though she
had planned to attempt to talk with MARIA during HUNTER's trip
to Guyana in May of 1978. A copy of HUNTER's article about her
Guyana trip, published in the Santa Rosa Press Democrat is
enclosed as is the UPI account dated May 28, 1978.

HUNTER stated that she disbelieves MARIA KATSARIS' accu-
sation that her father STEVEN A. KATSARIS had molested MARIA when
MARIA was a child. She said she based that bellef on having
talked with KATSARIS on numerous occasions during the last year.
She stated KATSARIS exhibits "genuine concern...a father's
concern...for Maria's safety and well being...I can't imagine
him to be a child molester.™ HUNTER stated that she had never
heard talk concerning XKATSARIS engaging in unusual or promiscuous
sex. "In a town like this (Ukiah) I think I would have heard such
reports,™ HUNTER stated.

- HUNTER stated that she knew nothing about KATSARIS!
marriage to or divorce from ANNE KATSARIS. HUNTER said that

she has come to have "high regard" for KATSARIS and believes that
MARIA's accusations concerning her father "are false..lles..that
somehow the Temple people made her say.” The interview with
HUNTER was under pretext of obtaining general information on

the Peoples Temple controversy, questions concerning KATSARIS

had to be included in the general questioning and were limited.

-
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Charles Garry Esq.

June 28, 1978

Katsaris vs Bradshaw, et al
Page 2.

On June 16, 1978 a search of records at the Mendocino
County Courthouse in Ukiah, Ca., revealed the following infor-
mation regarding STEVEN A. KATSARIS:

A Voter Registration form in the name STEVEN A. KATSARIS
is on file in the Mendocino County Elections Office. A clerk
in the Elections Office said office policy forbade photocopying
of _voter registration records. The following information is
coptained on KATSARIS' registration: STEVEN A. KATSARIS on
Mateh 15, 1976 registered to vote as a Democrat. He listed
his address as 8591 Gibson Lane, Potter Valley, 95469; his place
of birth as Ohio; his date of birth as March 26, 1926; his
height as 6' 1"; his occupation as "Director - Trinity School';
and his Social Security # as 294~20-8705.

Additional voter registration records in the names of
ANNE T. KATSARIS (subject's former wife), and MARIA KATSARIS
(subject's daughter) were located and the following information
was obtained: ANNE T. KATSARIS régistered to vote as a Democrat
on 15 April 1976. She listed her address at that time as
8591 Gibson Lane, Potter Valley, Ca., 95469; her place of birth
as Connecticut; her date of birth as November 11, 1940; her
height as 5' 5"; her occupation as "Nurse™; and her Social
Security # as 0&3—94—3516. MARIA KATSARIS registered to vote as
a Democrat on September 23, 1972; she listed her address at
that time as 1051 Road M, Redwood Valley, Ca. 95470; her place
of birth as Aleghany, Pennsylvania; her date of birth as June 9,
1953; her occupation as "student", her Social Security # as
570-94-3516. :

A Certificate of Registry of Marriage of STEVEN A. KATSARIS
to ANNE KATHERINE TOMAJA is on file in the Mendocino County
Recorder's Office. A Photocopy of thils document is enclosed.

The following documents are also enclosed:

(1) Property records pertaining tolthe purchase of
property at Potter Valley, Ca., in the names of STEVEN A.
KATSARIS and ANNE T. KATSARIS. ;

(2) Documents pertaining to the Dissolution of Marriage
of STEVEN A. KATSARIS and ANNE K. KATSARIS. .

Records in the Mendocino County Assessor's Office show
the most recent assessment of subject STEVEN A. KATSARIS!
property at 8591 Gibson Lane, Potter Valley, Ca. (recorded in .
Book 950 (Page 581), as: Land - $1,450.00; Improvements -
$11,150.00. The Assessor's Office file # on this property is
# 172 250 01. H

KATSARIS's home is remotely situated and is surrounded by
an electric fence.

Investigation 1s continuing. - . .

David B. Fechheimer

DAVID BPFEEHHEIMER c-z
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7 INDIVIDUAL ACKNOWLEDGMENT .

. '.Snmodeifomia

by Vss

" Marie A. Kahl

)

Oadhin &8h___ diyof January

(SEAL) n

& Nocary Public in and for said _$onoms
y spp Norzan B. Franks sod Sherry M. Franka_:

1974, §=fote me,
M .County,

B I —p—

kpown © me o be the persoa$__whase names. axe_ o

.. t fostrument, 20d acknowledged thar . £ he Y exscured the same.

MARIE A KAHL
SOTALY FUSLIC - CALITOIXW
COURTT OF SONORA
ST Coanzion L2rag AW ¢, 1N

000 S0 s

W, my hand and official scal.

bscribed to the withi

Mo Co_ =500,

Noacy Publicin and focsaid . Sanems.

My commistion expirer._APEil 9 19 76

3000 53[]?& 5&5‘:‘2
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. &‘nnt certain tenl p:opetty situate !.n the caunty of Mendocino, State
of c:.l!.toznh, deacribed as follows: -

" PARCEL osz: The Southwest qut:ter ot Southwast quarter of Secticn 12,
. and the Horth half of the Northwest quarter of Section 13, Township 17
Forth, Range 12 West, Mount Diablo Maridian, according to the official

plat thereof. . - ‘o - -
. PARCEL TWO:- THE RIGHTS granted in the deed executed by K. E. Ricards

et ux to Leonard P. Troobley et'al, dated March 1, 1971, recorded April

"9, 1971 in Volume 845 of Ottz.cial

Racords, as tollowc:

.

Records, page 178, Mendocino County

-n:. :iqht to con::ruct. mintaln,
of land situate in Potter Vallay,

Caufo:nia. described as follows: °

.tence and use a road within the stxip

of the Caunty of Mendocino, State o£

A strip of lapd of the nnifom vxdth of 40 feet: lying canti.g\mus and
Southerly of the Northerly boundary line of Section 13, Township 17 North,
Range 12 West, Mount Diablo Base and Meridian, and extending from the
¥esterly boundary line of the Fortheast quarter of said Section 13, East-
erly 410 teet to the County Road.

Said xoad is ‘to be appurtenant to and for 1nq:ess to and egress “from the
County Road to the Tooby property in the Forth half of the Northwest
quarter, Section 13,Township 17 Bo:th, Range 12 West, xonnt Diablo Base
-and Meridhn.
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. Do *  Handocino County .
e e . . . . . .- . -.. . .54057 ) .. .
+  mECORDING REQUISTED BY ) . . vty . . ’
- : : R 5 ST
. A-:--mc--m-us; ;I : * . N . doox 953 ’)£5584 )
. Benez. /o Leonard 7. 'x'xombLey ) . .amZl 1230 PRV -
‘...'... ° '950 Alkire St. R . Lo
‘:.. Hozqan Hill; Ca. 95037° . .. .[gof.l“ls%gi.c.gla{m -
- ’ o I § <m-an e B
'l’ﬂlcOI'\'il'-fN"-—&’-‘—s9—-51=H'-WNo SPACK ABOVE THIS LINE FOR RECORDER'S UST .

C Bzzh of Erust anh gss;g'nmcnt of Rents l

-run-mm--o.nlv .

Fo

Ebls Etth of ‘Gzrust Made dus._’4’5_th___d;y u:nzmhu;____ 1912_

;mm, STEVEN A, KATSARIS and ANNE T. XATSARIS. his xj.tg: . hercin c:lledTRUﬂ'OK
mmum_mm.._nm_a Valley, Calif, :

w;a-rea TITLE INSURANCE COMPANY, acorporauon. hetein calted Trust md__—..g__hmkim ¥, TROMBLEY

BARBARA E. TROMBLEY,his wife as joint tenant:;gan undivided interest:
hesein called BGEFICIARY.

tenants, an undivided interest . .

Witnesseth: That Trustor irrevocably GRANTS. TRANSFERS AND ASIGNS TO TRUSTEE, IN TRUH WITH

‘POWER OF SALE, that real property is the.,

cowyaL..__Ennd

.

Qcing State of California, described as: .
- .¥or description see HXIIBIT "A” attached 1 | . -
e . R - . - ._ .
- :A . - . . C I . - : . ‘. . . . . A .
* . ~ .t - . ) . -

"mmgnmmmmu.(muumanw SUBIECT. HOWEVE!. Iotb:nght.ya-crmd authorlty given 0 s0d coaferred vpoa
BescScinry by Panagraph S of Past 8 of the mmcnlvonudhmxabyulmmmllxtw-pplymmmlnuoulpmﬁu for the
fnn‘ﬂgp&mnlthc"‘ bya potz, of even das
8dit

date herewath, executed by Trusior 13 the sum of

May 19, 1971 raapectively, in the ook
Tnngshnu be and they are bereby incore

Raxa .o.aiil 54
. TmmﬁnnmduyN«ndndlﬂulmduyﬂmd%wkmﬁdbhﬂnh%umknn.

_M&"‘Sﬁrm § L Qo T Ketrzon

Steven A. Xatsaris . Anne T. Katsaris
SYAT!'O'O\LRW : POR NOTARY 3£AL OR STAMP
* cComyee Mendoeine  f™ . PR
Muﬂ.ummmwmnmb& . L. -
fn sad for said State, ] .
teven A. Xatcaris & Anne T. Katsaris . S 1
tu-nunumwmw_nmmwumw . = MARY LOU .EI?MN
:db- w X_hel erscoted the xame. . H  metast e o Cauromman - 1.
b‘ é . ° Fenorar o—-‘:‘-:
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W My Comnividon Sapne Moy 18, 1976
£y Lou Pirman TS A {
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woo- D LY e paEerr At

- "ﬂn: certain real prop;zty' sitvate in the 'County of Hendocina, State
of California, described as follows: . .

cf PARCEL ONEr  The Southwest quarter of Soutbwest quarter of Section- 12,
‘and the Horth half of the Korthwest quarter of Section 13, Township 17
¥orth, Range 12 West, Mount Diablo Meridian, according to the official
Plat thereof, - ~ - - . e y T

PN - - 3 L .

. PRl
.

‘" PARCEL IWO:  THE RIGHTS granted in the deed executed by X. E. Ricards
*+at.ux to Leonard P. Tromhley et al, dated March 1, 1971, recorded April

.9 1971 in Volume 845 of Official Records, page 178, Mendocino County -
- Racords, as follows:-: - P ., W . -

© The right to constmét, naintaf:n. !e;\cu-and use a road within the ‘strip

© ©Of land sithate in Potter Valley, of the County of Mendocino, State of i

«+ 7 'l . .california, described as.follows: L. .. . ot
! . : . o v et -

- N " A strip of land of the uniform width of 40 feet lying ‘contiguous and :
- Southerly of the Northerly boundary line of Section 13, Township 17 North,
" Range 12 West, Mount Diablo Base and Meridian, and extending from the
Westerly boundary line of the Northeast quarter of said Section 13, East-
erly 410 feet to the County Road, ) - e oL RN

. .
: - P

8aid'road is to be appurtenant to and for ingress to and egress from the .
; County Road to the Tooby property in the North half of the Northwest i
3.7 - . quarter, Section 13,Township 17 North, Range 12 West, Mount Diablo Base
: and Meridian. . . ... L - s T

.. See . y - . . ..
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: pwl__izz_ WIWH& - : Records of the . Ca_ ity
* d._.K docine A 2 Sate’ olCa.ufcmm. oxecutzd by_Lennazd_E._.

. Trombley and Barbara z. Trombley, his wife and Noman B. 2ranks
- and_she_;rv M._Pranks. his wife /

. amnx. s which K- E. Ricards and Edna’ Ricards. 'his vlfe

" e trustee, Sooralictax Which Deed of Trust was re-recorded April 9, 1971 in
- . Volume 845 of Official Records, page 178, Mendocino County Records
.- nc Mailed foxr___ _ ILeonard F. Trombley 3 . ..
" MAKE

" . ‘950 Alkire St.

R N  STREET ADDI ADORESS T ’ i
. K “Morgan Aill, Ca. 950 ZL_“_ . )
e . GYY W0 TTATE .

Sherxy M. rx:anks
° STATE OF CALIFORNIA

———Cb-fvd..%“ﬂ_um_—_ : OFFICIAL SEAL
¥ ARTHUR IANNISTER
-"kahn‘hr-u’l tate, perscaslly o, n-n(_ls_o__LE.._‘ku_is}ey o]
and Barbara E,Trombdley, his vife My Conavralon Lapies Seprambes 19, 1976
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. Ll Sa of Califormia . .o - .
T R — Counyof_Sonoma_____- ) SS. . * )
- [ . .
.t LT T L Oadui_Ath day of.___ Janusry 19.74, befoce me,
- Marie A._Rahl & Nocury Public in and for said __Sopome__ % Cousty,
© (SEAL) - . Tty app a _Nornan B. Fracks and Sherry M. Fr. x

. Joown  me o be the persoa A whose mame &

RO ° "_are. bacribed t the widhin
.o " - jsrument, 20d acknowledged that £ _be Y. exscuted the same. .
=N BARIE A. KAHL w my hand and oficial saal, 3
: TART PERUIC . CAuFOR E é {
9 cownty of w'u:\ o > ¢ : ¢ \ag]. p‘
X2 v cmunnion tiraes arm v, 0006 - !
Nocary Public i and for said Sonems__- Couny and Sz
s-rev doe BIOK 950 !AESS?M,mhth;u 9 19_75. 54058
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- - Mendoctno County
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ucc.onoma NZQUESTED BY - BECOVGEL 2* SEQUESE oF
- - . WEIr TNt Cusranry COwveanr
.. _' N . SINTOCIHO Coumitr Bt
[y i5sgt§53d o i J{KZI ,2 2 rH ,54
— Redwood Valley, Ca. : nensott ity -
srars - L. - . - B , .
L ’ 4 : ) ot v g 3%
Title OrderNo_63469 __ Escrow No. . b . ..
- e SPACK ABOVE THIS LINK FOR ) 'S usE
[, r ) c:ant;:e;__-t above T T o c.a,:?‘ on fa11 ?:!:-".t proparty conveyed, or
Arcens - address .. - . O Coaycted se fall 'l:‘l::;u:‘l::u 808 encumbrasces | .
. & - N : . . /éW
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. Unincorporated . . {ht!:",ﬂ g intoy
. ~|". Individual Joint Tenancy Deed - | S
. i WISTIAK TITLL POAM 0. 108~ L. . . .
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PO‘RVALUE RECEIVED, ROBERTA A.: EARVEY ‘and LUCILLE M. HARDER .-

GRANT___s5o STEVEN A, KATSARIS and ANNE T. KATSARIS, husband and wife

33 JOINT TENANTS all st real propenty sicuats inthe. ~ ~ |+ . -
Couyol  Mendocino . B +Staia of California, dexcribed a3 follows:

* A right of way for public utility pn::pose'n over a strip 'ot land of .

12 West, Mount Diablo Base and Meridian,

L the uniform width of 40 feet lying contiguous to and Southerly of
. \. the Fortlierly boundary line of Section 13, Township 17 North, Range
' . Westerly boundary line of the Northeast
. Easterly 410 feet to the County Road.

Ded______Januazy 4th 1974

and extending from the .
quarter of said Section 13,

Lucille M. BHarder

et P z&“a—r‘,
. FRoberta A. Earvey .

STATE OF CALIFORNIA R |
- -
PRSSNP4 n
OwIAR IR 19 24 before oae, the sodersipwed,

g .

FOR NOTARY STAL OR STAMP

& Notary Pudlic, in 234 for sid Seats, persocall )
Roberta A.Harvey & Luc{ITe M. Harder

+ Racwm 10 me ta be the person . whome awme A_AYE_____
swbecribed 39 the withis instrumcat, 3.0¢ acknowladped te we that

T3y ctactied the smme.

B A A
. zybon rizx;f'nm‘

-’

.
»

Z/ Pemtwal Oreree

3 s Corminion B Mer 18, 1978

pitivtg Roe
MARY LOU FLUMAN
Tetare Pumag o Clirewsia
Wenrtlmne Covery

ey

MAIL TAX STATEMINTS AS DIRECTED ABOVE

54059

-
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* L. ’ Nome, Addn'n ond Telephons Number of Attoraey (s} SpoteBel r Usr of Cuuﬂ_-c.l'.rk Only.
BARRY WOOD NE
Attorney at Law .-
P.0. Box 386 . cLm oo s
116 South School Street Y e
Ukiah, California 95482 *IOLA N. RICHARDSON
Telephone: (707) 462-6666 MENDOCINO COUNTY CLERK
Attorney(s) for. Petitioner By. . Deputy
: SUPERIOR COURT OF CALIFORNIA, COUNTY OF ... MENDOGCINO
In re the marriage of CASE NUMBER 38 342
Petitioner:  STEVEN A. KATSARIS '
and
. Respondent: ANNE K. KATSARIS B NOTICE OF ENTRY OF JUDGMENT {(MARRIAGE)

You are notified that the following judgment in this couse was entered in

Judgment Book No.....87 . poge.....52 con.0ct...21,.1977
. {Dote)

O Interlocutory Judgment of Dissolution of Marrioge

IX Final Judgment of Dissolution of Marriage

D_ Final Judgment of legal Separation

[ Final Judgment of Nullity

VIOLA N. RICHARDSON

) By%ﬁm%&x\f&&, Deputy

DECLARATION OF MAILING

On the date stated below, | mailed (by first-class mail or airmail, postage prepaid} a copy of this Notice of Entry
of Judgment {Marrioge} to the persons entitied thereto, oddressad as follows:

[STEVEN A. KATSARIS 1 T'ANNE KATSARIS TOMAJA 71
¢/o BARRY WOOD 5901 Neuman Court, #6
Attorney atg:sLaw Sacramento, California
P.0. Box 3 . .
Lkiah, -California 95482 _| L : _J
«we-VIOLA N. RICHARDSON ... , Clerk
Dated.... 0 .CI......2.6.,...19.2.7....._... BY.RADL}AL’LW'}...&\}’-J&\'\!\\ , Deputy
Form Adopled by Rule 1290 of . _
Judicial Council of Californio NOTICE OF ENTRY OF JUDGMENT (MARRIAGE)
Revised Effective Jonvary 1, 1972 Co (2=

{corrected)




. Nome, Address ond Telephong i  .aber of Attocney(s)
’ BARRY VOOD
- Attorney at Law
P.0. Box 386
116 South School Street
Ukizh, California 95482
Telephone: (707) 462-6666

Attorney (s} for. Petitioner

Spoce m\%. urE. OTE" ClEnlr@ )
O

GC7 21 1ee d
CHARDSON
COUNTY CLERK

P e et ] Depey,

L1

NS
L SR

In re the morrioge of

AU

Pefitioner: STEVEN A. KATSARIS
and

Respondent: ANNE K. KATSARIS

oIt UGUN

ENTERED _ (e

SUPERIOR COURT OF CALIFORNIA, COUNTY OF __.MENDOCINO

CASE NUMBER 3 8 3 & 2

FINAL JUDGMENT (MARRIAGE} OF

DISSOLUTION

{LEGAL SEPARATION/NULUTY/DISSOLUTION])

The court ocquired jurisdiction of the respondent on.M@-.ZZQ.b....&,...lQ.’(.Zby: .

{Date}

.

EQ{Sefvice of process on that dote, respondent not having oppeared within the time permitied by law.

[0 Service of process on that date and respondent having oppeared.

] Respondent on that date having eppeared.

The court orders that:

3 Pursuant to D'Civil Code Section 4506(1) or [] Civil Code Section 4506(2), a Judgment of Legal Seporation and

such other orders as are set out below be entered.

[ Pursuont to [ Civil Code Section 4400, [J Civil C;:de Section 4401, or [ Civil Code Section 4425( ], c Judgment
of Nullity and such other orders as are set out below be entered, and that the porties be restored to the status of

unmorried persons.

K Pursuant to ] Civil Code Section 4506{1} or [ Civil Code Section 4506(2}, o Final Judgment of Dissolution be
pril 15, 1977

enfered, ond that oll of the provisions of the interlocutory judgment, which was entered on

except as otherwise set out below, be made binding the same as if set forth in full, and that the porties be restored

to the stotus of unmarried persons.

Form Adopted by Rule 1289 of
Juditial Cowncit of Californis

g 17

FINAL JUDGMENT (MARRIAGE)
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Nom: ddreus ond Teleph Nomber of Ath ot 3 5. "
* BARRY WOOD ) z ﬁ «L ofEm by
Attorney at Law

P.0. Box 386

116 South Schocl Street APR151977
Ukiah, California 95482 VIOLA L RICRARDSON
Telephone' (707) 462-6667 _ MCNDOCING COUNTY CLERK

) An . Depcly
Attorneys] for Petitioner . Br N -

-

SUPERIOR COURT OF CALIFORNIA, COUNTY OF __MENDOCINO

In re the marrioge of ) CASE NUMBER

Pefiioner: STEVEN A. KATSARIS 38342
. “ ’

INTERLOCUTORY JUDGMENT OF
Respondent: ANNE K. KATSARIS . DISSOLUTION OF MARRIAGE

This proceeding was heard on..ﬂnlln_li‘;_lﬂl._befom the Honorable AR_.,..THUR_.____B BRO _ADDUS
Department No.._Qne .
" The court acquired jurisdiction of the respondent on._March 8, 1977 by:

(©ate)
K] Service of process on that date, respondent not having ;:ppeared within the time permitted by law.’

[J Service of process on that date and respondent having oppeared.

] Respondent on that date having appeared.

S _PAGE_L LD

The court orders that an interlocutory judgment be entered declaring that the parties are entitled to have their marriage
dissolved. This interlocutory judgment does not constitute a final dissolution of marrioge and the parties are still married-

s ond will be, and neither party may remarry, until @ final judgment of dissolution is entered.

c - . . N
=

P The court also orders that, unless both parties file their consent to a dismissal of this proceeding, a final judgment of
‘% &« dissolution be entered upon proper application of either party or on the court’s own motion after the expiration of at least
= "uc:‘: six months from the dote the court acquired jurisdiction of the respondent. The final judgment shall include such other and
§ 'g further relief as may be necessary to o complete disposition of this proceeding, but entry of the final judgment shall not

deprive this court of its Jurisdiction over any matter expressly reserved to it in this or the final judgment until a final
. disposition is made of each such matter.

.

IT IS FURTHER ORDERED that the property settlement .agreement dated April
8, 1977, attached hereto and incorporated by reference herein, is approved
and each party ordered to perform its terms. t

IT IS FURTHER AND FINALLY ORDERED that respondents name ei‘ ANNE K. TOMAJ A"
and is restored.

APR 151977

Dated.

Judge of the Superior Court ]

el e of Celtornie INTERLOCUTORY JUDGMENT OF & —/#

Chartion Taanmes 1 VOO DISSOLUTION OF MARRIAGE
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'PROPERTY SETTLEMENT AGREEMENT

THIS AGRﬁEMENT is made this gﬂ day of April,
1977 at Ukiah, California between STEVEN A. KATSARIS, hereinafter
referred to as the Husband, and ANNE K. KATSARIS, héreinafter
referred to as the Wife. o -
I. STATUS OF PARTIES
Date of Marriage
Section 1.01. The parties were married on the 30th

day of July , 1972, at Redwood Valley, California, and ever since

that time have been, and are now, husband and wife.

Children of the Parties
Section 1.02. The names and dates of birth of the
children of this marriage are:
NONE
Separation
Sectlon 1.03. Irreconcilable differences have arisen
and as a result the parties have decided to separate and live
permanently apart.
II. PURPOSES OF AGREEMENT
Section 2.01. The purposes of this Agregpent are to:

a. Settle forever and completely the interests and

_obligations of the partieg in 211 property as between themselves,

e —7 6.—
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their heirs, and their.assigns, whether held as community
property or as separate property or in joint tenancy or other-
wise. )

b. Settle all rights to maintenance and support
which either party may now have or later acquire against the
other for herself or himself.:. -

c. Liguidate and adjust all claims of any kind which
either party may now have or hereafter acquire against the
other, except as otherwise provided herein.

' III. PROPERTY OF THE PARTIES

Section 3.01. The following property cqnstitutes all

of the community and Jointly owned property of the parties:

a. Real property located at 8591 Gibson ﬁane, Potter

.Valley, California 95469, described at Book 950 Page 581 of the

Official Records of Mendocino County, incorporated by reference

herein.

b. Husband's retirement benefits, if any

c. Wife's retirement benefits; if any

d. 1971 Toyota automobile

e. 1976 Mercedés automobile, leased

f. Husband's flying'club airplane share

g. 19644Dodge pickup

h. Miscellaneous firearms

1. Community interest in husband's Whole Life Insurance
Policy

R o

'J. Miscellanéous tools

k. Miscellaneous furniture and appliances




[ X 1] .

1. Socizl Security contributions of each party
M. 1976 Tax liabilities, or Tax Reund, 4if any
n. bBank of fmerica savings account“
©. Bank of America checking account
' P. Miscellaneous recreational eguipment
Husband's Separate Property
Section 3.02. The following property constitutes z1l
of the separate property of the Husband:
a. Separate property interest in real property
at 8591 Gibson Lane, Potter Valley, California 95469, heretofore
described- .
bi Separate property interest in husband's Whole
Life Insurance.Policy
¢. Phot equipment
d. Miscellaneous furniture.and BEREA painting
Wife's Separate Property
Section 3.02. The folloying'property constitutes all
of the separate property of the Wife: ' '
a. Miscellaneous household effects and art gifts
‘Pull Disclosure
Section 3.03. Each party represents that he or she has
ma@e a full and fair disclosure to the other of all of his or her
propegﬁy interests of any nature whatsoever and that he or she has

not made any gifts of community property within the past five (5)

‘Years wlthout the prior consent of the other. If it is subsequently

determined by a court of competent jurisdiction th%t either party
owned or btherwise‘possessed property not listed above or that

either party has made such a gift within such five year period,

c-17
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the party o%ning or otherwise possessing such undisclos=g Troperty
or mzking such gift zgrees to pay to the other, on demand, 2 sum
equal to the higher c¢f the present value of such properiy or the
value at the time such determination is made by court.

Iv. . DEBTS.AHD OBLIGATIONS OF THE PARTIES

Community Debts

Section 4.01. fhe community debts and obligations of
the parties are as follows: ) h

a. "Privaté'ﬁorpgages.in favor of RICHARDS, FRANKS,
and or TROMBLEY on.the real property at 8591 Gibson Lane, Potter _
Valley, California 95469, heretofore dgscribe&; amounting to
approximately $27,000.00

b. Encumbrance on 1976 Mercedes automobile (lease)
to Eirst Leasing Corporation in the approximate sum of $7,000.00

c. Miscellaneous household bills estimated at $200 00

-df 1376 tax liahi%%giegéb§3 759.00

Section 4.02. Each party warrants to the other that he
or she has not incurred any debt, obligation, or other liability,
other thén those described in this Agreement, on which the other
party is or may be liable, and each party coyenants and agrees
that if any claim, action, or proceeding is hereafter brought
seeking to hold thé'other party liable on account of any other
debt obligation, liability, act. or omission of such varty, such
party will, at his-or her sole expen 1se, defend tha other party,
against any such claim or demand, whether or not well founded, ané ~

that he or she will indemnify and hold bharmless the other party

therefrom.

c-/&
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V. DIVISION OF PROPERTY
Community Pfopert" to Wife
Section 5.01. The Husband hereby transfers and
assigns to the Wife, as her sole and separate property, all of
his right, title, and interést in and to the following property:
a. Wife's retirement benefits, if any
b. 1971 Toyota automobile
¢c. Wife's Social Security'contributions and benefits
Community Proper&y to Husband
Section 5.02. The Wife hereby transfers and assigns to
the Husband, as hls sole and separate property, all of her right,
title,and interest in and to the following property:
a. Real property located at 8591 Gibson Lane, Potter
Valley, California 95469, heretofore described at.Book 950
Page 581 of the Official Records of Mendocino County, incorporated
by reference hereiﬁ
b; Husband's retirement benefits, if any
c. Husband's Social Security contributions and
benefits, if any
d. 1976 Mercedes automobile
e. Husband's airplane share
f. 1964 Dodge pickup .
g. Miscellaneous firearms
h. Community interest in Husband's wpole Life Insurance

Policy

L ¥ wona

i. Miscellaneous tools
J. Miscellaneous furniture and appliances

k. Bank of America Savings Account, minimum balance

-
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1. Bank of America Cheeking fccount, overdrawn

m. Miscellaneous recreztlonzl eguipment
Husband's Separate Property

Section 5.03. The Wife hereby waives all of her

right, title, and interes in and to the following separate

L1 0 L

property of the Husband descrited in Section 3.02 above.
Wife's Separate Property

Section 5.03. The Husband hereby waives all of his
right, title, and interest in and to the following separate
property of the Wife describéd in Section 3.02 above.

Payment of Copmuniéy Debts .

Section 5.04. The Husband agrees to be resbonsible
for the following cbmmunity debts set forth: "

a. Private encumbrances on real property at 8591
Gibson Lane, Potter Valley, California 95469, heretofore
described in the approximate sum of $27,000.00.

- b. Fi;st Leas;ng Corporation encumbranée on Mercedes

automobile in the approximate sum of $7,000.Q0

¢. Encumbrances, community ;nd or separate, on
Husband's Whole Life Insurance ?olicy

. d. All miscellaneous routine houséﬁold bills in effect

at date or.separqtioﬁ of the parties which is agreed to be February
22, 1977

Sectioﬁ 5.04. The Wife agrees to be re§ponsib1e
for the following community debts set forth:

¢ W ona

a.'- One half of 1976 tax liability in sum of
$3,759.00 (husband to pay other half).

-6- c-Fzo
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Property Insurance
_ Section 5.05. All insurznce on property transfarred

hereunder is hereby assigned to the party receiving such property,
and payment of the insurance premiums on such insurance from this
date shall hereafter be the.sole responsibility of the party to
whom the insurance is assigned .

Equal Division of Community

Section 5.06. Husband and Wife agree that in order

to effect a substantially equal division of the community property,
Husband shall pay to Wife, in aédition to the properties heretofore
described the sum of $40,000.00, to be evidenced by a note and
Deed of Trust on the reai property at 8591 Gibson Lane, Potter
Valley, California 95469, on terms suitable to both parties,
with payments made to Wife at a2 sum no less than $500.00 per month
until said note is.retired. It is further agreed that in order
to substantially balance the division of community property and
debts, Husband and Wife shall each be responsible for one half
{1/2) of the liability on their joint 1976 Income Tax return,‘
State ané Federal, or shall divide equally any refund on said
taxes.

VI. SUPPORT OF SPOUSE

Support of Wife

Wife represents that she is employed, a trained nurse,

"and has no need for spousal supbort. Wife hereby wazives 2ll

claims against Husband for spousal support or ali@ony, and ac-
knowledges by this walver that she realizes that a waiver of

spousal or alimony at this time, is a waiver for all time.




VII. CUSTODY, SUPPORT AND VISITATION GF CEILDEEY -
Custody ana Visitation

Section 7.01. This section is not appliczble

Support

Section 7.02. This section is not applicable

LI XL I

VIIT. GENERAL PROVISIONS
Section 8.01. This Agreement shall be effective as of
the date on which an interlocutory judgment of dissolution of
the marriage of the partles i1s granted b§ a California court of
appropriate Jurisdiction. °
Section 8.02. If and when an interlocutory judgment of
dissolution of the marriage is obtained py eitﬁer-party, the origins
of this Agreement shall be attached to the stipulated or proposed
Judgment, which shall state that the Agreement 1s attached thereto
and is incorporated‘as a part of the Judgment. The parties agree
that the court shall be requested to approve the Agreement as fair
and equitable and to make sﬁécific orders requiring each party to
do all of fhe things provided for in thig Agreement that at that
time have not been fully performed.
) Agreement Voluntary and Clearly Understood
.Section 8.03. Each Party to this Agreemrnt acknowledges
and declares that he or she, respectively:
a. Is fully and completely informed as to the facts
-relating éo the subject matter of this Agreement and as to the right
and lizbilities of both parties; ' ’ :

w! e

b. Enters into this Agreement voluntarily after receiving
the advice of independent counsel, free from fraud, undue influence,
coercion, or duress of any kind.

¢. Has given careful and mature thought to the making of

c-22 i




. .
ef this Agféement.
d. Has carefully read ezch provision of this Lzreement.
e. Fully and completely understaﬁds each provision of
this Agreement.

Release of All Claims

[T .

Section 8.04. Each party, except as otherwise pro-
vided for in this Agreement, releases the other from all claims,
1iabilities, debts, obligations, actions, and causes of action of
every kind that have seen or will be incurred. However, neither
party is relieved or discharged-from any obligation under this
Agreement of under any instrument or document executed pursuant to
this Agreement.

Holding Other Party Free and Harmless

| Section B8.05 a. The Husband hereby warrapts to the

1 Wife that he has not inéurred (except as otherwise specified in

i this Agreement), and he hereby agrees that he willl not hereafter

‘ '1ncur, any.1liability or obligation on which she is, or may bé,

‘ liable.. If any claim or action is brought, the Husband shall, at

his -sole.expense, defend the Wife against any such claim or action,

; whether or not well founded, and he shall hold her free and harmless

i therefrom. ) . ’

b. The Wife hereby warrants to the Husband that she has
not incurred (except as btherwise specified in this Agreement),

‘and she hereby agrees fhat she will not hereafter .incur, zny lia- -

bility or obligation on which he is, or may be, liable. 1If any

claim or action is brought attempting to hold the Eusband liable
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for any such liatility or obligetion, the Wife shall, at her
sole expense, defend the Husband against any such claim or
action, whether or not well founded,’and she shall hold him free
and harmless therefrom. If any such liability or obligation’
was, or is, incurred by the Wife, the Husband may, in addition
to ‘any other remedies given by law or by this Agreement, pay
and discharge such 1liability or obligation aﬁd deduct the amount
so paid from any payménts then or thereafter due from him or her.

c. All existing charge accounts and credit cards in
the names of the Husband and Wife, or in the name of either of
them under which the other can make purchase;, shall be terminated
as of the date of execution of this Agreement.

\ Full Disclosure

Section 8.06. Each party asserts that he or she has
made a full and fair disclosure of all of the real and personal
property of any nature whatsoeyér belonging in any way to each of
them, of all debts and encumbrances incurred in any manner what-
soever by each of them, of all sources and amounts of income re-
ceived or receivable by each party, and of eQery other fact re-
lating in any way to the subject matter of this Agreement. These
éisclosuréd are part of the consideration made by each party for
entering into this Agreement.

Right to Live Separately and Free from Interference

Section 8.07. Each party shall live §eparate and apart
from the other for the rest of their lives at aﬁy place or places
that he or she may s2lect. Neither party shall ﬁolest, harass,

annoy, injure, threaten, or interfere with the other party in any

manner whatsoever. -~Each party may carry on and engage in any

.« -
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employment,’ profession, business, or other activity as he or she
may éeem advisable for his or her sole use ang benefit. Illeither
party shall interfere with the use, ownership, enjoyment, or dis-
position of any property now owned or hereaiter acquired by tﬂe
other. .
Future Earnings and fcguisitions

Section 8.08. All income, earnings, or other property
received or acquired by either party to this Agreement on or after
the date of execution of this Agreement shall be the sole and
separate property of the receiving or acguiring party. Each party,

as of the effective date of this Agreement, does hereby and forever

waive, release,. and relinquish all right, title, and interest in

"all such income, earnings, or other property so received or ac-

quired by the othér.
Waiver of Rights to Other Party's Estate
Section 8.09. The Husband and the Vife each wailve any
any all right:
a. To inherit any part of the estate of the other at
his or her death. *
b.  To rece;ve property from the estate of the other by
Qequest'or devise,‘exéept under a will or codicil dated subsequentl;

to the:effective ' daté .of tﬁiS-Agreementhf

¢c. To act as the personal representative of the estate

. of the other on intestacy (unless nominated by another party legall:

entitlied to so act.)

! e

d. To act as the personal representatlve under the will
of the other, unless so nominated b& a will or codicial dated sub-

sequently to the effective date of this_Agreement.'

cx v w
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e. To claim a family alloyance or probate homestead

in the estate cf the other.
Effect of Reconciliation

Section 8.10. If there should be a reconciliation of
the parties after the date ‘of execution of this Agreement, this
Agreement shall neverthless continue in full force until it is
modified or abrogated by another written instrument to that effect
signed by each of the parties hereto. '

Execution of Other Documents

Section 8.11. ﬁach'of the partiés shall on demand
execute and deliver to the other any déeds; bills of sale, quit
claims, assignments, consents to change of be;eficiaries of in-
surance policies, tax réturns, and other documents; and do or
cause to be done any other acts and things as may be necessary or -
desirable to effectpate the provisions and purposés‘of this Agree-
ment. If either party faiis on demand to comply with this provisio:
that‘party shall pay ﬁo the other all attorney's fees, costs, and
other expenses feasonébly incurred as a result of such failure.

- Containment of Entire Agreement Herein

Section 8.12. This Agreement supérsedes any-and all
other agreements, either oral or - 'in writing, between the parties
félating to the rights and liabilities arising out of their marriag
This Agreement contains the entife agreement of the parties.

) . Partial Invaliaity '

o Section 8.13. If any provision in thi§ Agreement is’
held by a court of competent jurisdiction to be £pvalide, void,
or unegforceable, the remaining proéisions shall nevertheless éon-
tinue in full force and effect without being imparied or invalidatec
in any way. -

c-26
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Walver of Breach
Section 8.14. The waiver by one party of any breach
of this Agreement by the other party shall not be deemed a waiver
of tge same, or of any other, provision of thils Agreement.
Amendment-or Modification
Section 8.15. This Agreement may be amended or
modified only by a written instrument signed by both parties.
' Successors and Assigns
‘ Section 8.16. This Agreement, except as otherwise
expressly provided herein, shail be binding on: and shall inure
to the benefit of, the respective legatees, devises, heirs, ex- 3
ecutors, administrators, assigns, and successors in interest of
the parties.
Law Governing Agreement
Section 8.17. This Agreement shall be governed by,
and construed in accordance with, the laws of the State of Califorr
Legal Representation
Section 8.18. Wife acknowledges that BARRY WOOD, Esquire
attorney for Husband, has prepared this Property Settlement Agree-
ment. Wife acknowledges that ghé has been advised Sy BARRY WOOD,
Esqﬁire, that he may represent only Husband's interest in this
matter, and that he has counseled her to seek individual and
separate representation as to the terms, conditions, and rights

and liabilities effecting Wife under this Agreement.

1 3

Attorneys Fees and Costs t
Section 8.19. Husband and Wife agree that each party
shall bear his respective fees and costs for representation in

this matter through the interlocutory judgment of dissolution.

-
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Should it become necessafy for either party to secure legzal
representation in enforcing any term of this Agreement, court
costs and reasonable attorneys fees shall be paid to the pre=

vailing party in any court .action by the other party.

LI T

IN WITNESS WHEREOF, the parties hereto have set their

hands on the date and year first above written.

STEVEN A. KATSARIS

-~

" ANNE K. KATSARIS

APPROVED AS Td FORM AND CONTENT:

AN

ﬁﬁnﬁyoofor Husband

Attorney fof Wife

PRI O
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NAME AND ADORESS OF ATTOARNEY.

Timothy Oliver Stoen
‘120 Montgomery Street, Suite 1700
San Francisco, California 94104

attoaney FOR Plaintiff

TELEPHONE NO.

(415) 391-5020

FOR COURT USE ONLY

Insent name of count, judicial distnct of branch court, it any, and Post Otfice and Street Address:
Superior Court of the State of California

in' and for the County of Mendocino
Courthouse, Ukizh, California 95482

L3

PLAINTIFF:

. = o n =
STEVEN A. KATSARIS m = T
Z o T
S o~ X
e s
:,_' o -_ .
< [¥%) -
‘s D -
DEFENDANT: ] é =
SANDRA BRADSHAW, also known a. SANDRA INGRAY = -
ERTNR T movn &5 L e I At - -3
. s ba AT I 2 Bl80 MovN 88 . L -l a2 L0 RUS < o = .
cheed L RLLILCT Il T ul Lll Ty e ononprofit corporctios;
ALLL TN and LI D il throwzh TI O MILNE Lo, incluzive,

SUMMONS (MULTI-PURPOSE)
(Amended Complaint)

[ 5 Day Responsive Time (Unlawful Detainer)
[3 10 Day Responsive Time (State Housing Law)

X1. 30 Day Responsive Time (Specity):

CASE NUMBER:

399/

NOTICE! You have been sued. The court may decide
against you without your being heard uniess you respond
within T35 [CJ10 [T 30 . . days. Read the

information below.

jAVISO! Usted ha sido demandado. El Tribunal puede
decldir contra Ud. sin audiencia a menos que Ud. rev
sponda dentro de 35 (110 [X).30. . dias. Lea
fa Informacién.que sigue,

1. TO THE DEFENDANT: A civil complaint has been filed by the plaintiff against you. (See footnote®)

2. If you wish to defend this lawsuit, you must, within [ 35

3w ™ 30

. . .days after this summons

is served on you, file with this court a written pleading in response to the ‘complaint. (if a Justice Court, you
must file with the court a writlen pleading or cause an oral pleading to be entered in the docket in response
to the complaint, within the time specified above. Unless you do so, your default will be entered upon opplication
of the plaintiff, and this court may enter a judgment against you for the relief demanded in the complaint, which
could result in gamishment of wages, taking of money or property or other refief requested in the complaint.

response, if any, may be filed on time.

It you wish to seek the advice of an attomey in this matter, you should do so promptly so that your written

VIOLAN.

pated: May Ye€» 1978, . . . ... . . Clerk, By . Dapaty
SEAL) \ 2. NOTICE TO THE PERSON SERVED: You are served e e L
{ a. €] As an individual defendant. ! Date servad _5;5_:13: ;f
b. [J As the person sued under the fictitious name of: . 8 Time sorved -AM 5;
........... T - S . &
c. 557 On behalt of: . Feapfes Temphk. of the . . .g.oem, e 1,,“;‘:':? b
Drseeples 9‘ Christ, & ponproff. corfe .gx:&eeoww“w&m&cf

Under: [(X] CCP 416.10 (Corporation) N 3 ccp 41660 (Minor)
- ] CCP 416.20 (Defunct Corporation) 3 ccp4ate.70 {incompetent)
[ CCP 416.40 (Association or Partnership) 3 ccr41s.90 (individual) .
. ] Other: -
d. [ J Bypersonaideliveryon(Date):. . . . . . . o . o v i e
*The word = inct “plantdr includ ct the

plurat and masculine includes feminine and neuter A watten pleading, including an answer, demurrer, eic.. must be in the form required by the Calfornia
Rutes of Court. Youwr onginal pleading must be tiled 1n this court with proper hling fees and proof that a copy thereof was serveo on each plainidl s
attoiney and on each plantdl not represented by an attorney. The me when 3 summons & deemed Served ON a party may vary depeading on the

method of service. For exampie, seo CCP 413.10 theough 415.40,

Form Acopted by Rule 982 of
The Judicial Council of Caktornia
Revised Effective January 1, 1977

F1210

(See revarse side for Prool of Service)
SUMMONS (MULTI-PURPOSE)

BA-22 —d-r

CCP £12.20 412 3G,
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Calitornid Newspaper ServiCe Bores s, InC
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C,}\DOP‘SL-‘D'F/L &
TIMOTHY OLIVER STOEN O
120 Montgomery Street, Suite 1700 lisv 90
San Francisco, California 94104 . oY & 21978
Telephone: (415) 391-5020
VIOLA RICHARDSON

Attorney for Plaintiff MENDOCINO COUNTY CLERK

IN THE SUPERIOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA
IN AND FOR THE COUNTY OF MENDOCINO

STEVEN A. KATSARIS, )
' )
Plaintiff, )
* * )
V. ) No. 39911
)
JAMES WARREN JONES, also known as ) AMENDED COMPLAINT FOR COM-
JIM JONES; SANDRA BRADSHAW, also ) PENSATORY AND PUNITIVE
known as SANDRA INGRAM; PEOPLES ) DAMAGES FOR LIBEL ON ITS
TEMPLE OF THE DISCIPLES OF CHRIST, ) FACE AND FOR SLANDER PER
a nonprofit corporation; PAULA ) SE
ADAMS; and FIRST DOE through )
FIFTIETH DOE, inclusive, )
)
Defendants. )
)

Plaintiff alleges:-
FIRST CéUSE OF ACTION
1. Plaintiff is informeh and believes and thereon alleges that
Defendant SANDRA BRADSHAW, also known as SANDRA INGRAM, is and at all
times herein mentioned was a resident of MendocinoéCounty, Californig.
2. Defendant PEOPLES TEMPLE OF THE DISCIPLES &F CHRIST was and ‘
is a nonprofit corporation organized and existing uﬁder and by virtue

of the laws of the State of California.

BB-22- d-2
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| defendants sued herein as FIRST DOE through FIFTIETH DOE, inclusive,

4 and therefore sues these defendants by such fictitious names. Plain-

3. Plaintiff is ignorant of the true names and capacities of

tiff will amend this complaint to allege their true names and capa-
cities when ascertained. Plaintiff is informed and believes and
thereon alleges that each of the fictitiously named defendants is
responsible in some ‘manner for the occurrences herein alleged, and
that plaintiff's damages as herein alleged were proximately caused
by their conduct.

4. Defendants JAMES WARREN JONES ("JONES'"), also known as JIM
JONES, SANDRA BRADSHAW ("BRADSHAW'"), also known as SANDRA INGRAM,
PEOPLES TEMPLE OF THE DISCIPLES OF CHRIST ("PEOPLES TEMPLE"), PAULA
ADAMS ("ADAMS"), and FIRST DOE through FIFTIETH DOE, inclusive, were
the agents and employees of their codefendants JONES, BRADSHAW, PEO-
PLES TEMPLE, AbAMS, and FIRST DOE through FIFTIETH DOE, inclusive,
and in doing the things hereinafter alleged were acting within the
course and scope of such agency and the permission and comsent of
their codefendants.

5. Plaintiff is informed and believes and thereon alleges that
on or about June 16, 1977 in the City and County of San Francisco,
State, of California, defendants, and each of them excepting defendant

ADAMS, knowingly and wilfully conspired and agreed among themselves

to falsely defame and falsely accuse plaintiff of being a child mole-
ster should he ever attempt to meet with his daugh;er Maria alone, o1
otherwise to iQterfere with her allegiance to defendant PEOPLES TEM-
PLE as a collectivist society whose members, including Maria, would

-2 -3
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be required to devote total allegiance to defendant JONES and to
terminate all meaningful family ties (except those likely to yield
jnheritance monies for defendant PEOPLES TEMPLE). Plaintiff is in-
formed and believes and thereon alleges that the aforesaid conspiracy
and agreement was contemplated and planned by defendant JONES many
months prior thereto. Plaintiff is informed and believes and thereor
alleges that one of the purposes of said conspiracy and agreement
was to deter plaintiff from persisting in any such interference with
Maria's allegiance should he ever attempt to meet with her alome.

6. At all times herein mentioned plaintiff was, and now is, the
director of a residential treatment center for children, and resides
in the Ukiah area (Potter Valley), County of Mendocino, State of
California. Plaintiff has resided in the Ukiah area for eight (8)
years and at all times has enjoyed a good reputation both generally
and in his occupation.

7. On May 10, 1978 defendants published a four-page press xre-
jease, which is attached hereto -as Exhibit A and made a part hereof.
This press release stated in part:

The statement of the "Concerned Relatives" was
signed by a sordid crew of individuals who, among
other things, have tried blackmail; have embez-
zled from Peoples Temple while infiltrating it;
have even been involved in the manufacture of am-
munition and have advocated ridiculous and mad
schemes of violence in order to achieve revolu-
tionary "ends" in the classic manner of agent
provocateurs. Included in the group are people
who have used and trafficked in drugs; some who
have molested children, including their own, such
as Maria Katsaris just publicly exposed her fa-
ther; * % %,

8. Plaintiff is informed and believes and thereon alleges that

A4
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defendant JONES on or about May 1, 1978 personally ordered, by means

of international amateur shortwave radio, the publication of this

‘i press release, and by the same means dictated its exact wording.

Plaintiff is informed and believes and thereon alleges that the voice
of defendant JONES rendering the aforesaid order and dictation was
heard in the City and County of San Francisco, State of California
by defendants BRADSHAW, PEOPLES TEMPLE, and FIRST DOE through TENTH
DOE, inclusive, who thereupon acted upon said order pursuant to the
above-mentioned conspiracy and agreement. Plaintiff is informed and
believes and qhereon alleges that defendant JONES knew and intended
that his order would be thus heard and acted upon in the City and
County of “San Francisco so as to result in the publication of the
aforesaid press release and the consequent injury to plaintiff in,
inter alia, the County of Mendocino, State of Califormia.

9. Defendants did the acts and things herein alleged pursuant
to, and in furtherance of, the conspiracy and agreement above alle-
ged.

10. The publication was made of and concerning the plaintiff ang
was so understood by those who read the publication. Attachéd as
Exhibit C and made a part hereof is the "statement' referred to by
the above-mentioned press reieasg. It is a 48-page document signed
by plaintiff, and is entitled: ‘"Accusation of Human Rights Viola-
tions by Rev. James Warren Jones Against Our Childxen and Relatives
at the Peoples Temple Jungle Encampment in Guyana,§South America."
It was served publicly on Peoples Temple officials‘in San Francisco
on April 11, 1978. It is attached hereto for the purpose of showing

-4
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that the publication of the above-mentioned press release was made
of and concerning the plaintiff and was so understood by those who
‘'read the press release.

‘ 11. The entire press release is false as it pertains to plain-
tiff. Attached hereto as Exhibit B and made a part hereof is a pro-
fessional polygraph report of an examination voluntarily submitted
to be plaintiff. In said examination plaintiff denied ever making
any sexual advances towards.his daughter Maria.. The report totally
and unequivocally "clears" plaintiff, concluding: "It is the opin-
ion of the exqpiner, based on Katsaris' polygraph charts, that he is
telling the truth."

12. The above-mentioned press release is libelous on its face.
It clearly exposes plaintiff to hatred, contempt, ridicule, and oblo-
quy because it accuses him of the morally reprehensible crime of a
lewd act on a child, and the additional crimes of extortion, embez-
zlement, sale of illegal drugs, revolutionary violence and every
other malicious charge that the author of the press release "projec-
ted" and contrived.

13. The press release material was seen and read by persons en-
tering and leaving the Federal Building at 450 Golden Gate Avenue,
San Francisco, California on.May.IO, 1978. Plaintiff is informed and
believes and thereon alleges that this press release was also mailed
to all major newspapers, television stations, and ﬁadio stations in
the State of California and the Cooperative Republgé of Guyana, South
America, and that it was also mailed to all members of the United

States Congress and to the leading officials of the Executive Branch

-3- ad-¢




W 00 N O W N =

-t e - e — —
0w ~N O o s W N - o

19
20
21

22
23
24
25
26

of the United States government in Washington, D. C., including the
White House and the State Department.

3 14. As a proximate result of the above-described publication,
‘plaintiff has suffered loss of his reputation, shame, mortification,
and hurt feelings all to his general damages in the sum of FIVE HUN-
DRED THOUSAND DOLLARS ($500,000.00).

15. As a further proximate result of the above-described publi-
cation, plaintiff has suffered the following special damages: injur)
to his profession, all to his injury in the sum of FIVE HUNDRED THOU-
SAND DOLLARS €$500,000.00).

16. The sbove-described publication was published by the defen-
dants becfuse of their feelings of hatred and ill will toward the
plaintiff and with a desire to oppress plaintiff and thus plaintiff
seeks an award of punitive damages in the sum of SIX MILLION DOLLARS
($6,000,000.00).

SECOND CAUSE OF ACTION

17. Plaintiff reincorporates the allegations of his First Cause
of Action, including the comspiracy and agreement referred to in
paragraph 5, as though fully set forth at length herein.

18. At all times herein:mentioned the Press Democrat Publishing
Company is, and at all timeslhergin mentioned was, a corporation duly
organized and existing under and by virtue of the laws of California
and has its principal place of business in Sonoma qpunty, California.
At all times herein mentioned, the corporation wasj:and now is, doing
business as a publisher and disseminator of news and current events,

and was and now is, publishing and circulating a daily newspaper, in

. i7"
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the City of Santa Rosa, County of Sonoma, State of California known
‘as the "Press Democrat". This newspaper has a wide circulation and
Fis read by a great number of persons and citizens of the area in
~which it is published and circulated, including the County of Mendo-
cino. Defendants at all times herein mentioned were aware of the
facts set forth in this paragraph.

19. On April 12, 1978 in all the editions of the Press Democrat
newspaper, defendants caused to be printed, published, and circulateq
in the newspaper on pages 1 and 15A thereof, an article which is at—j
tached hereto as Exhibit D and incorporated herein for all purposes.
An excerpt of said article stated:

Peoples Temple spokesman Sandra Ingram today
said the accusations are “malicious lies."

Katsaris also said church officials told U.S.
Embassy officials that Katsaris had sexually
molested his daughter. In San Francisco to-
day, church spokesman Ingram said Katsaris'
daughter "will continue to state this because
it is the truth."

20. Plaintiff is informed and believes and thereon alleges that
defendant JONES during the evening hours of April 11, 1978 personally
ordered, by means of international amateur shortwave radio, the pub-
lication by defendants BRADSHAW, PEOPLES TEMPLE, and ELEVENTH DOE
through TWENTIETH DOE, inclusive, of the above-mentioned statement
attributed in the excerpt to defendant INGRAM, and by the same means
dictated its exact wording. Plaintiff is informed and believes and
thereon alleges that the voice of defendant JONES rendering the

aforesaid order and dictation was heard in the City and County of

San Francisco, State of California by each of the defendants named

-7- A-8
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in this paragraph, who thereupon acted upon said order pursuant to
the above-mentioned conspiracy and agreement. Plaintiff is informed
éand believes and thereon alleges that defendant JONES knew and inten-
'ded that his order would be thus heard and acted upon in the éity
and éounty of San Francisco, State of California so as to result in
the aforesaid publication and the consequent injury to plaintiff in,
inter alia, the County of Mendocino, State of Califormia.

21. Defendants did the acts and things herein alleged pursuant
to, and in furtherance of, the conspiracy and agreement above alle-
ged.

22. The aforesaid publication was made of and concerning the
plaintiff ‘and was so understood by those who read it.

23. The entire statement of defendant INGRAM in the aforesaid
excerpt is false as it pertains to plaintiff.

24, The above-mentioned excerpt of the Press Democrat article
is libelous on its face. It clearly exposes plaintiff to hatred,
contempt, ridicule, and obloquy because it reaccuses him of the mor-
ally reprehensible crime of a lewd act on a child.

25. The above-mentioned article and publication was read by the
readers of the newspaper at that time and on that occasion in the
City of Santa Rosa, County of Sonoma, the City of Ukiah, County of
Mendocino, and throughout the State of Califormia.

26. As a proximate result of the above-described publication,
plaintiff has suffered loss of his reputation, shaﬁp, mortification,
and hurt feelings all to his general damages in the.sum of FOUR HUN-
DRED THOUSAND DOLLARS ($400,000.00).

8- A-g
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27. As a further proximate result of the above-described publi-
cation, plaintiff has suffered the following special damages: injury
‘to his profession, all to his injury in the sum of FOUR HUNDRED THOU-
{SAND DOLLARS ($400,000.00) .

28. The above-described publication was published by the defen-
dants because of their feelings of hatred and ill will toward the
plaintiff and with a  desire to oppress plaintiff and thus plaintiff
seeks an award of punitive damages in the sum of THREE MILLION SIX
HUNDRED THOUSAND DOLLARS ($3,600,000.00).

‘ THIRD CAUSE OF ACTION

29. Plaintiff reincorporates the allegwtions of his First and
Second Causes of Action, including the conspiracy apd agreement re-
ferred to in paragraph 5, as though fully set forth at length herein|

30. In July and August 1977 there appeared a number of magazine
and newspaper articles which accused defendant JONES of employing
physical and psychological coercion on the members of PEOPLES TEMPLE.
Plaintiff became increasingly concerned about his daughter, Maria,
who in 5u1y 1977 had travelled to Guyana, South America and was with
defendant JONES. Included as part of Exhibit C is a notarized affi-
davit of plaintiff amplifying the facts giving rise to this concern.

31. On September 14, 1977 defendant JONES and all other defen-
dants learned that plaintiff was planning to travel to Guyana, South
America to see his daughter Maria on September 26. .Plaintiff is in-
formed and believes and thereon alleges that on or ;bout September
20, 1977 in the City and County of San Francisco,'SEate of Californig,

defendants BRADSHAW, PEOPLES TEMPLE, and TWENTY-FIRST DOE through

~
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THIRTIETH DOE, inclusive, acting in concert with all other defendants
by means of international telephone and amateur shortwave radio com-
‘munications, and acting within the course and scope of their agency
‘as described in paragraph 4 of this amended complaint, and with the
permission and consent of their codefendants, including defendant
JONES, ordered defendant ADAMS to speak the following words of and
concerning the plaintiff:

Katsaris is a child molester and sexually

abused his daughter Maria. That is why

Maria does not want to see him.
Immediately pursuant to the aforesaid order, on or about September
20, 1977 in Georgetown, Guyana, South America defendant ADAMS did in
fact speaﬁ the aforesaid words of and concerning the plaintiff.

32. These words were heard by Richard McCoy, First Secretary of
the Consulate, United States Mission to Guyana, and several other
persons whose names are not known to plaintiff.

33. This publication was made of and concerning the plaintiff
and was so understood by those who heard it.

34. These words were slanderous per se because they accused
plaintiff of committing the morally reprehensible crime of a lewd
act on a child. ;

35. Defendants did the acts_and things herein alleged pursuant

to, and in furtherance of, the conspiracy and agreement above alle-

Ao,

ged.
36. As a proximate result of the above-described publication,
plaintiff has suffered loss of his reputation, shame, mortification,

and hurt feelings all to his general damages in the sum of THREE HUN-

-10-
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DRED THOUSAND DOLLARS ($3003000.00).

37. As a further proximate result of the above-described publi-
fcation, plaintiff has suffered the following special damages: injury
‘to his profession, all to his injury in the sum of THREE HUNDRED
THOUQAND DOLLARS ($300,000.00).

38. The above-described publication was published by the defen-
dants because of their feelings of hatred and ill will toward the
plaintiff and with a desire to oppress plaintiff and thus plaintiff
seeks an award of punitive damages in the sum of THREE MILLION DOL-
LARS ($3,000,Q00.00).

WHEREFORE, plaintiff prays judgment against defendants, and
each of them, as follows:

1. For general damages in the sum of $1,200,000.00.

2. For special damages in the sum of $1,200,000.00.

3. For punitive damages in the sum of $12,600,000.00.

4. For costs of suit herein incurred. )

5. For such further and other relief as the court nay ?eem pro-
per.

DATED: May 18, 1978.

’ P [ ]
clmwﬁq OLseen /@«
TIMOTHY OL.IVER STOEN -

Attorney for Plaintiffi

-11-
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Trial by jury is hereby demanded on all issues.

DATED: May 18, 1978.

Losiithe Oicn fitan

TIMOTHY OLIVER STOEN
Attorney for Plaintiff

A-13
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VERIFICATION

I, STEVEN A. KATSARIS, declare:

I am the plaintiff in the above-entitled matter.

I have read the foregoing Amended Complaint and know the con-
tents thereof.

The same is true of my own knowledge, except as to those mat-
ters which are therein stated on information and belief, and, as to
those matters, I believe it to be true.

Executed‘on May 22, 1978, at Ukiah, Mendocino County, Califor-
nia.

I declare under penalty of perjury that the foregoing is true

and correct.

Sliend, 'KQXLSQ;M

STEVEN A. KATSARIS

v " oA,

d-r¢




| PEOPLES :
{ TEMPLE

in J FOR IMMEDIATE RELEASE
Jim Jones, May 10, 1978

Pastor

OPEN STATEMENT BY MEMBERS OF PEOPLES TEMPLE
IN JONESTOWN, GUYANA, SOUTH AMERICA

The statements of public accusations that have been presented at press
conferences staged by a group of people calling themselves '"Concerned
Relatives" represents the latest in a long series of preposterous attacks
against Jim Jones and the Peoples Temple.

We have repeatedly and in great detail made it clear to the public
that what they have been witnessing is a series of elaborate charades that
only imperfectly masks a politically motivated conspiracy, using former
members of Peoples Temple who have worked within our organization.as agent
provocateurs. We are only one of a large number of progressive groups who
have been targeted for destruction because we are uniting poor and working
class people across :racial lines giving them power over their own lives anc
doing it non-violently.

The fact that we have pointed to the failure of the so-called Free
Enterprise system to provide for all segments of the population and the
fact that we have taken up justice and liberation causes; the fact that we
have been able to put together all those successful survival programs that
bave made the difference for thousands of people, providing food, medical
assistance, jobs, training, the kind of corporate power and solidarity that
racist forces in the U.S. want to keep for themselves; the fact that we hav
several thousand members; the fact that we 1live a cooperative lifestyle,
and have been able to generate some wealth thereby —- which has been used
for the welfare of all the people in the form of human service; the fact
that we have been able to put out a free newspaper that hits hard on injus-
tice: these are the real reasons why we are under attack.

The group of "Concerned Relatives"™ is only the latest ploy. These shal-
low appeals indicate that they are growing degperate. "Concerned Relatives
are now groaning about "human rights violations" against individuals who
have publicly stated that they want mnothing to do with tﬁem. The statement
of the "Concerned Relatives" was signed by a sordid crew’of individuals whc
among other things, have tried blackmail; have embezzled .from Peoples Templ
while infiltrating it; have even been involved in the manufacture of ammu-
nition and have advocated ridiculous and mad schemes of violence in order
to achieve revolutionary "ends" in the classic manner of agent provocateurs
Included in the group are people who have used and trafficked in drugs; son
who have molested children, including their own, such as Maria Katsaris Jus
publicly exposed her father; who have operated credit card rackets, forged
checks, stolen money from the treasury in the oynt of thousands of dollaex

-/
Poct Office Rox 15023. San Francisro. Ca 94115 - Telephone (415) 922-6418
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who have actually abused and treated black youngsters as house slaves;
who have engaged in welfare fraud and who have exhibited a series of
_highly unstable personal patterns in their private lives, e.g. sadism.

They  are organizers, collaborators, and recruits, both paid and volun-
teer, in a conspiracy that has tried every trick in to the book to -~
in the gords of one of them--, "destroy" us.

Conspiring with other individuals, leaders in the group have lied about
us, getting the worst kind of smear and innuendo-filled articles in the
press. They have sent out aides to bribe people to lie about us; who
have the devices and "dirty trick" methods of Cointelpro that have been
used repeatedly to harass other progressive organizationms.

They bave tried a host of schemes: sabotaging-our communicacions; insti-
gating bogus investigations that get headline media coverage while turn-
ing up nothing; using lies, distortions, faceless accusers to create an
aura of implied guilt; they have attempted to cut off pensions to elderly
people in our organization, at our beautiful agricultural project in
Guyana, in an effort to actually starve them out. They have tried to
use the Offices of high officials in the State Department, everyone they
could think of ‘to sabotage our work here, which has been -described by
thousands of visitors as a model of cooperation, earning praises all over
the world. They have circulated lies about us everywhere and have even
tried to send undercover agents hired to snatch away children illegally
and violently from their rightful parents and homes, and have tried to
bribe and pay off officials to help them. It is all documented fact.

Today, the-organizers of these efforts are particularly infuriated
because they haven't gotten anywhere with their schemes to date. So here
they are again, mostly the same cast of characters, now with the new neme,
"Concerned Relatives", now talking about "human rights", with sanctimoni-
ous expressions on their faces, and the mask of outraged antiquated moral-
ith which they have learned to wear so well.

The group is lead by a gentleman who cannot stand the fact that his 24-
year-old daughter has asserted her independence from his emotional tyranny
over her, and has been desperately trying to reunite daughter to *doting
daddy". (This individual is also a clergyman of sorts, and once instructed
her to "worship me as an icon unto God".) The group also includes people
who have publicly threatened to hire mercenaries to do whatever necessary
to "liberate" their children. An interesting approach coming from persons
supposedly coicerned about "human rights"! With the help of their lawyer-
leader, Tim Stoen, the group has put together a document that is filled
with distortions, misportrayals, and lies. .

It is interesting and instructive that many of the "Concerned Relatives"
bave shown only a token concern in the past about their "leved ones™ that
they now claim to agonize over. These loved ones... the truth is that
they are glad to be free of these relatives, and they wish to be left
alone to lead 2 life of their own choosing. It is a most basic human right
which the "Concerned Relatives" are violating, not Jim Jones and the Peoples

Temple. <16
Let us look at it a little more closely. The “Concerned Relatives" are

merely threatened by the fact that Peoples Temple and Jim Jones have been
able to provide the megningﬁul, wholesome lifestyle that they have failed
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tion that Jim Jones is "power hungry"; the sing-song of the documents
is predictable as it is absurd. What sort of power is being referred
to? No answer. The authors and signers of the document reflect again
their total inability to understand the dynamics of a collective unit
that seems threatening to them precisely because it is no worship of
self, no power hunger.. They prove their own "power hunger" in theilr
possessiveness of their relatives, a state which is completely incon-
sistent® indeed impossible, in the cooperative, sharing, socialistic
lifestyle that Jim Jones and the Peoples Temple live in Jonestown. They
cannot even relate to that: there is something about a person deciding
to devote themselves to a cause, an ideal, to the well-being of others
outside their own narrow ken, that shakes these people up.

They are unable to understand the ultimate commitment of people to
a cause that transcends their own personal self-interests. Their ‘con-
cern" --about a group of people who feel strongly enough about their
work for justice and human liberation that they would give their lives
for such a cause-- is at once phony and disgusting. Such dedication
has always been a puzzlement and a threat to people who have no such
commitment, to people whose lives move on a superficial moral plane,
circumscribed by a thousand fears, and compensation for the half-
realization of the emptiness of their lives; people who --devoid of
principle-- are content merely to read the newspaper and Iive for self.

Accusations of "power hunger" are not new to Jim Jones, or to other
principled leaders who have called humanity to a higher road. There is
no question that, in the process of choosing a path in life that trans-
cends the “"us four and no more" syndrome, people will leave their biolo-
gical relatives, not so much out. of rejection as from a parting of the
ways on the grounds of conviction in conscience, which finally trans-
cends mere biology and genetics. Those who are left behind cannot, be-
cause of their emotional sickness, accept the choice of those who have
responded to the call of a different drummer, to a life of service, to &
renunciation of selfishness, to the building of brotherhood. For a time,
they will live with a hopeless contradiction, recognizing the wvalidity
of that road, but morally unprepared to travel it. They will finally
seek to eradicate their pain by trampling, villifying, sabotaging and
crucifying the standard-bearers of that higher vision. Sooner or later,
they find each other, band into desperate confraternity, and plan their
crimes, being careful always to gloss over their infamy with the appear-
ance of righteousness. It is in such a perspective that we must view
the statement of the "Concerned Relatives". Such statements have been
issued many times through history, beginning perhaps with the pleas of
the outraged parents in ancient Athens about a teacher who was "corrupt-
ing" the minds of their children. We publicly repudiate not only the
"interpretations"” of the "Concerned Relatives" of the commitment of our
organization to ideals of economic justice and human iiberation for
which we are willing to give our lives, but we repudiate their "concern'.
¥e call it a vicious hoax. We've no use to even dignify their lying and
inane allegations. ’ -

Our community in Guyana is an open book. It has been visited by hun-
dreds of pepple some of whom have decided to join with us even though £
they had no previous association with Peoples Temple. Others visiting 7
are relatives of residents, both members and non-members of the organiza-
tion. What they have found in this city shows the lie of all the perverted
portrayals of the ringleaders of the "Concerned Relatives" group: =a
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community of joy, beauty, industry, accomplishment, total lack of racism.
A community where people whose lives were being wasted and thwarted are
now finding meaning and purpose. A community that has been called a
model of cooperation by the countless number of people who have penned
glowing'entries into the guest book (a partial list of visitors and their
comments is attached). This group with their fictitious complaints
represent only the tiniest fraction, even, of the relatives of people in
Jonestown who are coming to the Project in increasing numbers and are
thrilled by what they see. Soon a Methodist Superintendent and his wife,
parents of Jonestown residents, will be visiting, and they are only one
visit amongst many.

So, who precisely, are these '"Concerned Relatives"? Briefly, the
ringleaders are two individuals, fathers, who are moaning about their
daughters, both of them in their twenties, one of whom is living in
Guyana with her mother; whose parents were divorced before the daughter
was born, and has always lived away from him. The other is Tim Stoen,
whose civil case has already been clarified by his own sworn statement
that his "son"..is not really his own at all. He must uphold the fiction
of paternity since his entire reputation rests on it. So he's been the
main force behind the "Concerned Relatives". The three dubious fathers
are joined by others who have been absolute false witnesses against Jim
Jones since the smear campaign was instigated over a year ago. A few
others are recent recruits, and in practically every case they are
whiningabout adult married relatives, some of whom are in their 50's and
60's and have families of their own in Jonestown.

But neither we nor many others are fooled. One of these charlatans
has now publicly threatened to hire mercenaries. Underneath the sancti-~
monious lying, there is a particular viciousness of a vindictive, desperate
band of people, secretly jealous of their loved ones! desire' to live a
life of principle and service that many of them once professed but never
practiced. -

Their lies we do not take seriously, but threats of hired killers we
do. We know from experience what individuals with wounded pride,- unable
to confront their own failure and guilt, will do when desperate. We
have therefore notified the President of the United States, members of
Congress, and appropriate officials 'in the Department of State and the
government of- Guyana as well including local law enforcement agencies, of
the clear threat to violate laws and send violence experts in to terror-
ize our organization.

Persecution is nothing new to us -- since Jim Jones ané the Peoples
Temple began to make social justice and economic equality .work over 25
years ago, we have been beset by racists, arsonists, hired assasins, and
every kind of effort to discredit, even destroy the Peoples Temple work.
But we have not been intimidated even slightly, and we have had enough.
¥e state without equivocation or reserve that we will never back down,
whatever heinous actions are attempted against us. Ve will continue to
fight this conspiracy -—-and expose it—- every step of the way. Several
thousand strong, we stand on our record of buman service,-and will aever
abandon our beliefs, not their practice which has built the most humane
kind of community on this Earth. A-18
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Mr, Timothy Oliver Stoen
Attorney At Law

120 Montgomery Street
San Francisco, California

On May 2, 1978, Steven A, Katsaris voluntarily came to this office for a
polygraph examination, The main issue under consideration involved allegations
of sexual molestation made against him by his daughter, Maria Katsaris, Maria
is presently with the People's Temple Church in Guyana, During Mr, Katsaris®
attempts to get his daughter away from this church, the allegations of sexual
molestation were made by some of the officials of the People's Temple Church,
No specific, public statements along this line were made by Maria Katsaris.
Among other charges made against Katsaris by the People's Temple Church was the
statement that he was involved with a right-wing congressman in a conspiracy to
destroy People's Temple Church.

During Mr. Katsaris® pre-test interview, he maintained he has never made
any sexval advances whatsoever toward his daughter, Maria, He also insisted
that he has never been involved in any conspiracy with a congressman to destroy
People's Temple Church. :

There were no significant emotional disturbances indicative of deception
reflected in Mr. Katsaris® polygraph charts when he answered "No“ to the follow-
ing test questions: .

*pid you ever make any sexual advances toward Maria Katsaris?*

=pid you ever try to have sexual intercourse with your daughter, Haria?"
*pid you ever sexually fondle any part of Maria's body?"

*pid you ever plan with any congressman to destroy People's Temple Church?”

It is the opinion of the examiner, based on Katsaris® polygraph charts,
that he is télling the truth on the above-listed questions,

Yours very truly,

N & SHAHEEN ASSOCLYTES, INC.

. L

Georg « B

GH:gh

This report is furnished by this cgency of the request of the client nomed cbove for his exclusive information only, ond for
no other reason of purpose. It is-siricty confidentiol, and icotion to other pariies 7?0 tesponsibility of the client.
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ACCUSATION OF HUMAN RIGHTS VIOLATIONS BY REV.
JAMES WARREN JONES AGAINST OUR CHILDREN AND
RELATIVES AT THE PEOPLES TEMPLE JUNGLE ENCAMP- -
MENT IN GUYANA, SOUTH AMERICA

L Y

TO: REV. JAMES WARREN JONES

From: Parents and relatives of children and adults under your
control at "Jonestown", Northwest District, Cooperative
Republic of Guyana

Date: April 11, 1978

I. INTRODUCTION

We, the undersigned, are the grief-stricken parents and
relatives of the hereinafter-designated persons you arranged
to be transported to Guyana, South America, at a jungle encamp-
ment you call "Jonestown". We are advised there are no tele-
phones or exit roads from Jonestown, and that you now have more
than 1,000 U.S. citizens living with you there.

We have allowed nine months to pass since you left the
United States in June 1977. Although certain of us knew it
would do no good to wait before making a group protest, others
of us were willing to wait to see whether you would in fact
respect the fundamental freedoms ;nd dignity of our children
and family members in Jonestown. Sadly, your conduct over the
past year has shown such a flagrant and cruel disregard for
human rights that we have no choice as responsible peoplé but
to make this public accusation and to demand the immediate

elimination of these outrageous abuses.

A- 22

Rvutear r




II. SUMMARY OF VIOLATIONS

We hereby accuse you, Jim Jones, of the following acts
violating the human rights of our family members:

i 1. Making the following th¥eat calculated to cause alarm
for the lives of our relatives: "I can say without hesitation
that we are devoted to a decision that it is better even to die
than to be constantly harrassed from one continent to the next."

2. Employing physical intimidation and psychological coer-
cion as part of a mind-programming campaign aimed at destroying
family ties, discrediting belief in God, and causing contempt
for the United States of America.

3. Prohibiting our relatives from leaving Guyana by con-
fiscating their passports and money and by stationing guaxrds
around Jonestown to prevent anyone escaping.

4. Depriving them of their right to privacy, free speech,
and freedom of association by:

Prohibiting telephone calls;

a.
b. Prohibiting individual contacts with "outsiders";

0

Censoring all incoming and outgoing mail;

=9

Extorting silence from relatives in the U.S. by
threats to stop all communication;

e. Preventing our children from seeing us when we
travel to Guyana.

~ The aforesaid conduct by you is a violation of the human
rights of our loved ones as guaranteed by Article 55 og the Uni-
ted Nations Charter, and as defined by the Universal Déclaration
of Human Rights (adopted by the U. N. General Assembly on Decem-

ber 10, 1948). It is also a violation of their constitutional

d-zv
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rights as guaranteed by the Constitution of the United States,
and as guaranteed by the Constitution of the Cooperative Republic

of Guyana (adopted May 26, 1966) .

(1 13

III. THREAT OF DECISION TO DIE

On March 14, 1978 you, Jim Jones, caused to be written on
Peoples Temple stationery a letter "to all U.S. Senators and Mem-
bers of Congress" complaining of alleged "bureaucratic harras-

sment" and ending with this chilling threat:

"[I]t is equally evident that people cannot for-

ever be continually harrassed and beleaguered by

such tactics without seeking alternatives that

have been presented. I can say without hesita-

tion that we are devoted to a decision that it

is better even to die than to be constantly har-

rassed from one continent to the next."
A copy of your letter is attached as Exhibit A.

We know how exact you are in choosing your words, and
there is little doubt that this letter was dictated by you per-
sonally since it has been your policy over the years to dictate
all letters sent to governmental officials on Temple statiomery.
Your letter seeks to mask, by the use of irrelevant ideological
rhetoric, its real purpose, which is to divert the attention of
U.S. Governmental agencies towards your abuses of human rights
by putting them on the defensive.
. The "1,000 U.S. citizens" you claim to have brought to Guy-

ana include our beloved relatives who are "devoted to aidecision
that it is better even to die."” We frankly do not know.if you

have become so corrupted by power that you would actually allow

a collective "decision" to die, or whether your letter is simply
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a bluff designed to deter investigations into your practices.
There is supporting evidence for our concern in the affidavit
of Yolanda Crawford, attached hereto as Exhibit B, which shows
tha% you have publicly stated in Guyana that you would éather
hav% your people dead than living in the United States, and
that you have solicited people to lay down their lives for your
cause. You certainly have been successful in making us fearful
as to your intentions.

We hereby give you the opportunity now to publicly repudi-
ate our interpretation of your threat. If you refuse to deny
the apparent meaning of your letter, we demand that you immedi-
ately answer the following questions:

1. When you refer to "a decision that it is better even to
die than to be constantly harrassed", has this "decision" already
been made or is it to be made in the future? If made, when and
where?‘ Were our relatives consulted? Did anybody dissent? By
what moral or legal justification could you possibly make such
a decision on behalf of minor children?

2. When you say you are ''devoted” to this decision, does
that mean it is irreversible? If irreversible, at what point will
the alleged "harrassment" have gotten so great as to make death
"better"? Would it be an Interndtional Human Rights Commission
investigation, or an on-premises investigation of your operations
by the U. S. Government? Who besides you will decide when that
point “to die" is reached? . §
We know your psychological coercion of the residents of Jones-

town to be so "totalitarian" that nobody there, including adults,

Ad-+7
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could possibly make such a decision to die freely and voluntarily.
The evidence is that our relatives are in fact hostages, and we
hereby serve notice that should any harm befall them, we will hold
yo@ and Peoples Temple church responsible and will employ every

legal and diplomatic resource to bring you to justice.

IV. MIND-PROGRAMMING AND INTIMIDATION

The affidavit of Steven A. Katsaris, attached hereto as Ex-
hibit C, is a personal account of his experiences in Guyana. It
reveals the terrifying effect of your mind-programming on his
daughter, a bright 24-year old, which has caused her to deny be-
lief in God, to renounce family ties, and to manifest symptoms of
sleep-deprivation and a serious personality change.

Yolanda Crawford's affidavit (Exhibit B) is an eye-witness
account of your activities in Guyana by someone present with you.
The affidavit shows that you, Jim Jones, preach there the follow-
ing doctrines: a) that you are God 'and there is no other God,

b) that the United States is the "most evil" nation in the world,
¢) that allegiance to your cause must replace family loyalty and
that parents should be handled at a distance for the sole purposes
of collecting inheritances for the cause and of getting them not
to cause trouble.

The evidence also shows that you have instituted the folloﬁ—
ing.practices in Guyana: a) a centralized chain of com?and whereby
all decisions of significance are to be made by you and{once made,
must be followed by Temple members under threat of punishment;

b) the stationing of guards around Jonestown to prevent persons
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from escaping; and c¢) the use of degrading punishments (for ex-
ample, eating hot peppers), sleep-deprivation, food-deprivation,
ha;d labor, and other coercive techniques commonly used in mind-
prégramming. .

The evidence also shows that you, Jim Jones, confiscate the
passports and monies of people upon their arrival in Guyana, pro-
hibit individual contacts with "outsiders", censor incoming and
outgoing mail, prohibit telephone calls by Temple members when in
Georgetown, and require Temple members to travel in groups. Ms.
Crawford's affidavit also shows that you have publicly threatened
that anyone who tries to leave the “cause" will be killed.

The aforesaid conduct by you is a wanton violation of the
human rights of our loved ones. It is also a violation of their
constitutional rights. The physical intimidation is a violation
of the penal codes of the United States and the Cooperative Repub-

lic of Guyana.

V. THE HUMAN RIGHTS BEING VIOLATED

We hereby bring to your attention, Jim Jones, the particular
provisions which guarantee human rights and constitutional rights
that you are violating:

1. Confiscation of Passports. Your systematic confiscation

of passports and all of the monies of Temple members upon their
arrival in Guyana is for the purpose of preventing thed from leav-
ing and returning to the United States. You are thereby violating

Article 13, Section 2 of the Universal Declaration of Human Rights,
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which reads:

“"Everyone has the right to leave any country, including
his own, and to return to his country." .

Yoﬁr conduct is also a violation of Article 14 (1) of the Consti-
tution of the Cooperative Republic of Guyana, which reads:
"No person shall be deprived of his freedom of movement,

that is to say, the right to move freely throughout
Guyana, ...the right to leave Guyana... ."

2. Prohibiting Telephone Calls. You systematically tell all

Temple members upon their arrival in Georgetown, Guyana that they
are not permitted, under threat of punishment, to make any tele-
phone calls to family members in the United States or elsewhere,
your purpose being to prevent negative information being imparted
to relatives in the U. S. Your additional purpose is to overcome
the bonds of family which might induce a Temple member to wish to
return to his home in the U. S. This conduct is a violation of
Article 19 of the Universal Declaration of Human Rights, which
states:

"Everyone has the right to freedom of opinion_and

expression; this right includes freedom to hold opin-

ions without interference and to seek, receive and im-

part information and ideas through any media and re-

gardless of frontiers." .

‘ {

This conduct is also a violation of Article 12 (1) of the Guyana
Constitution, which reads:

"Except with his own consent, no person shall be @in-

dered in the enjoyment of his freedom of expression,

that is to say, freedom to hold opinions without inter-

ference, freedom to communicate ideas and information

without interference and freedom from interference with
his correspondance."
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3. Prohibiting Contacts With Outsiders. You systematically

require that all Temple members, while in Georgetown, not communi-
cate or visit with "outsiders" and not leave the communél head-
quérters (41 Lamaha Gardens) unless in association with other Tem-
plé members. You follow the same policy in Jonestown, enforcing
your edicts with guards. Your purpose is to prevent anyone going
to the U. S. Embassy and causing them to ask questions how you
treat people. Your additional purpose is to discourage Temple
members froﬁ being exposed to other religions or philosophies,

and from viewing their lives independent of communal obligations.
Your conduct is a violation of Article 20, Section 2 of the Uni-

versal Declaration of Human Rights, which states:

"No one may be compelled to belong to an association."

It is also a violation of Article 18 of the same Declarationm,

which states:

"Everyone has the right to freedom of thought, conscience
and religion; this right includes freedom to change his
religion or belief, and freedom, either alone or in com-
munity with others and in public or private, to manifest
his religion or belief in teaching, practice, worship and
observance."

Your conduct is also a violation of Article 13 (1) of the Guyana

Constitution, which reads:

I
“"Except with his own consent, no person shall be hindered
in the enjoyment of his freedom of assembly and associa-
tion, that is to say, his right to assemble freely and
associate with other persons."

1
4. Censoring Mail. You systematically require that all of
the incoming mail and all of the outgoing mail of Temple members

be censored by your staff. Your purpose is to discourage negative
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information being ‘"leaked" to people in the U. S. and to prevent
facts about the "outside" world reaching Temple members which are
at variance with your “party line". This is shown by the affidavit
of?m. Crawford with respect to the Ku Klux Klan marching in the
streets. Because mail is the only means of contact available to
our loved ones once they are transported to Jonestown, you have
thereby effectively cut off all free expression and correspondance.
Your conduct is a violation of the right of our relatives to pri-
vacy, family, and correspondance under Article 12 of the Universal -
Declaration of Human Rights, which states:

"No one shall be subjected to arbitrary interference

with his privacy, family, home, or correspondance * * *,

Everyone has the right to the protection of the law

against such interference."

Your censoring of mail is also a violation of Article 12 (1) of

the Guyana Constitution, which is quoted above.

5. Extorting Silence From Relatives. You systematically re-

quire that Temple members who write to their family members in the
U. S. threaten in their letters that they will stop all further
communication if any criticism is made of you or Peoples Temple.
For example, Donna Ponts is a l5-year old girl taken to Guyana in
July 1977 without her father's knowledge and in violation of a
court order requiring her to remain in California unless he gave
permission. Attached hereto as Exhibit D is a letter from Donna
to her grandmother which starts out saying: "Grandma, Hi; How are
you doing? I hope you and everyone else are doing goodﬁr It ends

as follows:
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"] am sorry to hear that you called the radio station

but since you did I will not be writing you any more.”
Thqse of us who receive letters from our relatives in Jonestown
fiéd them standardized and unresﬁonsive, as if written by machines.
But since it is all we have, these letters are very precious to us.
You have placed us in the agonizing dilemma of watching helplessly
while the rights of our relatives are violated or losing all con-
tact. We have chosen, however, not to yield to your extortion,
which is a violation of Article 12 of the Universal Declaration
of Human Rights, quoted above, and of Artiéle 13 (1) of the Guyana

Constitution, also quoted above.

6. Prohibiting Our Children From Seeing Us. Five of the

parents who have signed this accusation have travelled from San
Francisco some 5,000 miles in order to see their children since
you took them to Guyana. The evidence is clear that you have in-
stituted a most pernicious campaign to discredit us in our child-
ren's eyes, as can be concluded from the following experiences:

a. Steven A. Katsaris. On September 26, 1977 Steven A.

Katsaris arrived in Guyana and attempted to meet with his daughter,
Maria. She was prohibited from meeting with him, duress being em-
ployed by you to force her to lie to the U. S. Embassy that she
did not wish to see her father because "he had molested" her.
Mr.'Katsaris had with him a letter from Maria inviting him and
saying, "I love you & miss you." On November 3, 1977 M;. Katsaris
returned to Guyana to see his daughter, after first obt;ining a

promise of assistance from the Guyanese Ambassador to the United
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States. After days of waiting, Maria was allowed to see her
father but only in the presence of three other Temple members.
Maria gave evidence of sleep deprivation and a behavior pattern
exéremely hostile and different from that ever manifestéd before.

L Y
For the details of these two visits, refer to Exhibit C.

b. Howard and Beverly Oliver. On December 19, 1977 Howard

and Beverly Oliver, together with their attorney Roger Holmes,
arrived im Guyana in order to see their two sons, William S.
Oliver (age 17) and Bruce Howard Oliver (age 20). 1In July 1977
both boys had told their parents they were going to Guyana "for

1

two weeks." The Olivers had a court order from a California Sup-
erior Court for the return of William. They also had in their
possession letters from each son saying "I love you'. After
spending eight days without success trying to see their sons,
they were told that "Jim Jones had a council meeting" and the
decision was that "it was best that we did not see or talk to

our sons." Attached as Exhibit E is a handwritten account of

Beverly E. Oliver, together with a copy of a letter from each son.

c. Timothy and Grace Stoen. On January 4, 1978 Timothy and

Grace Stoen arrived in CGuyana in connection with habeas corpus
proceedings commenced the preceding August. Although they had

a California Superior Court order which ordered you to deliver
their six-year old child, John Victor Stoem, to them, you refused
to let either éarent even see their child. The evidenge also
shows that you have falsely accused Grace as being “unfit" (see

Katsarie affidavit) and that on January 18, 1978 three Temple

Iz
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members surrounded Timothy at Timehri Airport in Guyana and
threatened his and Grace's lives if they did not drop legal
proceedings (see Crime Report made to Guyana Commissioner of
Police Lloyd Barker on January 18, 1978).

- The aforesaid conduct on your part constitutes a violation
of Article 12 (1) of the Guyana Constitution, quotedabove, and
Article 12 of the Universal Declaration of Human Rights, which
states as follows:

"No one shall be subjeﬁted to arbitrary interference

with his...family... .

VI. DEMANDS FOR RELIEF

We hereby demand that you, Jim Jones, immediately cease and
desist from the aforesaid conduct and that you do the following
additional acts immediately:

1. Publicly answer our questions regarding your threat of a
collective "decision...to die", and publicly promise U. S. Secre-
tary of State Cyrus Vance and Guyana Prime Minister Forbes Burnham
that you will never encéurage or solicit the death of any person
at Jonestown, whether individually or collectively, for any reason
whatsoever;

2. Remove all guards physically preventing our relatives from
leaving Jonestown; S

. 3. Return all passports and money taken from our relatives to
them for their permanent possession; ‘ 1

4, Permit and encourage our relatives a one-week vigit home,

at our expense. (Because our relatives have been in Guyana for

months (and some, for years) and because it is our belief that they
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do not know the full Peoples Temple story.and have been preju-
diced against their families, we demand you demonstrate in prac-
tiée your contention that they are their own agents by %ermitting
an& encouraging our relatives to visit their families in the U. S.
for one week, with our guarantee that we will provide them with
round trip air fare and not interfere with their return at the
end of the family visit should they so choose.)

5. Permit our relatives to write letters to whomever they
wish, uncensored and in private. .

6. Permit our relatives to read letters sent to them in pri-
vate and without censorship.

7. Abide by the orders of the courts in the United States
which you have heretofore ignored.

8. Notify us within three days on your radio-phone network
of your full acceptance and compliance with these demands by con-
éacting: Steven A. Katsaris, Trinity School, 915 West Church
Street, Ukiah, California 95482; telephone (707) 462-8721.

vy o,
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. TO ALL V.. SENATO

. inthepresy would seek to destroy any progressive thinking official. = -

: ; éxample of a new image for the U.S.. This project and the efforts of Peoples Temple:
" ¢ were recently praised in the magazine One World, a publication of the Warld Council - _
o .of Churches. Eyen Russia’s New Times magazine has praised this,work and done so -

’- parts of the world who have heard of the project, offering advice and assistance. In

1 .. be constantly harrassed from one continent to the next. I hope you can look into
" this matter’and proteit the right of over 1,000 people from the U.S. to live in peace.

OF THE - .
DISCIPLES OF CHRIST « ) ) T
Jim Jones, ;.7 L T T
Pastor -, T, 1 oo Rl
. ’ .;‘ o -._-:. .‘..' % RS -;- Y. - _-' March 14. 1978

S AND MEMBERS OF CONGRESS: .

We at Peoples Templs have been the subject of harassment by several agencies
of the U.S, Government, and are rapidly reaching the point at which patience is
exhausted. Radical Trotskyite e! s which defected from our organization when
we refused to follow their violent course have besn orchestrating a campaign against

- us. .Two of thess, Michas] Cartmell and Jim Cobb, were actually discovered making

ammunition several years ago. These same two persons have boasted about know-

ing persons in the IRS and FCC and using them to et back at Peoples Temple.

They also vowed recently to several witnesses that they would see to it that our
group of over 1,000 U.S. citizens (currently conducting a highly successful agricultural
project in Guyana) were starved out by having funds cut off from the U.S. To date,

several agencies have been attempting various forms of harrassment. First was the Social
Security, which trled to deny legitimate beneficiaries of their rights by cuttingoff all . |
checks that were coming to Guyana. Through the intervention of various government
officials, we were able to have this reinstated as it should have been. . :

. Now, however, we s¢e that the IRS and Treasury Dept. and even the Fedu:al B

:. Communications Commission, are trying to initiate ways to cut off our lifelines. The

FCC has suddenly decided to pursue a very minor complaint that was registered & year
ago. It is clear that the intention is to distupt our essential medium of communication,
\Jumateur radio. Each week we contact thousands of amateur radio operators; contacts

and consultation with doctors in the U.S. have literally saved lives and have engendered °

tremendous goodwill in this part of the world, We consistently praise the U.S. over
the airways-and remain entirely supportive of U.S, policy in the Caribbean and around
-the world, especially with non-aligned nations. It seems utterly cruel to deprive such

- * & largs group of Americans of their only means of quick communication with the U.S. -

.. We cannot believe that you would want to sse this, nor would you in any way condone

_-*. such an organized effort to “starve out” hundreds of U.S. citizens, who are seekin;
", live in peace and be a credit to the U.S, elsewhere.- These same agencies and elements

g to

Our cooperative project in Guyana has been citad'by people the world over as'an

“fn spite of our strong support of Russian paople.of Jewish descent, an obvious dis-
agreement.” We receive letters weekly from Russiz, as well s from people in other .

MY

“fact, several overtures have been made from Russia, which saes our current harassment

*:¥"as a form of political persecution.. We do not want to take assistance from any people -
.. nor do we want to become an international issus. We also do not intend to be starved
~*+ out by having our legitimately earned income cut off through the efforts of Trotskyite

people and embittered malcontents. We have no political aspirations whatsoever. Jim

3. - - Joneshas spent the last 8 months working to develop the project in Guyana. We wish
. to continue to do so unmolested and unhampered. This project has done a great deal
" of-psactical good for the U.S., not only in promoting a positive image in a place where
.. many of the populace have more of a left Jeaning, but also in a very tangible way

financially.. The amount of tax dollars we have saved the U.S. by taking people off
welfare and off SSI and steering some from inevitable lives of crime would total con-
seivatively in the hundreds of thousands. More importantly than that, lives have been
saved that would have been meant for destruction. It seems cruel that anyone would

- want to escalate this type of bureaucratic harrassment into an international issue, but
“#t is equally evident that people cannot forever be continually harrassed and beleagusred
by such tactics without seeking alternatives that have been presented. I can'say with-
out hesitation that-we are devoted to a decision that it is better even to die Yhan to
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AFFIDAVIT OF YOLANDA D. A. CRAWFORD SHOWING
THE TEACHINGS AND PRACTICES OF REV. JAMES

WARREN JONES IN GUYANA, SOUTH AMERICA

R 1 T

I, Yolanda D. A. Crawford, certify as follows:

1. I was in Guyana, South America as a member of Peoples
Temple from April 1, 1977 until June 29, 1977. Rev. James
Warren Jones ("Jim Jones"), the leader of Peéples Temple, was
in Guyana most of April and during the latter part of June, at
which times I witnessed the following statements and practices
by him. .

2. Jim Jones said that the United States is the "most evil"
nation in the world, referring to its political and industrial
leaders as "capitalistic pigs". He said he would rather have
his people dead than live in the United States.

3. Jim Jones prior to June said £hat people would be coming -
to live in Guyana for a temporary pefiod cf time. In June Jim
Jones stated that the people he brings over from the United States
will be staying in Guyana “permanently".

4. Jim Jones said that nobady will be permitted to leave
Jonestown and that he was going to keep guards stationed around
Jonestown to keeé anybody from leaving. He said that hg had
guns and that if anyone tries to leave they will be kil%ed ("offed")
and their bodies will be left in the jungle and "we can ‘say that
we don't know what happened to you." He also said, "I can get a
hit man for fifty dollars. It's not hard for me to get a hit man

anyvhere."®

b
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5. While still in the United States, Jim Jones asked the
Temple members to turn all their guns over to him. I also saw
ammunition being packed in crates for shipment to Guyana
adi?essed to Peoples Temple from San Francisco. I heard Jim
Jones say, "If anyone tries to start anything, we are ready and
prepared to die for our cause."

6. Jim Jones said that black people and their sympathizers
were going to be destroyed in the United States, that "the Ku
Klux Klan is marching in the streets of San Francisco, Los Angeles,
and cities back east". There was "fighting in the streets, and
the drought in California is so bad, Los Angeles is being deserted®.

7. Jim Jones said that everyone should turn in their passports
and all their money to him, that nobody is to visit any local
Guyanese people unless on a "mission" and in the company of other
Temple members, that nobody is to make ény telephone calls to
relatives, that nobody was to send any mail to the United States
without first getting it "cleared". All incoming mail was first
received by Temple secretaries and read before being shown to the
person addressed.

8. Jim Jones said that "I will lay my body down for this
cause” and asked others to make the same promise, which they did
by a show of hands, and also askéd them to commit themselves to
kill anyone attéﬂpting to hurt him.

9. Jim Jones ordered all of us to break our tiéé with families.
He said that our highest and only loyalty should be "thé cause",
and that the only reason for staying in touch with our families
was to collect inheritances when "they died off" and to keep

them pacified "so as not to make trouble for the cause".




10. Jim Jones ordered us to "report"™ on one another to
prevent “"treason". His technique was to have everyone report to
him (or his two or three most trusted leaders) all suspicious

talk or behavior of others.

&
-

1l. Jim Jones ordered people punished when they broke his
rules. The punishments included food-deprivation, sleep-depri-
vation, hard labor, and eating South American hot peppers. I saw
a teenager, Tommy Bogue, being forced 'to eat hot peppers at a
public meeting.

l12. 8So far as I know, only one person (Leon Brosheard) out
of 850 or more residents has dared to leave Jonestown since my
mother, husband and I left on June 29, 1977. Before Jim Jones
allowed me to leave, I was forced to promise him I would never
speak against the church, and that if I did I would lose his
"protection” and be "stabbed in the back". Furthermore, Jim
Jones ordered me to sign a number of self-incriminating papers,
including a statement that I was against the government of Guyana,
that I had plotted against that government, that I was part of
the PPP (Peoples Progressive Party), which is the opposition party
in Guyana, and that I had come to Guyana to help the PPP. Jim
Jones said the reason for signing those papers was to discredit
me if I ever decided to leave thé movement "and talk”., Also,
before leaving fé; Guyana, I was ordered to fabricate a story
and.sign it stating that I killed someone and threw the;body in
the ocean. I waéitold that if I ever causasd Jim Jones érouble,
he would give that statement to the police. He further‘intimidated
me and others inthe congregation by saying, "I, (qim Jones) have

Mafia connections, and they will stand with me all the way."
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13. I heard him state to the congregation in Guyana that
Marshall Kilduff, who wrote the first articles exposing him, was
dead. He said, “The angels hase taken care of him". We all knew
the "angels" were his people who would do you in if you crossed
Jim Jones. . -

14. Jim Jones ordered all telephone calls to relatives in
the United States to be made in the presence of Temple members
and after coaching., When my mother tried to call her brother in
the United States and get him to stop criticizing the Temple, Jim
Jones stood by her side and told her everything she was to say
and then faulted her for not being forceful enough. BHe ordered
us to tell our relatives in the United States to stop criticizing
him or we would not be allowed to return home.

15. On numerous occasions I was in the congregation when he
told us "I am God" and "there i s no other God, and religion
ig the opium of the people.” He stated he used religion only to
get to the masses.

16. I recall several instances of Jim Jones stating he could
silence critics or defectors by accusing them of being homosexuals,

child abusers, terrorists or sexual deviates.

I declare under penalty of perjury that the foregoing is true

and correct. Executed at San Francisco, Califorpia or/April 10, 19{7'8.

STATE OF CALIFORNIA, — ( .
oo o, YANS ey T ; 1/
RN on .. /Lf/" [... .12 - 192

before me, the undersigned. 2 Nolary Public in ard for said State, personally appeared~"

L Mol P ko

—————— lnwn to me,
G(gmcuu. SEAL o be the parson. . whose rame . .S L € i 1o the wihn
RALD B. WEINER
3} WO PUBLE - ER s and acknowledged to me that 5 he . executed the "

SAN FRANCI :
by oo ls°°, Aﬁg"z':""w WITNESS my hand and official seal.
120 Mantpomery S, Son Fronciscn, CA $4104. _'__&/ a - ———

"k\;ﬂ PRSI 8 28 for s2id State.
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STEVEN A. KATSARIS

AFFIDAVIT
AN ACCOUNT OF SOME OF MY EXPERIENCES WITH PEOPLE'S TEMPLE CHURCH
WHEN I ATTEMPTED TO VISIT MY DAUGHTER IN GUYANA.

"k

< pP

In July, 1977 my daughter Maria called me from San Francisco to tell
me she would bg going to the People's Temple Agricultural Mission in
Guyana and would be there several weeks. She also informed me that

an article highly prejudicial to People's Temple Church was about to
be puplished in the New West magazine and asked if I would send a tel-
egram to the publisher in support of the Church's work. I did so stat-
ing in the telegram that I believed they were working with people that
our social .system had largely neglected. Shortly after the firsf art-
icle appeared in New West magazine my daughter called me from George-
town to inform me that the article was untrue, politically motivated
and that I should have no concern about her activities in the Church.
She also told me that she wanted to stay several more weeks in Guyana

if that was agreeable with me.

At that time:a number of articles appeared in newspapers concerning

the experiences of.some members of the Church. I became increasingly
concerned about my daughter when Ijread that members had been subjected
to various types of psychological and physical coercion. In several
phone calls with my daughter I was assured that she was well and told
her that in several months I would be visiting WashingtonéD.C. on pers-
onal business and was considering going on to Guyana afte}ward to see

her. She appeared enthusiastic and receptive to this idea.

20
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My daughter's letters continued to be positive mentioning that she
missed me, was concerned about my health, and asked me to send down
some mosquito netting and other things that she needed. Early in
Septémber 1977 I contacted the Church offices in San Francisco and
aske& them to inform Maria on their radio phone that I would be arriv-
ing in Georgetown on September 26. Several days passed and I received
a telephone call from People's Temple Church telling me that radio com-
munication had not been favorable and they were unable to contact my
daughter. I éold them to keep trying since there still was adequate
time before I would be leaving for South America. Several days later
at 3:00 in the morning I received a telephone call from an unidentified
person who told me that she was part of the group of people who had
left People's Temple Church. The purpose of her phone call was to dis-
courage me from going to Guyana. She said it would ﬁrobably put my
daughter in a difficult position. The caller hung up before I could
ask any questions. The following night égain at approximately 3:00 A.M.
I received another phone call. Again thé unidentified caller cautioned
me about going to Guyana and in more forceful terms told me that it
might not be safe for me to do so. The following night I received
another telephone call at approximately 4:00 in the morning. This

time the caller was a man who told me I should think carefully about

my decision to go to Guyana and meétioned that since I 1lived alone on

a ranch in an isolated area my home could be burned down.

-
i3

The next night on September 14 I receivéd a radio phone céll from my
daughter Maria. She told me she had learned of my plans to visit her

in Guyana and asked that I delay my trip until December when a group
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of prominent clergy would be visiting their agricultural project.

The radio phone call was prolonged with many pauses and interruptions
but the esseﬁye of the conversation was a series of obstacles present-
ed to me hy m§ daughter to discourége me from visiting. After I told
her that I did not wish to travel with a group of clergy in December

and that I would be going down September 26 she told me that the gov-
ernment of Guyana discouraged visitors due to the "tremendous harras-
sment'" that Jim Jones had been subjected to. She mentioned that he

had been shot at in the jungle. I told my daughter that both she and
Jim Jones knew that I would not harrass them, that I had supported

her membership in the Church and that I would go to the Guyanese Em-
bassy in Washington and ask for clearance io travel to Guyana. After

a pause, Maria told me that it was the policy of the Church not to per-
mit visitors to the project. This seemed.extremely strange to me since
1 had letters from my daughter indicating that there were daily visitors
to the project. (See attached copy.) I then offered to meet Maria in
~Georgetown. She told me she would not be in Guyana but would be in
Venezuela during the time of my intended visit. I suggested meeting

her in Venezuela but she said she could not see me there since she would
only be in that country several days and wanted to spend that time with
her fiance. Hér fiance's name reportedly was Larry who was the medical
officer for the agricultural project. I have since learned that another
parent Sherwin Harris has been told that his daughter in Guyana is mar-
ried to the same doctor. I interpret this ploy as a rather crudeéat-
tempt to assure parents that their children in the Church are well and
married or about to be married to fine professional people. The radio

phone call was extremely strange and caused me great anxiety because it
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“did not sound like my daughter was free to speak for herself and cer-

tainly her choice of words did not appear natural. The long pauses

in the conversation made me suspect she was being coacheé. When I
fina;ly told her that I was upset and frightened and that I would use
ever§ legal and diplomatic means to see her she replied that she would

not see me even if I did come to Guyana.

The following day I sent a telegram to Rev. Jim Jones telling him of
my concern and asking for his reply. (Copy attached.) No reply was

ever forthcoming.

Shortly afterwards I left for Washington D.C. where I contacted John
Matheny, Military Advisor to Vice President Mondale, and Frank Tuminia
of the Guyanese Desk of the State Department. I told them of my con-
cern and solicited their help. I also went to the Guyanese Embassy

and was assured that I could travel to Guyana. When I arrived in
Georgetown I first went to the United States Embassy and made contact
with Mr. Richard McCoy. He showed me a handwritten transcript that was
delivered to the Embassy ?y People's Temple Church member Paula Adams.
The message claimed to be from my daughter and had been received in
Georgetown via radio phone. It stated that Maria was happy, she was
twenty-four years old, engaged to be married and had had a traumatic
childhood and did not wish to see her father. Mr. McCoy stated that
Paula Adams volunteered background information on me say;?g that I

was a child molester and had sexually abused my daughter %nd offered
that as a reason that Maria did not want to see me. Afte; an unsucces-’

sful attempt to make contact with my daughter in the interior I returned
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to Washington D.C. and related my concern to the State Department,
Senator Hubert Humphrey's office, Senator Cranston's office, Congress-
man Phillip Burton's office, Congressman Lawson's office, the Vice
President's office, and the International Human Rights Commission's

office.

After my return to California I contacted and personally interviewed

as many former members of Pecople's Temple Church as would speak with
me. To my dismay I learned that my daughter had been received into

the innermost'governing body of People's Temple Church and ﬁeld a pos-
ition of influcnce and intimate knowledge of the workings of the move-
ment. I further learned from former members that she was responsible
for large amounts of money and while in San Francisco would on occasion
have upwards of $200,000.00 in cash and checks in her room at the Tem-
ple. 1 ascertained from people who had firsthand knowledge that Maria
had been required to sign an undated suicide note that could be used

to explain her disappearance should she ever attempt to leave the Church.
In addition to this she had signed statements incriminating herself

and her family of various imagined bizarre misdeeds. I was further
told by a former member of the Church that she and Maria had been re-
quired to sign statements that the Children's Residential Treatment
Center that I direct was involved in a gigantic welfare fraud, that it
was staffed by child molesters ;nd homosexuals, that I myself was a
child molester, and had sexually abused one of the girls in the progranm
and that the children in our care were being abused. é was also told
that my daughter's life could be in jeopardy if People's Templé Church

thought that she was about to defect. In view of the threatening
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* phone calls that I have received, this appeared to be a definite pos-
sibility. After speaking with Mr. Robert Chilamidos an investigator
for the State of California, with Mr. James Hubert investigator for
the United States Treasury Department, and Mrs. Jan Tespool an investi-
gatc;' for the Mendocino County Shex.'iff's Department I lived in constant
anxiéty for my daughter's safety. I was convinced that People's Temple
Church was using their humanitarian efforts and social welfare activi-
ties to cover for their ultimate goal which is the establishment of
world socialism (facism?) with Jim Jones as their leader and that they
would stop at nothing including calumny, character assassination, black-
mail, threats of violence and even murder to achieve their goal. 1Inm
early November I made another trip to Washington D.C. where I convinced
Guyanese Ambassador Lawrence Mann to arrange a meeting between my daugh-
ter and me. He went to Georgetown and while there called me and told
me that Rev. Jones had agreed to the meeting and assured him that he
wanted the members of his Church to have the closest possible relations
with their families. I was told to come to Georgetown which I did the
f&llowing day. Ambassador Mann met me at my hotel in Georgetown, told
me that Maria would be in the following day and that he had arranged
to take Maria, Mr. McCoy from the United States Embassy and me to dinner

as his guests. After the dinner he and Mr. McCoy would depart and

. Maria and I could have the opportunity to speak privately. Maria did

not arrive as planned and the Amba;sador phoned me explaining that the
Church was having difficulties getting her to Georgetown from the inter-
ior.. The following day I was given the same story. And ginally by
Saturday of that week the Ambassador called and told me tﬁgt Maria would

be arriving at 4:00 p.m. At 6:00 p.m. that day the Ambassador again

e
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‘called, asppeared somewhat irritated and said he had been informed by

the Church's offices in Georgetown that Maria had arrived but was not
feeling well and could not go to dinner. I immediately called the
Church offices and asked to speak w%th my daughter. 1 was told to
wait.%nd after a considerable delay was told that Maria was not there
and had gone out to dinmer. I asked that she call me at my hotel when
she returned and was assured that she would. I did not receive a tele-
phone call on Saturday night. However, at 7:15 Sunday morning I was
informed by a representative of People's Temple Church that Maria

would meet with me in 45 minutes. Ambassador Mann and Mr. McCoy were

at the meeting when Maria arrived with four other persons, two men --
one who identified himself as an attorney representing the Church -- and
two women. Maria appeared agitated, could not look me in the eye, and
did not return my embrace which appeared unusual and even ominous to

me. She looked as if she had not slept well or had been deprived of
sleep over a long period of time and her general attitude was one of
suspicion, hositility and paranoia. She accused me of causing trouble
for the Guyanese government and stated that because of my efforts Guyana
had been black listed by the International Human Rights Commission. She
) stated further that the Church had been informed by the United States
government that I was a member of a conspiracy against the Church and
was associated with a right wing congressman who intended to destroy

the Church. She accused me of lyiﬂ% to her about my health. When I
pointed to Paula Adams, one of the women who accompanied her to the
meeting, and asked if she knew that this woman had gone to;Mr. McCoy
and told him that I had abused my daughter sexually, Mariaiiefused to

discuss the subject. When I told her that I had information that she

26

A - 44




+ had signed an undated suicide note, she demanded to know the source

of my information. I told her that was not the important issue and
and that she could alleviate my anxiety by simply telling me it was
not;true. She replied that since I would not reveal the.source of

my ;nformation she would not discu;s that subject. In the course

of éhe conversation with Maria I told her that before leaving for
\Guyana I had spoken with Grace Stoen who wanted me to convey her love
and concern to her son John. Maria told me that Grace was an unfit
mother and she had abused her child and that Maria was now the mother
for John. She also told me in a tone that I did not believe possibie
from my daughter that if Grace made any attempt to get her child back
she would be sorry. My daughter's affect and the manner in which she
spoke conveyed to me the téne of a serious threat. The entire meeting
was extremely painful for me and depressing. I managed to tell my
daughter that if she ever wanted to return home a ticket would be wait-
ing for her at the Embassy. When I told her of my belief in God and
that somehow things would work out, she and another woman from the

Church were quick to point out to me that they do not believe in God.

After the meeting I went to the airport to catch a flight to New York
City. At the airport I received a message to call Mr. McCoy. 1In our
telephone conversation he told me that both he and Ambassador Mann
were disturbed by the meeting and éelieved that something strange was
happening since he could see no reason why the Church should take that
attitude toward me. He told me that he would write to me,;but to this
date I have received no communication from him. After arfﬁving in New

York City I proceeded to Washington D.C, where I spent numerous days
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contacting as many people in the government as I thought would help
me. Most were sympathetic but were quick to point out that since my
daughter is 24 years of age and since it appears that she.is in Guya;a
voluxétarily‘ there is little they could do to help me,

s

Since November I have received no communication from Maria and have

not attempted to make contact with her since I believe this might be
interpreted either as an attempt on my part to get her out of the
Church or as a sign that Maria is waivering and is about to defect
and might place her life in jeopardy.

Sovend Keobsarky

Steven A. Katsaris
Trinity School for Children
Ukiah, California

April 4, 1978

SRATE OF CALIFORNIA,
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| [ ] April 4 , 18 78
before me, the undersigned, a Notary Public in and for said State, personally appeared
--STEVEN A. KATSARIS--—
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f"’ DOROTHY B. MARTIN fo be the person__ whosename__. i85 subscribed to the within nstrument,
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SIGNATURES OF PETITIONERS FOR ELIMINATION OF HUMAN RIGHTS
VIOLATIONS IN GUYANA BY REV. JAMES JONES

Rame of Relative at

Jonestown, Guyana Age . Sig;xature of Petitioner Relatior
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VIOLATIONS IN GUYANA BY REV. JAMES JONES
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Jonestown, Guyana
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Aprii 11, 1978

SUMMARY LISTING OF OUR RELATIVES IN JONESTOWN, GUYANA

Name of Relative at
Jonestown

1. Wagner 5 Mark

2. Barris, Liane

3. Ponts, Donna

4. Oliver, William S.

5. Oliver, Bruce H.
6. Katsaris, Maria

7. Rozynko, Michael

8. Rozynko, Chris
$. Stoen, John Victor

10. Sly, Mark A.
11, Sly, Donald E.

12. Houston, Patricia

18. Houston, Judy Lynn
14. Kerns, Carol Ann
15. Kerns, Ellen Louise

16. Harris, Magnolia

17. Lopez, Vincent
18. Simon, Marcia
19. Simon, Barbara

20. Griffith, Mary M.

A-G3

Age

16
21

15
18

20
24
20

22

17
42
14

13
19
51
61

17
22
22
52

Signer of This Accusation =

Richard Wagner (San Francisco)
Sherwin Harris (Lafayette)
Elizabeth Harris (Lafayette)
Don Ponts (Ukiah)

Howard Oliver (San Francisco)
Beverly Oliver (San Francisco)

Howard Oliver & Beverly Oliver
Steven A. Katsaris (Ukiah)

Sandy Rozynko Mills (Oakland)
Steven Mills (Oakland)

Steve Mills & Sandy Rozynko Mills
Grace Stoen (San Francisco)

Timothy O. Stoen kSan Francisco)
Neva Jean Sly (San,Francisco)

Neva Jean Sly

Robert H. Houston (San Bruno)
Nadyne L. Houston (San Bruno)

Carol Boyd

Robert & Nadyne Houston; Carol Boyd
Ruth Reinhardt (Davis)

Ruth Reinhardt

Sylvia White (San Francisco)
Leinaola White (San Francisco)

Walter Jones (San Francisco)

4 ! wa -

Leon Simon (Oakland)

Leon Simon

Rose Davis (San Francisco)
Carnella Truss (San Francisco)

Louise Blanchard (San Francisco)

Relationship
to Signer

Son
Daughter
Sister
Daughter

Son
Son

Son
Daughter

Brother
Bros.-in-law

(Same)

Son

Son

Son
Husband
Grandchild
Grandchild
Niece
(Same)
Sister
Mother
Mother
Grandmother
Legal Guard'n,
Daughter
Daughter
Aunt
Mother
Sister




April 11, 1978 (cont'd)

SUMMARY LISTING OF OUR RELATIVES IN JONESTOWN, GUYANA

Name of Relative at
Jonestown

21. Copb, John
22. Cobb, Brenda
23. Cobb, Sandra

24, Cobb, Joel

25. Brownm, Ava

26. Touchette, Charles
27. Touchette, Joyce
28. Touchette, Al

29. Touchette, Mike

30. Touchette, Michelle
31. Swinney, Cleve

32, Swinney, Helen

33.

Swinney, Tim

34. Berry, Diana

35.
36.
37.

Griffith, Marrian

Griffith, Emmett Jr.

Griffith, Amonda

TOTALS:

25 Signers of Accusation

Age

18
15
21
12
26
47
45
23
25
19
65
65
39

7
15
20
17

37 Relatives in Jonestown

Signer of This Accusation - Relationship
" - to Signer
James Cobb, Jr. (San Francisco) Brother
James Cobb, Jr. Sister
James Cobb, Jr. Sister
James Cobb, Jr. Brother
James Cobb, Jr. Sister
Mickey Touchette (San Francisco) Father
Mickey Touchette Mother
Mickey Touchette Brother
Mickey Touchette Brother
Mickey Touchette Sister
Mickey Touchette Grandfather
Mickey Touchette Grandmother
Mickey Touchette Uncle
Carnella Truss (San Francisco) Daughter
Carnella Truss Sister
Carnella Truss Brother
Carnella Truss Sister

..,

(As of April 11, 1978)
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. misuse of govemment funds.

Temple Trouble

In the poor-black Fillmore district
of San Francisco, the Rev. Jim Jones
is revered as a g Samaritan with
patrons in very high places. As pastor
ofthe People’s Temple, one ofthe largest
interfaith thurches in California, Jones
not only cdaims God's power to heal the
sickbutaldowields palpable cloutamong
city and state political leaders. The gov-
emor, lieutenant governor, mayor, sheriff
and district attomey have all visited
the temple and, during the 1976 Presi-
dential campaign, Jones himself shared
a platform with Rosalynn
Carter. Last December, the
charismatic preacher who
can muster black voters was
named chairman of the San
Francisco Housing Authori-
tv Commission by Mayor
George Moscone. But now
Jones stands accused by 30
former temple members of
building his power through
fear, fraud, physical beatings,
the appropriation of parish-
ioners’ property and possible

The accusations were pub-
lished in two August issues
of New West magazine,
which called foran investiga-
tion of the temple’s financial and disci-
plinary practices. Church representa-
tives promptly denied the charges. But
in a pair of surprise moves last week,
Jones resigned from the Housing Au-
thority and District Attorney Joseph
Freitas announced that he would look
into the accusations.

Colony: No one has yet filed a formal
complaint against Jones, who temple of-
ficials said was unreachuble at the
church’s 27,000-acre South American
farm colony in Guyana. The city’s most
powerful politicians still scem solidly
behind the controversial minister. May-
or Moscone has said he saw no evidenee
that Jones had broken dny laws and, in o
recent Sunday-moming sermon at the
temple, black state Assemblyman Willie
Brown lunesed the attacks “n measure of
{the church’s] effectiveness.” i

Jones preaches a religious socialism
that he himsclf, it appears, is the first
to practice. His church, which claims
20,000 members statewide, sponsors a
drug-rehabilitation program, a free res-
taurant and medical clinic and alegal-aid
service. More radically, Jones encour-
ages his flock to give up their private
property and live in low-rent apartments
leased by the church from the city. Jones
and his wife live modestly above the
temple, where they are raising a multira-
cial fumily of seven adopted children
plus their own son. But his social activ-
sy also §s cxpressed as politics, and
on Election Day, the poor deliver for
their leader. In two recent close races for

Newsweek, August 13, 1977

Richant Barncs—~New "lt‘

RELIGION

mayor and district attomey, Jones's regi-
mented followers were considered im-
portant to the winners.
Accordingtosome formerchurchmem-
bers, however, Jones’s power is based as
much onr fear and fraud as on faith. His
services are often held behind locked
doors, and even then Jones is protected
by bodyguards. The breakaway parish-
ioners described ritual beatings and hu-
miliating group encounters held at all-
night sessions. A former secretary to
Jones reported that the preacher faked
healings by displaying chicken guts as
tissue he had miraculously removed from
cancer patients. Others
said they had been per-
suaded into deeding over
their homes to the church

-~ e

N

chette, 26, told how she and eleven other
students slept in a crowded garage and
were given a weekly dole of $2 each as
members of a temple commune, Tou-
chette, who is white, said that Jones, who
is American Indian, told them “how
ugly and horrible it was to be white,” and
“not to have sex because we were all
latent homosexuals,”

KKK: Laura Comelius, 52, a black wom-
an, said that Jones promised his followers
ahaven in Guyanawhen, as he predicted,
Fascists took overthe U.S. “He said they
had a plan to exterminate blacks like they
did the Jews,” Comelius recalled. She
also described a ritual by temple mem-
bers that dramatized 2 Ku Klux Klan
lynching, “That’s why people tumed
over all they had,” she said. “He told us
the whites would take it.”

Others reported threats against their

lives if they dared talk to police and said

St \ ",,{“",
B 5 "'.-.'. .

v 'I" =
4 |
2 A

Jones (inset), Klan drama: ‘That’s why people turned over all they had’

and had been talked into giving the tem-
ple government funds they received for
running foster-care homes.

When New West first considered in-
vestigating the People’s Temple, the
editors were barraged with pleas from
politicians and businessmen to kill the
story. When the editors persisted, some
were harassed at home by anonymous
callers. Meanwhile, other local news-
men reported similar coercion and only
when word of the pressure campaign
appeared in a local newspaper column
did ex-tnembers of the temple volunteer
to tell of their experiences.

In scparate interviews with News-
week, former followers of Junes corrobo-
rated the New West report. Micki Tou-

A

that they had been made to sign false
confessions to crimes such as conspiracy
against the govermment. “Jim always
said he had an in with the police,” said
Deanna Myrtle, 38, “so we thought groing
to the police would be suicide.”

Church officials have issucd state-
ments countércharging that some of the
dissenters were terrorists and child mo-
lesters. Throughout the controversy,
Jones has remained at the Guyana fann,
which the church says it funds with
$150,000 annually. And some suspect
that the Rev. Mr. Jones may be the first
to take up permanent asylum in the
Guyana haven.

—~KENNETH L. WOOOWARD wih MARX WHITAXER and
STEPHEN GAYLE n San Franczsco
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Peopleé Temple in Guyaﬁa
is ‘prison

By BOB KLOSE
Staff Writer

SAN FRANCISCO — **Concernéd
Relatives,” a group of Northern
Californians with relatives living on
the South American agricultural
mission of the controversial Peoples
Temple Church, Tuesday charged
their loved ones are being held cap-
tive, possibly under threat of death,
by Rev. James Jones.

A long list of accusations, signed
by 25 relatives of 37 residen; s of
*Jonestown" in Guyana, was dJeliv-
ered to the Peoples Temple pead-
quarters here. .

The group, whose charges were
documented by sworn affidavits
from at least one former member

" of the agricultural mission and the
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,; relatives say

Ukiah father of'a current mission
resident, demanded Jones allow
their relatives a one-week visit

" home at the group’s expense.

The group Tuesday said the visit
would allow church members to de-
cide freely whether to return to
Guyana. If they choose to go back to
Guyana, the relatives said they will
not interfere. ..

* Peoples Temple spokesman San-
dra Ingram today siad the accusa-
tions are *‘malicious lies.”

**We are looking into suing,” she
told The Press Democrat. "“Those
people have talked to their eela-
tives. This is simple harrassment.”

Ingram cited a purported report
by the U.S. Embassy in Guyana

are very happy and want to remain
in Guyana.”

Ingram criticized the group for
its tactivs and urged no mention of
them in the press.

**We do not speak for individuals.
Maybe those in the petition do. We
do not believe in this kind of dicta-
torsi_up. We're very converned ti.at
nothing be printed in the press until
the whole side of the story is given,”
she said.

The group Tuesday was led by
Steven Katsaris, Ukiah, and How-
ard Oliver, San Francisco. Katsaris
has a daughter in Guyana and Oliv-
er two sons. .

Katsaris, director of the Trinity
School for children in Mendocino

which she claimed said: "Peopy ,éc (Continued on Page 15A)




 Peoples Temple in Guyana

;iS. ‘prison,’ relatives say

Continved from Page I
County, said the group would
~employ every legal and diplomatic
svenue open to us' to force Rev.
Jones 1o ecomply with the demands.

Katsarls and about 50 persons,
most {rom the Bay Area and many
former members of the church, de-
livered the demands fo an associate
pastor who was aorking a parking
Jot ang storage yard at the rear of
the building one Geary Boulevare in
San Francisco. Repeated attempts

. to communicate with church offi-
cials at the front entrance failed,
although officials watched from
Temple windows as Katsaris passed
the documents through a chain link
fence fo church workers. .
The introduction to the document

said:

*We, the undersigned, are grief-
stricken parents and relativesof the
... persons you arranged to be
transported {0 Guyana ... We are
advised {jere are not telephones or
exit roads from Jonestown, and that
you now have more than 1,000 U.S.
citizens living with you there.

“We have allowed nine months to
pass since you left the United States
in June 1977, Although certain of us
knew it would do no good to wait
before making a group protest, oth-
ers of us were willing to wait to see
whether you would in fact respect
the fundamental freedoms and dig-
nity of our children and family
members in Jonestown.

+*Sadly, your conduct over the
past year has shown such a flagrant
and cruel disregard for human
rights that we have na choice as
responsible people but to make this
public accusationand to demand

:the immediate elimination of these )

oufrageous abuses.”, * - .
* The chatges said alleged conduct
by Jones violates the Universal
Declaration of Human Rights,
adopted by the United Nations'in
11948, and’the constitutions of the
"U.S. and Republic of Guyana. .
Jones-4s accused of using physi-_
cal intimidation and psychological
coercion as part of 2 mind-program-
ming campaign against mission res-
idents; prohibiting members from
leaving Guyana; depriving them

N

their rights te prlvacy.-free spEecE -

and freedom of association: and
making & threat designed to cause
relatives to fear for the lives of mis-
sion ‘residents. - .
The charges allege Jones prohib-
its telephone calls and contact with
*outsiders,” censors all mail, pre-
vents residents from seeing rela-
tives who travel to Guyana and ex-

torts the siloence of relatives in the

U.S. by threats to stop all pommuni-

- cations.

“The specter of death is ralsed Sy

" the group using Jones' own words.

The group said a letter Jones sent
last month sent to menibers of the

Senate and House ended with a |

*chilling threat.”

. *It is equally evident that people ;

cannot forever be continually har-
rassed-and beleagured by such tac-
tics without seeking alternatives

_that have been prevented. I can say,

without hesitation that we are de-

. voted to a decision that it is better

even to die than to be constantly
harrassed from one continent to the
next,” Jones’ letter is quoted as

saying. . .
**We frandkly do not know if you.

have become so corrupted by power
that you would actually allow a col-

* Jective “'decision™ to die, or whether

your letter is simply a bluff, de-

. signed to deter investigations into

your practicés,” the group's
charges said Tuesday. .
The group demanded Jones clari-

" fy the “‘decision” to choose death

over harrassment. * .
Adding credence to their con-

cerns was a sworn statement by

Yolanda D. A. Craw{ord, San Fran-

.eisco. who spent three months in
. Guyana last year.

++Jim Jones prior to June said
that people would be coming to live
in Guyana for a temporary period
of time. In June .Jim Jonés stated
that the people he brings over from

_ the United States will be staying in

Guyana ‘permanently’.”” Craw- -

ford's statement said. . i

+Jim Jones said that nobody will
‘be permitted to jeave Jonestown
and that he was going to keep
guards stationed around Jonestown
to keep anybody from leaving. He
said that he had guns and that if

a-e7

anyone tries to leave they will be
killed and their bodies will be left
in the jungle and ‘we can say that
we don't know what happened to
you",” she said. -

Crawford also quotes Jones as

$aying: *°I can get a hit man for
$50"" apd that he had “Mafia con-
nections.”™ .
* In a.sworn statement, Katsaris
said he Jearned his daughter Maria
has entered the *"innermost govern-
ing body" of the church but that
steps had been taken to assure her
loyalty.

~I ascertained from people who
had firsthand knowledge that Maria
had been required to sign an undat-
ed suicide note -that could be used
to explain her disappearance should
she ever attempt to leave the
hurch,” Katsaris said.

Katsaris traveled to Guyana
twice last year to see his daughter.
He saw her once in the.company of -
two U.S. Embassy officials and four
church members. |

*1t wasn't my daughter I saw but
a completely different person.”

.Katsaris told The Press Demo-
crat.In his statement, he declined to
return his embrace, was suspicious,
hostile and paranoid and accused
him of being part of a consipracy
against the -church. X

Tuesday he said he hasn’t heard
from her since.

Crawford, said Jones has stated
he could silence his critics by accus-
ing them of being homosexuals,
child -abusers, terrorists or sexual
deviates.

Katsaris's statement said Matia
had been required to 'sign state-
ments that the children's residential
treatment center that I direct was
involved in a gigantic welfare

. fraud, that it was staffed by child
molesters and homosexuals, that I
myself was a child molester, and
had sexually abused one of the girls
in the program ... "

Katsaris also sdid church offi-
cials told U:S. Embassy officials

_ that Katsarig had sexually molested
his daughter.

In San Francisco today, church

" spokesman Ingram said Katsaris'

daughter "*will continue to state this
because it is the truth.”

Also cited was the case of Timo-
thy Stoen, former deputy district at-
torney for Mendocino and San Fran-
cisco counties, and his estranged
wife, Grace, who were deeply in-

. volved in the church when it operat-
. ed its facilitv in Redwood Vallev.
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Stoen, present at the confronta-
tion Tuésday but remaining in the
background, and his wife, are cur-
rently fighting Jones for custody of
+ the Stoen's six-year-old son.

Grace Stoen leflt the church in
1975. Her husband followed after
learning of the alleged physical
abuses suffered by church members
at the hands of Jones and church
leaders. s,

“The Stoen's boy remains in Guy-
ana and Jones claims he is the boys
. natural father by Mrs. Stoen. The
Stoens brought habeas corpus pro-
ceedings in Guyana last year and
still are await a decision.

Ingram said today Jones has not
returned to the U.S. because of the
custrody case on the advice of his
attorneys.

Stoen said Tuesday's action rep-
resents thefirst organized attempt
o determine the status of church
members, many of whom reported-
Iy left the U.S. saying they would be
back in a few weeks but haven't
been seen since. .

Previously, Stoen said, relatives
ere too *terrified" to act.

Signers of the petition include
persons with parents, grandparents,
.wisters and brothers, cousins, even
entire families living in Guyana.

The *fear of reprisal’ is illus-
trated in a letter a 15-year-old
church member wrote to her grand-
mother which nofed her grandmoth-
:{‘s taking her. concerns to the me-

a. -
- The letter concludes:

I am sorry to hear that you
called the radio station but since

you did I will not be writing you'any

more.”"

Oliver

Concerned refatives leaders Steven Katsaris; left, and Howard

—Joe Price Jr.

"‘ L L I
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CHARLES R. GARRY
GARRY, DREYFUS, McTERNAN, BROTSKY,

HERNDON & PESONEN, INC.
1256 MARKET STREET AT CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 94102
TEL: 864-3131

Attorneys for Defendant
People's Temple of the Disciples
of Christ, a nonprofit corporation

IN THE SUPERIOR COURT OF -THE STATE OF CALIFORNIA

IN AND FOR THE COUNTY OF MENDOCINO

STEVEN A. KATSARIS,
Plaintiff, NO. 39911
vsS.

JAMES WARREN JONES, also known as NOTICE OF MOTION FOR
JIM JONES; SANDRA BRADSHAW, also CHANGE OF VENUE
known as SANDRA INGRAM; PEOPLES fcerp § 397(1)1
TEMPLE OF THE DISCIPLES OF CHRIST,

a nonprofit corporation; PAULA

ADAMS; and FIRST DOE through

FIFTIETH DOE, inclusive,

Defendants.

/

TO EACH PARTY AND TO THE ATTORNEY OF RECORD FOR EACH PARTY:

YOU AND EACH OF YOU WILL PLEASE TAKE NOTICE THAT on
July 21, 1978, at the hour of 9:30 A.M., or as sopn thereafter-
as the matter may be heard, in Department I of tﬁé,above—entitled
Court, at State and Perkins Streets, Ukiah, Califzrnia, defendant.
Peoples Temple of the Disicplés of Christ will move for an oxder
changing the place of trial of this action to the Superior Court

of the State of California in and for the Cify and County of

-]~
PhB- 22- f—/




GARRY, DREYFUS, MCTERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC.
1256 MARKET STREET AT CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 94102

TEL: 864-3131
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San Francisco. . . _

Said motion_will be based on this notice of motion, the
attached declara;ion nnder benalty of perjury of Carol stahl,
the attached menorandum of points and authorities, such supple-
mental affidavits as may be filed subsequently herein, such
supplemental memoranda of points and authorities as may be filed
subsequently herein, and such oral and documentary evidence as
may be presented at the hearing of this motion.

o

Dated: July ;,/1978

GARRY, DREYFUS, McTERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC.

@&M %970/2/‘44

CHA&LES R. GARRY

Loh o mova
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GARRY, DREYFUS, MCTERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC.
1296 MARKET STREET AT CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 34102

TEL: 864-3131
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MEMORANDUM OF POINTS AND AUTHORITIES
IN SUPPORT OF MOTION FOR CHANGE OF VENUE

I. A CORPORATE DEFENDANT CAN BE SUED ONLY IN THE COUNTY OF ITS
PRINCIPAL PLACE OF BUSINESS, THE COUNTY WHERE THE CONTRACT
IS MADE OR IS TO BE PERFORMED, OR WHERE THE OBLIGATION OR
LIABILITY ARISES, OR THE BREACH OCCURS.

CCP § 395.5.

II. IF THERE IS ONE CAUSE OF ACTION WHICH THE DEFENDANT IS
ENTITLED TO HAVE TRIED AT HIS RESIDENCE, DEFENDANT IS
ENTITLED TO A CHANGE .OF VENUE, REGARDLESS OF HOW MANY OTHER
CAUSES MAY BE STATED WHICH ARE NOT SUBJECT TO CHANGE.

Johnson v. Superior Court, 232 C.A.24 212 (1965).

Sanborn v. Pomona Pump Co., 131 C.A. 241 (1933)

(rule applied to corporate defendant).

III. DEFENDANT HAS A RIGHT TO CHANGE ‘OF VENUE BECAUSE VENUE IN
MENDOCINO COUNTY IS IMPROPER FOR THE THIRD CAUSE OF ACTION.

The third éause of action alleges that defendants in
San Francisco and in Guyana conspired to libel plaintiff and that
certain words wefe spoken by defendant Adams in Georgetown, Guyana.,
There is no allegation that these words were spoken, published, or
caused to be published by defendaﬁts in Mendociﬁo Céunty, nor that
the words were heard in Mendocino County. Nor is there any
allegation that plaintiff was injured by those words in that
county. Thus, there are no allegations of any liability of
defendants arising in Mendocino County.

‘None of the defendants reside in Mendocino County. See
Declarations of Stahl. WNor is there any contractiinvolved or al-
leged in this action. . ’ :,

/1777




GARRY, DREYFUS, MCTERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC,
1256 MARKET STREET AT CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 94102

TEL: 864-3131
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CONCLUSION
For all of the reasons st%ted above and ;h the -declaration
filed in support of this moéion, defendant Peéple's Temple of the
Disciple of Christ is entitled to a change of venue to the City
and County of San Francisco.
Dated: July 1?*1978

GARRY, DREYFUS, McTERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC.

LQ%M &%/W/;

CHARLES R. GARRY !

L o wa

-l




GARRY, DREYFUS, MCTERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC.
1256 MARKET STREKT AT CIVIC CENTER

SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 24102

TEL: 084-31)31
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DECLARATION OF SANDRA L. BRADSHAW

I, SANDRA L. BRADSHAW, hereby declare as follows:
I am informed that I am one of the defendants named in the

action of Katsaris v. James Warren Jones, et al., No. 39911, in

the Superior Court of the State of California in and for the
County of Mendocino.

I lived in fhe County of M;ndocino, California, from
October 1971 through March 25, 1977. During that time, I worked
for the County of Mendocino, first as a Juvenile Hall Counselor
and then for the last five years in the capacity of a Deputy
Probation Officer. .

During the last week of March, 1977, I took two weeks off;
at the end of that time, I requested and received a three months
leave of absence from my job. After the three months, I was not
able to return to my job, due to personal reasons. I then met
with Mr. Thomas Martin, Chief Probation Officer, and told him I
would not be returning. That was approximately July 11, 1977.

I have not been in Mendocino County since that time, except
for one day when I picked up the things I had left in my office,
several months later. I have not been a resident of Mendocino
County since March 25, 1977. '

I have lived in San Francisco, California siécg April, 1977.

Executed on July i, 1978 at San Francisco, Cglifornia.

I declare under penalty of perjury that the foregoing is true

and correct.

SANDRA L. BRADSHAW
£-5
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CHARLES R. GARRY
GARRY, DREYFUS, McTERNAN, BROTSKY,

HERNDON & PESONEN, INC.
1236 MARKET STREET AT CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 94102
TEL: 864-313%

Attorneys for Defendant
People's Temple of the Disciples
of Christ, a nonprofit corporation

IN THE SUPERIOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA
IN AND FOR THE COUNTY OF MENDOCINO

STEVEN A. KATSARIS,

Plaintiff, " No. 39911
vS.
JAMES WARREN JONES, also Known as - DECLARATION 6F MERITS
JIM JONES; SANDRA BRADSHAW, also IN SUPPORT OF MOTION FOR
known as SANDRA INGRAM; PEOPLES CHANGE OF VENUE
TEMPLE OF THE DISCIPLES OF CHRIST, [ccP § 396b]

a nonprofit corporation; PAULA
ADAMS; and FIRST DOE through
FIFTIETH DOE, inclusive,

Defendanés.

I, CAROL STAHL, say:
I am the President of the People's Temple of the Disciples

of Christ, a nonprofit corporation, a defendant in the above-

1
I have fully and thoroughly stated the caée in this cause,

entitled action.

and all the facts and circumstances connected therewith to my
counsel, MR. CHARLES R. GARRY, who is an attorney and counselor

t law duly admitted to practice in all courts of the State of




GARRY, DREYFUS, MCTERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC.
1256 MARKET STRELT AT CIVIC CENTER

SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 94102

TEL: 864-3131
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California; after such statement, I am advised by said counsel,

and verily believe, that I have a good and valid defense to the

alleged cause of action set forth in the complaint herein, on the

merits.

4

Executed on July 14’1978, at San Francisco, California.
I declare under penalty of perjury that the foregoing

is true and correct.

CAROL STAHL
President, People's Temple of
the Disciples of Christ

Lt WA L
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CHARLES R. GARRY :
GARRY, DREYFUS, McTERNAN, BROTSKY,

HERNDON & PESONEN, INC.
1256 MARKET STREET AT CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 94102
TEL: 864-3131

Attorneys for Defendant
People's Temple of the Disciples
of Christ, a nonprofit corporation

IN THE SUPERIOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA
IN AND FOR THE COUNTY OF MENDOCINO

STEVEN A KATSARIS,

Plaintiff, NO. 39911
vS.
JAMES WARREN JONES, also known as DECLARATION OF
JIM JONES; SANDRA BRADSHAW, also CAROL STAHL IN SUPPORT
known as SANDRA INGRAM; PEOPLES OF MOTION FOR
TEMPLE OF THE DISCIPLES OF CHRIST, CHANGE OF VENUE

a nonprofit corporation; PAULA fccep § 397(1)1
ADAMS; and FIRST DOE through. .
FIFTIETH DOE, inclusive,

Defendants.

I, CAROL STAHL, say:

I am the President of the People's Temple of’ the Discipleg
of Christ, a nonprofit corporation, and a defendant in the above-
entitled action. ‘

At the time of the commencement of this gction, and
ever since that time, the People's Temple of the?;Disciples of
Christ has been a nonprofit corporation with its principal plaée

of business in the City and County of San Francisco. At no part

-1-
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GARRY, DREYFUS, MCTERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC.
125¢ MARKEY STREET AT CIVIC CENTER

SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 94102

TEL: 0864-3131
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of said time was the principal place of business of the People's.
Temple of the Disciples of Christ in the County of Mendocino,
California. See Exhibit A,.attached'hereto and incorporated
here by reference.

I am informed and believe, and on such information and
belief, allege that at the time of the commencement of this action,
and ever since that time, none of the other defendants in this
action has been a resident of Méndocino County, California.
Defendants James Warren Jones and Paula Adams are, and have been
during all of said time, residents of Jonestown, Guyana. - Defendant
Sandra Bradshaw is, and during all of said time has been, a
resident of the City and County of San Francisco, California.

The complaint i; this action confains three causes of
action, all based on alleged libel of plaintiff by defendants.
The third cause of action alleges that defendant Adams spoke
certain words in Georgetown, Guyana. The words allegedly spoken
in Georgetown, Guyana were not spoken or heard, and were not
published, nor caused to be published, by any of the defendants
in Mendocino County, California.

There is no contract alleged or involved in.this action.

Executed on July §, 1978, at San Francisco, California.

I declare'under penalty of perjury that the foregoing is

true and correct.

Lo e

CAROL STAHL
President, People's Temple of
the Disciples of Christ )

- _2_
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OFFICE OF THE SECRETARY OF STATE

of California, hereby certify:

That the -annexed transcript has been compared with,
the record on file in this office, of which it purports to be

I . I, MARCH FONG EU, Secretary of State of the State
l a copy, and that same is full, true and correct.

t

IN WITNESS WHEREOF, 1 exccute
this certificate and affix the Great
Seal of the State of California this

AN 5 - 1977
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PEOPLES TEMPLE OF THE DISCIPLES OF cHrisT- DEC3 11976
: A CALIFORNIA CORPORATION . LARDH FONG EU, Secralary of Stals
( By JAMES E: HARRIS
S CERTIFICATE OF AMENDMENT OF ARTICLES Deputy
s OF

INCORPORATION OF PEOPLES. TEMPLE OF THE DISCIPLES -OF CHRIST ~

" Archie’ I'james and Jean F. Brown certify: .
l. They are the Vice President and Assistant Secretafy, resﬁec-
tively, of Peoples TEmple of the Dlsc1p1es of Christ, a

Caleornla Corporatlon. .

2. At a meeting of the Board of Directors of said corporation,
duly held at 1859 Geary Avenue, San Francisco, on November 1,
1976, the following resolution was adopteg:

_ RESOLVED, that Article IV of the Articles of Iﬂcorpora—.
tion of this Corporation be amendeéd to read as follow§: .
( "The City and County in this state where the principal
office for the transaction of the business of the corporation
is located.in the City and County of San Francisco.*

3. The“mgmbers of said coxporation have an unequal voting power.
The mémbe;s entitled to cast eighé (8) votes have consented
by resolution at a meeting held at 1859 Geary Boulevard, San
grancisco, California on November 1, f§76,'to the adoption of
said amendment, and thé wording of the amended articles,'as

set forth in the members?' resolution, is the same as ‘that set
Py 4
forth in the Dixectors' resolution in Paragraph 2 abgve.

B2
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4. The total number of votes entitled to be voted foé or to

{ consent to said amendment is nine (9).

+ Archie Ijamds, Vicé President

| Oc’ e ? [?’Lc?&';/»"‘\

Jéan F. Brown, Assistant
Secretary

-

.
P PR

Each of the undersigned declares under penalty of perjury that
the matters set forth in the foregoing certificateé are true and

correct. -‘Executed at San Francisco, California on November 1,

1976.

¢ | (Gelie o A

Axrchie Ijame®, Vice President

Jean F. Brown, Assistant
Secretary .

(e |
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GARRY, DREYFUS, METERNAN, BROTSKY,
HERNDON & PESONEN, INC.
1296 MARKET STREET AT CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO, CALIFORNIA 94102

TEL: 864-313t
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PROOF OF SERVICE BY MAIL --- 1013(a), 2015.5 C.C.P.

I am a citizen of the ﬁnited States; my business address is
1256 Market Street at Civic Center, San Francisco 94102. I am
employed in the City and County of San Francisco, where this )
mailing occurs; I am over the age of eighteen years and not a party
to the within cause. I served the within Notice of Motion for
Change of Venue, Memorandum of Points and Authorities in Support
of Motion for Change of Venue, Declaration of Merits in Support
of Motion for Change of Venue, Declaration of Carol Stahl in ‘
Support of Motion for Change of Venﬁe, and Declaration of Sandra
L. Bradshaw, on the following person on the date set forth
below, by placing a true copy thereof enclosed in a sealed
envelope with postage thereon fully prepaid, in the United States
Post Office mail box at San Fraﬂcisco,'California, addressed
as follows:
Timothy Oliver Stoen, Esq.
120 Montgomery Street, Suite 1700
San Francisco, California 94104
I certify or declare under penalty of perjury that the
foregoing is true and correct.

Executed on July 1, 1978 at San Francisco, California.
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Conversations with Dymally:

Concern on part of Mann that Congressmen do not make this

an issue on the floor and read material.into the record that
could reflect negatively on the climate in Guyana. Negociations
are delicate now. :

Dymally with be meeting soon with a man named Terence Tudman
of the US State Department. He will give us names in the
State Dept to use as contacts.

Dymally is also meeting Wednesday (October 12) with committee
for Caribbean. Humphrey, Bill Coleman, Bob West, Andy Young.

Another man in St-te Dept - Bill Louers (?) - we will get names.

Dymally will be holding a press conference in Guyana in February -
will shed light on the situation.

Toronto: that's where the big ambassadorial staff is set up
and big mission from Guyana.

Notes on Katsaris meeting:

1. Medical verification -- his doctor called -- 5ane has the
name. Said he was a very sick man.

2. He mentioned money he has given Maria - support for the
Temple. Claimed he was not against the Temple.

3. He was alarmed by the changing stories he got from Maria
on why they couldn't meet. Venezuela, short time with
boyfriend, etc. Very obviously being put off. Stories
not credible, were open, palpable devices to keep him
away. This arouses his anxiety.

4. Sent telegram to Jim. He also called Mazor on how to get
hold of us. Mazor said he had a jet plane with engines
all revved up and 20+ people ready to go there and that
Katsaris should come with him. Katsaris declined the offer.

5. He contacted Frank Touminia (sp?) of Guyana Desk in State Dept.

6. Went to Guyana embassy and talked with Dennis Gouveia (sp ?)

7. Claims that Dick McCoy said he (McCOy) talked with Paula who
said Katsaris had molested Maria. McCoy had a note on
it to verify the conversation. Said that Paula said she
didn't want to get involved. ’

8. Tried to get in touch through phone system, but didn't work.

9. Said he was desperate: was going to talk with anyone, willing
to talk with anyone about seeing his daughter.

10. Went to D.C. Spent a weekend there. Saw Touminia, Gouvaia.

2p- 2215' -/
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He also visited House Subcommittee on Latin American Affairs. They
told him that his only access would be through politics. He went
to Senator Humphrey's Foreign Relations committee. Phil Burton's
administrative assistant, Don Clausens adm. asst., Alan Cranston's
adm asst. Willing to see anyone who has any realtions with PT

in order to explore all avenues to seeing Maria.

11.

12,
13.

Tim Reiterman and Marshall Kilduff called him. Wahted to
talk with him, but he didn't do it. Be didn't want it made
public. Fear for his reputation.

He wanted to go there - to Guyana.

Before going, he gets three mysterious late-night phone

calls. People identify themselves as "ex-members."
1st call: "We've heard you're planning to go there,
our advice is not to go down.
2nd call: "mistake"
3rd call: voice of black man: You could be putting
your daughter in jeopardy.

He doesn't believe the calls are from ex-members. He thinks
we did them.

14. Then he gets a call from Maria that takes him aback. She asks

"how are you?" This friendly tone and incongruous gquestion
after he has gone through all this, blows his mind. She claims
his tone on earlier call(s) sounded threatening. This is

also a shock to him. He can't believe that this is Maria
saying this -- feels that she has been influenced, is under
others' influence. Especially when she asks for Medical
verification of his condition. This utterly blows his mind.
COnsiders the request, given what Maria knows about his case,
*dumb” or "insane." At this point he is really worried about
Maria -- who is controlling her? Is she in her right mind?
Feels degrading thing to produce medical verification fro
Maria. On verge of saying "the hell with it." And giving up
entirely. But decided to get the verification.

15. He said he thinks we are paran01d about him. He said he thinks

we have him on our "enemies list." The "official report"
about him working with a "right wing” congressman also
flabbergated him. He talked about his participation in
anti-war movement, reverence for King. Admitted he did

not lead a politically active life, but trifed to show us

he was liberal, progressive. Said he triedito break away from
rigidities of church, and to bring Maria out of it. This is
why he brought her to Peoples Temple in the first place.

16. He kept going back to the changing stories: first Guyana
government policy, then our policy, then the Venezuela thing, etc.

17. He wanted all this conveyed to Maria.

18.

He « ° g- =
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Katsaris left on a fairly friendly note. Shook hands. But
his feeling about us is that we are paranoid.

He said that he didn't want to credit the stories he had
read about the church, but advised us that the stuff he

had encountered in his attempts to see Maria made him credit
the stories more. He said this as if to advise us that our
own actions have done more to confirm the stories about us
than anything else.

If Jean Brown has the tape of the conversation, I hope
it came out -- it should be analyzed.

Lt g
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Fi?st thing, he quA angry that Maria pad queétionéd his health problem.
Said she has known about it for 15 ars, in December he had sent her money
for health sck becausé .she -had said she needed it; he told q;;gg§y$hat time

o

there were Phtngs like that in the family. Said that he was piss
.ﬁng&g;,daughter of his should give him more respec¥im

X /3
TR 3
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He gave DEEXNowa 6f-nis tdlks ‘with-¥aria, increasihg parano¥?
After la;;§§k»s-fpatch with her said he would come to Georget Vs

even tho‘g,,?ﬁﬁgpe called was a"strange¥Ylast call telling him it was the
government=pniicy not. to allow in visitors headed for Jonestown (Tom guicky
contredicted ¥hat one,saying it was distinctly explained by Naira that it was
not a government but a Jonestown policy. But K. picked up on it and said :
he heard what he—heard, Maria first said government. Tom then said she must
have meant ‘church government, the mame we refer to our board. K. seemed a
little less sure of himself about that point after what Tom said). K said
Nakia had gone thru various dodgés, ‘such as dome in December, excuse of
fiance, would be in Venezuela -- all of which he said he saw through. Finally
she had just said, to hell with it, dont come, I dont want to see you.
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F. went to Barry Wood in Ukiah and told him he couldnt believe it, either
Karia was coerced or brainwashed. Baryy sald he knew JJ, from legal services,
he was reasonable, and should be contacted by telegram about this. SO this
is when K. said he called Mazor on the pretext that he had read his name in
the papers. Mazor told him not to go, he had gotten a plane ready to go .
and that parents were going to.go to see their children; heé .should go with -
them. XK. said, no, he simply wanted to see his own daughter, so he sent a
telegram to Jim Jones c/o-Dick KcCoy at the American Embassy there.
He claims he never received an answer so went to Washington. Went to the
State Department Guyama desk, a man named Frank Tuminia. This man tbld him
the State Deparément couldn't help,’ that it was private property and the -
girl was Qf age, that if the government was discouraging visitors he should
see the Guyana Embassy. He went and met a man named Dennis GOUVEIA.
(I think I am right here, that this man was in Georgetown, though I have
never heard of him. If not, then this. person was still while K was in
washington.) He went to McCoy at U.S. Embassy where Paula Adams
had delivered a hand-written letter from Maria 'saying she did not want to !
see her father. What really threw him was when he got the message from o8
watmmwemumlgwnwjmmmmdmmmﬂMmﬂmeh)mﬂhe .
could not see his daughter was that g?g\gad'been molested by him as a child. )
- J PO PR Piae NG . - N

A
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This really set K off. He said now he really worried becuase he didnt think :
this was his daughter talking. He tried to talk KcCoy into flying into 4
Jonestown with him, via-charter to-Kaituma. NcCoy refused, saying he had i
no official business there. K then tried by radiophone to Port Kaituma

to no ayiélﬁ%}?inally,completely frustrated, hé went back to Washingion DC

(Thurs, ﬁ;é;wjﬁat., and Sunday) where he met with a close personal friend
who happenedidipidecthe staff director for the Housc sub-commijﬁggfgg%Latin
American?kffaiys and said that Peoples Temple doesn't want him. ip:See his

daughter; % Phis*man { no name) t6ld him what he should do is Zeku¥giCongressmen
who have political clout. He talked to assistants of Humphregﬁ?C augen,
Phil Burton, Crarston, and told them he was afraid Maria eithar-had~H#ccess to-
such sensitive information that theTemple is afraid to let her talk to anyone
on the "outside™ or that we are so paranoid as a group that everyone on the
outside is an enemy and he is on our enemy list. - . i
Then he said when he got home he got calls from both Kitterman and Kilduff. -
At this point Dick asked how did he suppose they go ahold of his number. )

X BB-22- .1

“oa e s o e ST B ar T E
- - .

.~ _ 5

A
\

-

T A T R T T T T R TN T I

e T e e L R A N N T RIS s K Pk oS Seat B | Y et et e er® aeerm v BalD D Favmin N S Tee 4 ey X T Ame b, et NETPEIPCIRT AP, S

wM e

W




d
. 3
v

LT T, vnes e o

493 0 e g I AT 01 1t P S W emtte S s g

% A e, o e e o,

~

v R (?:3 T X, T AN - T
P

g cram o=, - :
LTS s v mate e Pt X e r tmame s = 2 AR . mamy e X e et

- - - _— . -

T e s matmie e = e Sl et e fna SR A ks ¢ Fma ek St it e 0% ¥ tafe s o] aw Zx oz - s

[ * s ot .- . N e o
¥ ;" oy ER 'h‘é e
: HEXEDS

He got;§g§§ggtly defensive and said wasn't that presumptub@éfogi.s to ask

him h@w:hi:.was contacted by them when he had spent $1,200-$rying to see

hizs 4 ef¥and talking to people around the nation and” IxS6uthMmerica...
He ne wered the question. He said that he told them not now; but that
if th no satisfaction in this that he would talk to them later.

Sald he received 3 strange phone calls, two from women and one from
a black man. All said they were friends who had left the Temple. Their
advice to him was not to go down. Said he could be putting himself on the
line people could "burn you down" or something threatening to that effect.
We told him that is exactly why we are paranoid, this kind of conspiracy

is after us all the time. He loosened up at that, as if he gave room to the
‘idea we had not done it. He said he did not think it was ex-members, saying
as much as that he thought it was the church.

He took off again on the insults Maria had piled on him the nigh%t before on

the phone. Called it -strange, sying she started off with "Hi Pop," as though

nothing had happened. Thinks it is dumb, stupid, insane +that she would aske

him for a medical excuse. Then he thought, if he refuses to do it, it -

would be playing right into our hands if we are keeping Maria away from him ™~

and she must know that he is trying every possible way to get to see her.

So he will go on to his doctor this afternoon and get himself an excuse. - .

If nothing else, he siad, this is good therapy for him. I guess he means

that it has given him a reason to keep himself going physically -- he sure

doesn't look sick. He was dres&sed in some damned expensive clothes and -..

had a trimmed, up-to date hari style and moustache.

He said the we are all paranoid, needed a psychiatrist and were doing

everythig in our power to*turn a basically supportive parent into a panic-

stricken, suspicious person who blieved all the things writtenin the “articles.

Siad he has always told Maria that she came from a family with a strong

father firuge and from a dominating church background which even he took

Lo years to get out of... That it was a shame that she left that _and then

turned to an even more dominating father~-figure and had never laarned to. -

experience her independence etc. __When he talked about her.rejecting.. .. ... ... .

him he got a crack in his voice like crying (phoney) and it is obvious -that -

he cannot take the faét-that.the daughter he lead by the hand through the

peace marches of the 60's has really rejected him. Then he gave us all a

good long look in the eye and said he would not take lightly what was conveyed

to him,by.:: the Ambassador in Guyana. Said his reputation is not to be

messed with, that he holds either the man McCoy responsible or Paula Adams,

but thﬁﬁ&h@}&i}l get to the bottom of it. WHAT AN ASS. Also reacted against

_what qﬁ&g&mfeaid sbout .his knowing a right-wing Congressman. .Ihis could not

possib Eﬁ%?ﬁis daughter saying this. Now he is all the more;unsettled about

the whéi %%ﬁiﬁg... It ended very ungracefully, we just éat%fﬁe e .and looked

at himZ+ fe Went on to his doctor. #& sad HefElt betler for j’ﬁ; Hdd He chance

PRI 1 Oor~ but it was &S Hovgh ke had had Conirol of T Jlon vt ey .

I want to say that for the three of us, Tom did well in ansSwering:some of these

outrageous charges. He countered him sucécessfully several times. Dick took

him damn seriously and tried to deal with him intellectually, but the guy

got Dick every time and shut him down. I think Dick was unnerved by the

whole thing and had mixed reactinns about what he was hearing. I was furious

with him for inviting the fool to the Temple. I told him we should talk

to JJ first on the radio and put the guy off until later in the evening

until we had instructions, if we were cleared to talk to him at all. Bick aaid

he disagreed withe that, we have ‘to talk to people and give them a chance to

reason with us. .He was obviously in for more than he bargained for with Kat-

saris. He did not ‘have any remorse about not checking first with us before

telling the guy to come over. For my part-- I just sat there and looked at

him. At one point he got so outrageous I told him I had just been in Guyana

and that Maria was fine and healthy a.ndAhapPY: that zke whatever she had said
D ‘v-:.‘,« .*-;; -, ta ~e ‘Z
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to him she was fully acting under her own volition -- but he just passed

over that.

I mentioned twice that I had seen her and she was well--

he didn't even respond.

Funny, if he is so. teriibly concerned about her.

He told us re had said to the Guyanesg¢ Ambassador that he had a bigger
problem than Kat is had, because K Just had o

Ambassad‘

' e
.
_— W cet Ly mits Cmeet Slvtw e ik Wt
. -~
"
.
3
Ay
\
. :
:
. ~ . - -«
- re = a2 ey mmeme e S g e a e o e - -
- f -
i
1
n . > /
A-3 : |
.- {
B L SCE et " TP P T T TR Y AL TN S TN P R TR o1t MR AR s % erL Ame ven st A <
N . # = A - . .
e . hiad e - e - vd e .




‘fo:r Charles tLairy

Fri1 Maria Katsaris

Re: Sexual experiences with Steven A. Katsaris

My father was very inconsistent in raising me. When I was
very small, he was very controlling and neither he nor my mother
could talk openly to me about sex or answer my questions. He
was so controlling with me that I would never think of saying no
to him, talking back, or arguing with him. I was too afraid of
him. He was still manipulatingly controlling when I was a teen-
ager, but began talking to me about sexual freedom. He bragged
to me about smoking marijuana with his friends at Trinty School
(the school in Ukiah, California, which he administrates). His
friends also told me about smoking dope with them. Despite his
rigidity in rearing me, he repeatedly molested me.

My family lived in Salt lake City, Utah (1027 s. 13th East
Street), until I was about nine years old. He would Qften come
down the hall to my room to say goodnight and would fondle my
breasi: and genitals. He did this as far back as I can remember,
and I vas always too terrified to say anything about it. I was
frightened that he would beat me if I said anything, and the

* beatings were especially severe if he said I was lying about

anything, and I knew he would say it was a 1ie. I have never
been able to talk to my mother, not even about commen feelings,
and I always thought she would take his word over mine and say
T was making it up if I said anything about it.

Even when I got older, I did not say anything, because 1
did not think anyone would beleive me. Up until I was 18, my
father was a Greek 0Orthodox priest and the pastor of large
churches in Salt Lake City and in Belmont California. He was
very highly respected by the people in his congregation and in
the community. Everyone thought he was a very good father, and
church and community leader. He would be the last person anyone
would think of as being a child molester.

In Salt Iake City, I remember being at his church office
guite a bit (Holy Trinity Greek Orthodox Church). Often this
vas after office hours or on the weekends when no one else was
around. He would ofter sit me on his lap and fondle me. Some-
times he would have me rub his penis. He would tell me that I

had better not tell anyone about it. I never did because I was

afraid beat me, and tell everyone I was making it up. When I
got somewhat older, getting beaten was doubly upsetting to me.
{He used his belt on me until I was about 12 years old). Not
only did they hurt, but I was ashamed to go to school after
being beat, because of the black and blue marks on my legs.

In 1962, we moved to Belmont California (316 Malcom Avenue,
and then later to 1028(?) Comstock Circle). When I was about
10 years old, my mother went back to Pennsylvania to see her
relative. I think her father had passed away. While she was
gone, my father had me sleep in bed with him (this also happen-
ed other times when she was not around). He would hold me very
close to him, fondle my genitals and make me maturbate him by
rubbing his penis. He said he was just being affectionate to me
and that if I was ever to mention it, it would not be wise be-
cause no one would believe me. This was when we lived on
Malcom Avenue. He would also play with me at his church office
in Belmont when no one was around (Holy Cross Greek Orthodox
Church on Alameda de las lulgas). Before the church was built,
his temporary office was on Baldwin Avenue in San Mateo, and 1
remember him doing it there also. He would touch me,, grab me
vhen I walked by and fondle me. I was partly afraid of him and
partly afraid that I would never have anyone accept me because
of what he had done to me and felt like I would always be stuch
with him. I was extrememly ashamed and embarrassed.

My father also used to like to listen to the stereo a lot.
He would lie down in the middle of the living room floor with
the lights out. The stereo was at the end of the room and he
would lie in front of the speakers. He would have me lie on the
fioor next ‘to him, put his arm around-me and then start putting

‘his hands inside my clothes. This wasg when I was about eleven.

(T also forgot to mention when 1 was younger in salt Lake City,
I can remember him giving me a bath and playing with me in the
bathtub. Another time when our family had gone on a trip to the
mountains to a place called Spirit Lake. My mother, brother,
and sister had left our cabin and gone over to the lodge. Even
though it was cold, my father made me take off my clothes, lay
down on the bed with him and rubbed my genitals while he made me
rub his. My mother almost caught him that time, but he heard
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her coming with my brother and sister, and told me to ' wry auwi
get dressed. He threatened me if I said anything or acted funny
and that I would be sorry. This was also in Utah).

When I was 11 or 12 we went on vacation to a camping resort
in Yosemite called Camp Mather. He called to me to come with
him, and we wnet back to our cabin. No one else was there. He
apologized for being so hard on me when I was smaller, and
caressed me as if that was supposed to make up for it or some-
thing. I was still very afraid of him to say anything.

My father has always kissed me on the lips when he greets
me. We are Greek by nationality, and Greeks are more demonstra-
tive in some ways, but his kissing me on the lips was not some-
thing Greek people would do. Even would do this in front of my
friends and anyone else who happened to be around. Like this
wvas the way a father usually kisses his daughter. Wwhen I got
older and objected, he would say I had some kind of problem and
wag not relaxed enough. I felt so weird because of what my
father had done to me, it seemed like I was stuck with him. 1
ajvays wanted to tell my mother, but never did, because I did
mdt expect her to believe me. No one would ever dream that my
father was that kind of person. When I was a senior in high

) school, my parents got a divorce. My father told me that

having sex with my mother was like having sex with a corpse.

When my parents first seperated, I stayed with my mother,
but T felt too ashamed to be around her because of what I had
done. Finally I left and went to Redwood Valley to stay with
my father. I did this partly because I felt that no pne else
would have me, and partly because he lived out in thecountry
and I thought I could get away from people more. He bought
a 2 bedroom house at 1040(7) Road M, on the corner of West Road.
He was drinking at the time, not just socially but often and
quite a bit. He was having an affair with a woman by the name
of Anne Tomaja, who he later married, after she had lived with
him awhile. They would often have big make-out sessions in the
1iving room while I was there. They did not care if I was sit-
ting right there across from them. He would put his hand down
her blouse and feel her breasts and down her pants and finger
her, and they would giggle and carry on. This is when he would
talk about sexual freedom and that I should relax more sexuvally.
They would make a big thing about sex, not being discreet at
all, but would make out in the living room and then go into the
bedroom and make a big racket. The more he drank, the more he
would show off sexuvally with this woman.

My father also had a friend who vworked as a psychologist
at Trinity School and they would both talk about sex a lot when
I was around. His name was Bob Eaton. He would brag about his
daughter who was about the same age as myself, having zex all
the time. Then they said I should have boyfriends and get some
experience. If I ignored them or did not discuss it with them,
they would say I had a problem and had hang-ups. This is when
my father started to go a little further with me. He would qet
drunk and then go into a big psychological analysis about my
beina too ‘uptight, and that I would never go out with boys un-
jess T learned to relax with him. He would get really drunk and
on one occasion he pushed me down and had sex with me. 7T felt
very claustrophobic, like I was being smothered. This was at
his house in Redwood Valley, in his bedroom. It was horrible and
I cannot stand to think about it. It seemed like it would never
be over. He had a water bed and I thought I was going to suffo-
cate. Another time, he tried again but I got away frpm him.

He would the next day.say something about the fact h%'was really
drunk and hoped he had not said anything to offend me, and that
he could not remember anything about the night before.

About this time my father was going to s psychotherapist,
and told me he was very depressed and suicidal. He said he need-
me and that if I ever did anything to hurt him he wouild Kill
himself. He has always tried to work on my guilt. When I was a
child he was often ili. He had some kind of enzyme problem that
the doctor "did npt how to treat. He-also had ulcers when I was
a teenager.. I was-terrfied that it would be my fault if he kill-
ed himslef or if he died, and it was me that upset him and made
him more ill. Also, when I told him I was not returning from
Guyana last fall, he ‘claimed he was very i11, and about to have
surgery. He implied that he was dying of cancer.

The conflict of all of this finally became too much for me.
I had been alienated when 1 was young and he had played with we
sexually, but when I was about 16 to 19 years old, I withdrew
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aimost totally. I always knew that other people my o. age wuould

never accept me if they knew. I became very depressed and non-

communative. I would curl up in fetal position in my room and
wouldn't talk, Even if someone asked me a guestion, like what
time it was, I would hold up a number of fingers to indicate

the time, without having to speak. I rarely spoke to anyone and

barely ate anything. I could barely handle school. I could get

by in most classes, but emotionally I could not handle it. I

felt T would prefer to commit suicide than to turn in a paper.

I was frightened that I was weird. My father took me to a thera-

pist, but all I could do was cry and I couldn't talk to him. IHis

name was Jerry Smith, and his office was on Alameda de las Pulans
in Belmont. T felt that if I told him what was happening he would
talk to my dad and teil him what I said. I knew he would deny it

and was afraid he might put me in aninstitution. He once told

me in great detail about one young girl whose father had to com-

mit her to a mental hospital because she could not keep reality

séperate from fantasy and she was always making things up.

After I went to that therapist I was under therapy with a

psychologist by the name of Murray Bilmes in San Mateo. He also

- worked at Penninsula Hospital. I never was able to tell him
about the situation either. I know my father has been under
psychotherapy himself for several years. I do not remember the
names of the therapists he was going to. One psychiatrist has
passed away, whose name was Charlie Parmalee. There was a
doctor at St. Mary's hospital in San Francisco he was going to
but I cannot remember the name. After my parents were divorced
my father used to talk and confide in me like I was his therapist.
He would talk to me for hours and say he needed me. I thinx 1
may have forgotten to ment ion that shortly after my parents were
divorced, my father also left the priesthood and at that time
took the job as director of Trinity School in Ukiah. He has
training as a clinical psychologist (so he has told me). He
is well respected and has the ability to convince people of what:
he is saying. He comes off very rational and concerned. This
is also why I never told anyone. I knew it was his word against
mine, and knew aiso that he would be believed before me. 1 have
also felt a tremendous amount of guilt and embarassment over it.
When I was older I also felt if I did tell anyone, I would be
considered wierd and that people would hold it against me. It
is very humiliating. And when I was younger he so controlled
me like I said earlier, I would never dream of crossing him.

* Yt was not until I came to P.T. and felt 1 could trust some
people after awhile that T ever told anyone. I felt that no one
would hoid it against me, and that they would still be accepting
of me. I was almost completely withdrawn when I first came and
barely communicating with anyone.
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RJ OLEVEN A. KATSARIS =

~ -t \*

AFFIDAVIT %xx
- _ Q .3
AN ACCOUNT OF SOME OF MY EXPERIENCES WITH PEOPLE'S TEMPLE CHURCH
WHEN I ATTEMPTED TO VISIT MY DAUGHTER IN GUYANA.

In Julys 1977 my daughter Maria called me from San Francisco to tellj
me she %ould be going to the People's Temple Agricultural Mission in
Guyana and would be there several weeks. She also informed me that

an article highly prejudicial to People's Temple Church was about to
be published in the New West magazine and asked if I would send a tel-
egram to the publisher in support of the Church's work. I did so stat-
ing i£ the telegram that I believed they were working with people that
our social system had largely neglected. Shortly after the: first art-
icle appeared in New West magazine my daughter called me from George-
town to inform ne that the article was untrue, politically motivated
and that I should have no concern about her activities in the Church.
She also told me that she yaqted to stay several more weeks in Guyana

I

if that was agreeable with me.
At that time a number of articles appeared in newspapers concerning

the experiences of some members.of Fhe Cﬁqrch.z I became increasingly
concerned about my daughter when I read that members had been ;ubjected'
to various types of psychological and physical coercion. 1In séveral
phone calls with my daughter I was assured that shé was well and told
her that in several months I would be visiting Washingtoh D.C. on pers-
onal business and was considering going on to Guyana afterwééd to see

*

her. She appeared enthusiastic and receptive to this idea.
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My daughter's letters continued to be positive mentioning that she
missed me, was concerned about my health, and asked me to send down
some mosquito netting and other things that she needed. Early in
September 1977 I contacted the Church offices in San Francisco and
asked them to inform Maria on their radio phone that I would be arriv-
ing in-Georgetown on September 26.° Several days passed and I received
a telephone call from People's Temple Church telling me that radio com-
munication had not been favorable and they were unable to contact my
daughter. I told them to keep trying since there still was adequate
time before I woulﬁ be_leaving for South-America. Several days later
at 3:00 in the morning I received a telephone call from an unidentified
person who told me that she was part of the group of people who had
left People’ s Temple Church. The purpose of her phone call was to dis-.
Courage me from going to Guyana. She said it would probably put my
daughter in a difficult position. The caller nung up before I could
ask any questions. The following night again at approximately 3:00 A.M.
I received another phone call. Again the unidentified caller cautioned
me about going to Guyana and in more forceful terms told me that it _
might not be safe for me to do so. The following night I received
another telephone call at approximately 4 00 in the mornlng. This

time the caller was a man who told me ‘I should think carefully about

my dec151on to go to Guyana and mentioned that sxnce I lived alone on
a ranch in an isolated area my home could be burned down.

The next n1ght on September 14 I received a radio phone caIl from my
daughter Mar1a. She told me she had learned of my plans to. visit her

in Guyana and asked that I delay my trip unt11 December when a group
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of prominent clergy would be visiting their agricultural project.

/3

The radio phone call was prolonged with many pauses and interruptions
but the essence of the conversation was a series of obstacles present-
ed to me by my daughter to discourage me from yisiting. After I told
her th&t I did not wish to travel with a group of clergy in December

and that I would be going down September 26 she told me that the gov-
ernment of Guyana discouraged visitors due to the "tremendous harras-
sment” that Jim Jones had been sebjected to. She mentioned that he

had been shot at in the jungle. I'told my daughter that both she and
Jim Jones knew ehat I would not harrase }hem, that I had supported

her membership in the Church and that I would go to the Guyanese Em-
bassy in Washington. and ask for clearance to travel to Guyana. After

a8 pause, Marja told me that it was the pollcy of the Church not to per-
mit visitors to the project. This seemed extremely strange to me since
I had letters from my daughter indicatieg that there were daiiy visitors
to the project. (See attached copy.) 1I then offered to meet Maria in
Georgetown. She told me she would not be in Guyana but would be in
Venezuela durlng the time of my intended v151t: I suggesteq.meeting

her in Venezuela but she said she could not see me there since she would
only be in that country severel days and wanted to spend that time with
her fiance., Her fiance's name reportedly was Larry who was the medical
officer for the agricultyral project. I have singe learned that another
parent Sherwin Harris has been told that his daughter in Guyana is mar-
ried to the same doctor. I interpret this ploy as a rather crude at-
tenpt to assure parents that their children in the Church are well and
married or about tp be married to fine professional people.‘ The radio

phone call was extremely strange and caused me great anxiety because it
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did not sound like my daughter was free to speak for herself and cer-
tainly her choice of words did not appear naturall The long pauses

in the conversation made me suspect she was being coached. When I
finally told her that I was upset and frightened and that I would use
every legal and diplomatic means to'see her she replied fﬁat she would

not se¢ me even if I did come to Guyana.

The following day I Qent a telegram to Rev. Jim Jones telling him of
my concern and asking for his reply. (Copy attached.) No reply was
ever forthcoming. ‘

Shortiy afterw;rdé I left for Waéhington D.C. where I contacted John
Matheny, Military Advisor to Vice President Mondale, and Frank Tuminia
of the Guyanese pegk of the Staté Department, I told them of my con-
cern and solicited their help. I alsoc went to the Guyanese Embassy

and was assured that I could travel to Guyana. When I arrived iﬁ
Georgetown I first went to the United States Embassy and made contact
with Mr. Richard MECoy. He showed me 2 handwritten transcript that was
delivered to the Embassy by People's Temple Churcﬂ member Pahla Adams.
The message claimed to be from my daughter and had been received in
Georgetown via radio phone. It stated that Maria was happy, she was
twenty-four yearé o}d, engaged to be married aﬁd,had had a traumatic
childhood and did.hot wish to see her father. Mr. choy stated that
Paula Adams volunteered background information on me'saying that I

was a child molester and had sexually abused my dauéhter an? offered
that as a reason that Maria did not want to see me. After %n unsucces-

sful attempt to make contact with my daughter in the:interior I returned
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to Washington D.C. and related my concern to the State Department,
Senator Hubert Humphrey's office, Senator Cranston's office, Congress-
man Phillip Burton's office, Congressman Lawson's office, the Vice
President's office, and the International Human Rights Commission's

office. N

Afger ?y return to California I coﬁtacted and personally interviewed

as many former members of People';‘Temple Church as would speak with
me. To my dismay I learned that my daughter had been received into

the innermost governing body of People's Temple Church and held a pos-
ition of influence and intimate knowledge of the workings of the move-
ment. I further learned from former members that she was responsible
for large amounts of money and while in San Francisco would on occasion
khaveﬁupwards of $200,000.00 in cash and checks in her room at the Tem-
ple. I ascertained from people who had firsthangd knowledge that Maria
had been required to sign an undated suicide note that could be used

to explain her disappearance should she ever attempt to leave the Church.
In addition to this she had signed statements incriminating herself

and her family of various imagined bizarre misdeeds.- I was further
told by a former member of the Church that she and Maria had been re-
quired to sign statements that the Children's R951dentlal Treatment
Center that I direct was involved in a gigantic welfare fraud, that it
was staffed by éhild molesters and homosexuals, that I myself was a
child molester, aﬁd had sexually abused one of the girls in the program
and that the children in our care were being abused. I was also told
that my:.daughter's 1life could be in jeopardy if People's Temple Church

i !
thought that she was about to defect, In view of the threatening
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phéne calls that I have received, this appeared to be a definite pos-
sibility. After speaking with Mr. Robert Chilamidos'an investigator
for the State of California, with Mr. James Hubert investigator for
the United States Treasury Department, and Mrs. Jan Tespogl an investi-
gator for the Mendocino County Sheriff‘s Department I 11ved in constant
'anxiety for my daughter's safety. I was convinced that People's Temple
Church‘vas u51ng their humanitarian efforts and social welfare activi-
ties to cover for their ultimate goal which is the.establishment of
world socialism (facism?) with Jim Jones as their leader and that they
would stop at nothing including calumny, character assa551nat10n, black-
mail, threats of violence and even murder to achieve their goal. 1In
early November I made another trip to Washington D.C. where I conv1nced
Guyanese Ambassador Lawrence Mann to arrange a meeting between my daugh-
ter and me. He went to Georgetown and while there called me and told
me that Rev. Jones had agreed to the meeting and assured him that he
wanted the members of his Church to have the closest possible relations
with their families. I was told to come to Georgetown which I did the
following day. Ambassador Mann met me at my hotel in Georgetown, told
-me that Maria would be in the following day and that he had arranged
to take Marla, Mr. McCoy from the United States Embassy and me to dinner
as his guests. After the dinner he and Mr. McCoy would depart and
Maria and I could have the opportunity to speak privately. Maria did
not arrive as planned and the Ambassador phoned me explaining that the
Church was having difficulties getting her to Georgétown from the inter-
:1or. The following day I was given the same story. And flnally by
Saturday of that week the Ambassador called and told me that Maria would
be arriving at 4:00 p.m. At 6:00 p.m. that day the 5mbassa40r again
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Vcalied, appeared somewhat irritated and said he had been informed by

the Church's offices in Georgetown that Maria had arrived but was not
feeling well and could not go to dinner. I immediately called the
Church offices and asked to speak with my daughter. I was, told to

wait and after a considerable delay was told that Maria wa; not there
and hadii gone out to dinner. I asked- that she call me at mi' hotel when
she returned and was assured that ;he would. I did not receive a tele-
phone call on Saturday night. However, at 7:15 Sundgy morning I w;s
jnformed by a representative of People's Temple Church that Maria

would meet with me in 45 minutes. Ambassador Mann'anﬂ Mr.. McCoy were

at the meeting when Maria arrived with four other persons, two men --
one who jdentified himself as an attorney representing the Church -- and
two women. Maria appeared agitated, could not look me in the eye, and
did not return my embrace which appeared unusual and even ominous to

me. She looked.as if she had not slept well or had been deprived of
sleep over a long period of time and her general attitude was oné of
susp1c1on, hositility and parano1a. She accused me of causing trouble
for the Guyanese government and stated that because of my efforts Guyana

had beeﬁ blaci listéd by the International Human Rights Commission.- She

stated further that the Church had been informed by the United States

government that I was a_ member of a conspiracy against the Church and
was assoc1ated with a r1ght wing congressman who intended to destroy
the Church. She accused me.of lying to her about my health. When I
pointed to Paula Adams, one of the women who accompan1ed her to _the
meeting, and asked if she knew that this woman had gone to Mr. McCoy
and told him that I had abused my daughter sexually, Marla-refused to

discuss the subject. When I told her that I had 1nformat19n that she
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had signed an undated suicide note, she demanded to know the source

of my jnformation. I told her that was not the important issue and
and that she.could alleviate my anxiety by simply telling me it was
not true. She replied that since I would not reveal the source of

ny inférmation she would not discuss that subjéct. In the:course

of the?conversation with Maria I told her that before leaving for
Guyana I had spoken with Grace Stoen who wanted me to convey her love
and concern to her son John. Maria told me that Grace was an unfit
mother and she had abused her ‘child and that Maria was now the mother
for John. She also told me in a tone that I did not believe poséible
from my daughter that if Grace made any attempt to get her child back
she would be sorry. My daughter's affect and the manner-in which she
spoke conveyed to me the téne of a serious threat. The entire meeting
was extremely painful for me and depressing. I managed to tell my
daughter that if she ever wanted to return home a ticket would be wa1t-
ing for her at the Embassy. When I told her of my belief in God and
that somehow things would work out, she and another woman from the

Church were quick to point out to me that they do not believe in God.

After the meeting I went to the airport to catch a flight to New York
City. At the airport I received a message to call Mr. McCoy.. In our

telephone conversation hé told me that both he and Ambassador Mann

were disturbed by the meeting and believed that something strange was

happening since he could see no reason why the Church should take that

attitude toward me. He told me that he would write to me, but to this

Il

date I have received no communication from him. After ar#1v1ng in New

York City I proceeded to Washingiqn D.C. where I spent nuﬁerous days
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contacting as many people in the government as I thought would help g
me. Most were sympathetic but were quick to point out that since my

daughter is 24 years of age and since it appears that she is in Guyana

voluntarily there is little they could do to help me,

L1 L2

Since November I have received no ‘communication from Maria and have
not attempted to make contact with her since I believe this might be
interpreted either as an attempt on m); part to get her out of the
Church or as a sign that Maria is waivering and is about to defect.
and might place ixer life in jeopardy.

Stusan. Keetsarkg

Steven A. Katsaris
Trinity School for Children
Ukiah, California

April 4, 1978

" TE OF CALIFORNIA, ‘ -
s -
Y 05 MENDOCINO ,

o April 4 1978

before the, the undersigned, a Notary Public n and for said State, personally appeared
~=STEVEN A, KATSARIS~-
1 OFFICIAL SEAL . known to me,
| DOROTHY B. MARTIN 1o be the person__ whose name_. s subscribed to the within Instrument,
NCTARY PUELIC « CALIFCRNIA and acknowledged to me that __he___ executed the same.
PRINCIPAL OFFICE IN .

My Comnsion ;:f,‘,ﬁ':ﬁ’,f‘,’.ﬁ{”{;a, " WITHESS my hand and oficial

3 - .
D) AL
Notarf Public inand o ﬁ sm‘e:.

$

NOWLECCUERT—Ceasrai—Woketts form 20—Rev, 364
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ORGANIZACION DETECTA

CONSULTORES DE SEGURIDAD, C. A.

ASUNTO : EXAMEN.DE POLIGRAFO PRACTICADO A
MARIA KATSARIS

[XT]

FECHA : Caracas, 13 de junio de 1.878

a
2
T
-

1.- LA EXAMINADA

El dfa 13 de junio de 1.978 se present6 en nuestras
oficinas Marfa Katsaris, de nacionalidad norteameri
cana, nacida el 9 de junio de 1.953 en el Estado de
Pensylvania, Estados Unidos de Norteamérica, titu -
lar del pasaporte de E.E.U.U.A, nfimero 1899673,sien
do sometida, a propia peticifén a un examen de poli~ -
grafo a base de un cuestionario transcrito en el ca
pitulo dos de este informe.

2.~ EL CUESTIONARIO

La examinada aport6 el siguiente cuestionario, redac
tado en idioma inglés.

PREGUN&AS RESPUESTAS

1. Bas your father told you that you should +
worship him as an icon unto God?

2. Does your father have a history of being +
under psychotherapy?

3. Has your father told you that having sex
with your mother was like having sex with +
a corpse?

4. Did your father often hit you with a belt?
Did you have black and blue welts as a re +

- sult?

5. Has your father often made racist and ra + !
cist and ethnic jokes? ¥

6. Did Tom Stoen call your father an evil - + %
bastard?

sabana grande, calle el recreo, edificio centinela. oficina 2-11-apartado de correos 50816
telegramaas: "detecta’-caracas 105, venezuela-telex: SVF 21864 ~telfs. 72.63.82~-72.64.47~-72.85.20
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7.

10.

11.

12.

13.

14.

1s.

le.

17.

18.

Did Tim Stoem tell you that you father
would try to-lead a terrible vigilante

group against your church? .

Did Tim Stoen often advise you against
seeing your father?

' Did Tim Stoen often caution you to be

very careful with your father?

Did you father take you to bed with him?

Many times?

Did@ you father engage in sexual play
with his girlfriend in front of you?

Does your father kiss you on the mouth?
Is this a Greek custom as you unders -
tand them? .

Were you afraid of your father as a
child? '

Are you afraid of“your father now?

When you were a child did you feel that
you could refuse any thing your father
would ask you to do?

Do you fear that if you were to return
to the United States your father would
attemt to keep you there?

Did your father, Steven A.Katsaris, se
xualy molest you?

bid your father drink heavily and smoke
marijuana?

s
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19. Did your father fondle you sexually?

20. Did your father have sexual inter -
course with you? -

— A este cuestionario se agregaron las siguientes pre-
guntas de control.

RESPUESTAS
A. Is it false, that your name is Maria -
Katsaris ?
B. Is it false, that you are born in 1.953?
C. Is today sunday?
D. Are you lying in this emanination?
E. Do you love your father?
F. Do you hate your mother?
J. Are you trying to lye in this examina- -
tion?
K. Did you have sexual pleasure with your -
father?
M. Did you enjoy sex with your father?
+
N. Do you hate having sex with your father?
0. Do you like having sex with your fa - - -
ther? §
*. +

P. Did you have oral sex with your father?
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Q. Did you enjoy oral sex with your father?

R. Are you hiding something about your mo-
ther?

S. Are you hiding something sexual about
your mother?

T. Have you been raped by your father?

U. Have you told your mother having been
raped by your father?

— ILas respuestas "yes" estén marcadas con el signo +
y las "no" con el signo - .

EL EXAMEN

Se hicieron dos gr&ficas de diez preguntas cada una, agre
g&ndose las de control. Las grédficas se anexan marcadas -
i/1 y II/1 respectivamente, llevando el nombre de la exa-
minada y de-los examinadores. Se-emplef un polidrafo mar- -
ca Stoelting Executive de tres sensores.

ADMISIONES VOLUNTARIAS

Hechas las gr&ficas I/1 y II/1 se procedi6 a interrogar a
la examinada sobre las respuestas de mayor reaccibn.

Pregunta "T"

Informa que la pregunta le molest6 mucho, gue se trata de
un tema cargado de emocibn y repulsibn.

Pregunta "Q"

Informa que esta pregunta le molesta mucho.

L R A

Pregunta "F"
Informa que no se siente muy cercana a su madre, pero la

relacifén es normal. No siente lo mismo frente a su madre
que frente a su padre.

.
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Pregunta “U"

Indica que no ve a su madre desde hace ahio y medio.
Hace dos meses le comunicS via radio-telé&fono que -
su padre la habfa molestado sexualmente, sin decir
que habfa sido violada. "

Pregunta 11

Crefa que la pregunta se referfa a la relaci6n entre
su padre y ella en presencia de un tercero, cuando -
en realidad fué entre su padre y una amiga en presen
cia de ella.

Pregunta 14

No teme fisicamente a su padre, pero cree que €ste -
puede intentar accifn legal contra ella por curatela
(conservatorship) y tiene miedo que esto ocurra.

Pregunta "Q"
La idea le causa disgusto.
Pregunta "R"

No recuerda haber ocultado nada sobre su padre.No co-
noce nada negativo sobre su madre.

Pregunta "T"

Se trata de un tema cargado de emocifn y repulsivo pa-
ra ella.

CONCLUSIONES

Se concluye que la examinada dice lo que para ella cons
tituye la verdad a todas las preguntas. Las reacciones
analizadas en el capitulo tres del presente informe se
consideran suficientemente explicadas.

Se anexan copias fotost&ticas de las gr&ficaé.

LW
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10/14/78
Carolyn

Attached is transcript of the interview Charles G had
with Maria in Jonestownm.

This dwells on the actual molestation question,

and Daren and Charlie and I think that Maria should
study it with Sarah and Chaikin to draw up an
affidavit which she will be comfortable with, that is,
Thak to talk about if questioned again bylegal

counsll.
from Jun%:#,//

b BE AR g0
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* Charles Garry interview with Maria Katsaris, September . 1978~ °
in Jonestown, Guyana, S.A. - * * -

-

Talking re molesting of Maria by Steve Katsaris...

CG: As far as you know, you never had a discharge of his .semen in
your mouth, is that right?. : X .

MK: gﬁght

CG: i" asked you, and you weren't very definite, and I would like Tyou
) to be as definite as you can, were any of these plays that he was
doing with you, you were doing with him, did he ever say anything
at the time, any words of endearment, encouragement, discouragement

MK: Well, I remember when I was older, he used to say that I was hung
up, that I should learn to relax more. I can remember him also
threatening me also not to say anything about it,

When I was older, the thing was that I had a problem, that I was
sexually hung up. The implication was that there was something
not normal about myself. Then other times he would threaten me
and say that I would be sorry if I told anybody about that,
nobody would believe me, that If T did say something about,it,
they would all think I was weird.

CG: How did he happen to threaten you, how did that come about?
MK: That I better not say anything to my mother

CG:  How did he happen to say tht, how did it come about, what
initiated it

MK: At times I would protest, not want to ‘comply with what he wanted,
and he would say I better do it, that I better not say anything
to anybody.

CG: Did he ever come around when you were having your period?

MK:  Yeah

CG: What would he do when you were having your period?

MK: He usually didn't mess with me on my period.

CG: It was after your period that he would mess with you, is that right?
MK: Yes,right,

CG: When did you first begin to realize, or did you realize, what

he was doing to you was not normal or not right? :

a

MK: I didn't realize it when I was a child, but when I got wlder,..
it was something that always happened, so I'd say maybe 10 years
on, that's my impression

CG: In other words, you were about 15?
MK: No, younger than that, 10 to 15
- 2




CG: Would he play with your clitoris?
MK: Yes

CG: Just a short time, or a long time
MK: Sometimes it would be for wuite awhile, and sometimes just briefly
CG: Dfﬁ you get any satisfactidn froi him doing it

MK: Mo )

CG: You wouldn't get any kind of satisfactionfrém him playing with you?

MK: I don't remember anything when I was a small child, and when I got
older, no, because I felt very uncomfortable

CG: Did yaorally copulate with him?

MK: When I was a smaller child, I would do it to him, and when I got
older, I didn't do it

CG: Would he ask you to do it?

MK: Yes '

CG: What would 'you say?

MK: No

CG: Did that irritate him, what would he say?

MK He'd say shit like, what's your problem? He always used to say
.things like I was a weirdo, or I had some kind of problem, but
as I got physically bigger, he didn't press the issue.

CG: But he would orally copulate
MK Yes

CG: When did this terminate, when did it stop?

MK Well, it stopped for awhile when I was in high school, and then
when I moved up to Redwood Valley, this other thing happened,
and that was when I left

CG I'm interested in the time before he actually penetrated you with
his penis. Had this fondling and copulation and what not been
going on for some time before that? This was after you'd already
finished high school, was it not? s

MK When he actually penetrated me? Yeah. See it stopped:when I was
in my later years in high school, I was 17 or 18, so then I wanted
someplace to go, when I wanted to get away from my house in the
Bay Area, I went up there.

cG What I'm trying to find out is how long had you been there aft
the high sc oo%, and after there was agcessazion of this © arter
relationship? What transpired immediately or some weeks before this?
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I'd already gone to sollege for a semester

Wha t college was that

The College of Mendocino

And where were you living at the time, with him, where was he living

ée was living in Ukiah

And did you go home on weekends

No, I lived there, Occasionally I would go up there, other
every week or so

times he would come down/and see me in the Bay Area

Where did this penetration take place

In his house in Redwood Valley

How long had you been living there before then

I'd say, maybe 4 months

And in that 4 months time, before he penetrated, had he been
making love to you

No. He hadn't messed with me, He divorced my mother and he
had an affair with another woman he later married.

Was she living in the house, they were shacking up together?

Yeah

What was her name

Anne Comaja

Where was she on the day, or the night, whatever it was, that
he penetrated

I don't remember; she used to take night classes, or work at night;
a lot of times she wasnt in the house; I can't remember where she
was particularly thkat night but there were times when she wasn't
home because éne worked, she was a nurse, she would have night duty
or she was taking night classes or showing her dog. I couldnt say
wvhere she was aexa exactly that night but I know she wasn't there.

Tell me abut the day, the circumstances that led up to it

We'd eaten dinner, it was after dinner. He was in the living room
and he'd been drinking. His pattern was that he'd come home, eat,
turn on the tv and just sit there and drink. Usually fell asleep

or passed out. I was in my room, He came in.

How were you dressed?

I had my pajamas on
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You were ready to retire? -

Yes

You had your pajamas on. Do you know approximately what time it
was

About 11 o clock

Dé you know the approximate month that this happened

Let me think a minute, It was in the summertime. July or Aug&sq.
What year?

If I could count back, I could tell you what year. '72,

When was the last time that he had fondled you or had anything
to do with you in the sexualnature before that

That was when I was living in the Bay Area. 1I'd say it was about
when I was 16 or 17, maybe '70, '71.

In other words, it had been about 2 years before
Two years, or a year and a half.

All right, so he came into your bedroom. Were you in bed at the
time?

No, He forcedme down on the bed,

Now I want you to give it to me in details, as much in detail as
you can think about it,

I was standing in my room, he came in and grabbed me. He said something
but I don't remember what he said.

How was he dressed?
I think he just had pants on, he didn't have a shirt on

He put his arms around me, and I tried to get away from him,

He pushed me down on the bed, I did my best to get away from him.
He was drunk but he was still strong, and he pushed me down.

I just remember him being on top of me.
Who took your pajamapants off

I had a nightgown on

I thought you said you had pajamas on

ooy,

It was a nightgown
And he penetrated you. How long did that last?
The actual‘penetration?

The actual intercourse. How long did that last?
m-3
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It seemed like it was forever to me. I éan'gjknow.
Were you crying

I wasn't crying. I wanted to kill him. I wasn't crying
What was your reaction

My reaction? Pure hatred. ’ I wanted to kill him, I was trying
tg-get away from him. I would kx%% hive killed him if I had the
chance. -

After he got off of you

After he got off of me? There was another room in the house

and I just went and locked myself in the room, He never acted
like, the next day, he never acted like he'd done anything.

He never said anything to you? Why not?

I dont know why not.

Did he say anything to you when he was having intercourse with you?
He was cussing me out not to struggle so much.

How did he cuss you, do you recall

No. You better not move, you better not get up, better fuck there

Does he use language like that?

Oh yeah. He talks like that alot,.

Did ke you ever mention it to him the next day
No

Did he ever mention it

No

Do you believe that he knew what he was doing

Yeah., He had had quite a lot to drink, but I don't think he was
that out of it.

Do- you know if he was drinking wine or hard liquor

I never liked drinking myself, I never paid that much attentlon

to what he drank

Did you remain in the house the day after. How long did you remain
in the house

I had a few weeks; I was going to be moving up to Eureka, so
I stayed there, tried to stay away from the house as much as
possible. I tried to avoid being at home when I knew Anne
wouldnt be at home.
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Was his girlfriend living there, sﬁackiﬁg gp.

Yeah., I just would come home when I knew she was there, 107
I'd just stay with friends

When was the first time that you mentioned to him that
"you raped me, and had intercourse with me" :

I never mentioned it to him. I never talked to him about

ft. When I met him here in Guyana, we talked in terms of
Him molesting me. That was the term that was used but -
never anything specific.

When was the first time that you ever mentioned to him
that he had molested you

I never talked to him about it. The way I am now and the
way I was then is like 2 completely different people,

If I was then like I feel now, I certainly would have said
something, But the whole dynamics of the thing was differnt
I never talked to him about it

I'm trying to find out when is the first time that you let
him know that he had molested you, whether it was in Guyana
or anyplace.

When he came down here to Guyana. It was when I met him in
Georgetown with Ambassador Lawrence Mann, Richard McCoy was
Consul from the Embassy with me, and attorney Edwin Luckoo,
Lionel Luckoo's nephew. Edwin was the only person present,
Ambassador Mann had not come into the room,

Why was Luckoo there

Why was he there? Because I didnt want to meet him by myself

and I wanted to have an impartial third person there, and I mx
knew

We need an affidavit from Luckoo

I asked Luckoo because I wanted somebody impartial, I didn't
want to talk to him by myself, ¥nd I didn't think it would be
appropriate to have anybody from the Temple go there.

Was that the first time you ever met with Luckoo

Yeah. It was Sunday morning, I went to his house before I went
over to the Ambassador's house where the meeting was set for.

I explained the situation and why I wanted him to come. I
explained to him about my dad wanting to see me, and that he
molested me, and he was a very sick person, and I didnit want

to talk to him myself because I didn't trust what he would say.

I wanted him there. He agreed to it., It was already set up,

bat he'd never met me. I intrudoced myself and explained exactly
why I was asking him

Did he ask any questions about the molestation

Not really, not like you're asking me. I told him that my
father hadmolested me, that I didn't waq; to see him
o -
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Did he ask what you meant by mdestation
No. He never asked meanything about it

I want to digress a bit here. I have read letters that you
have written to your father. They're affectionate letters
they're letters of endearment. Why were you writing letters
like that, and why didn't you tell him you didn't want him to
cume here?

The only reason I ever wrote any letters or even talked to him
was because ever since I'd been in the church they'd said

be friendly to him...It was easy to put down én paper if it
would keep him there and keep him happy.

You knew he was coming down

Not when ... I have carion copies of every letter that I wrote
him, I told him that if he didn't quit it, that was it.

Tell me about some of those other letters

I'ge got to go get them cause I can't remember them
Are they more pointed ‘

Do they saﬁ he molested - no

I know, but are there any of them in there that doesnt show
that you're the loving daughter

Yeah. Those are letters that have never been printed
.anywhere.

How soon after you wrote the last letter did he come down

I think there was one letter in the mail, I don't know,
it was so short of time til he came down I'm not even sure if

he received it., It was like that same week or 2 weeks &k kd before

that.
Why didnt you want him to come down

Why? Well, 1, I hated his fucking guts, 2 I thouBht he was

up to no good, and I didn't see any good, I didnt think he was
up to any good coming down here. He hates the church and he
hates Jim

Wh} didnt you write him and say you didn't want anything to
do with him 5

Because I thought he'd start shit for the Temgle. I Ehought
he'd take it out on the Temple. I thought he'd bring a bunch
of shit against Peoples Temple., Ever since, I'd joined, he'd
been very threatened and very hostile about the fact that I
was part of the organization, Tim Stoen had told me to be niee
Ez E;z, t;iglzgzgetgi:,lio stiﬁ} be ghe real loving daughter
. e me shit, what a prick dad

kee ] 3 . p my dad was,

P him happy, he's a bastard, if /5, 430"t keep him happy he

14°
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might spread a bunch of shit for the church;™
He said your father was a prick?

Tim? Yeah

When is the first time - so Luckoo went with you to the Embassy
It wasn't to the Embassy, it was where Ambassador Mann
All right when you got there, who was there

Lawrence Mann was there and my dad was there. They were in
the living room talking, and Paula Adams came from another
apartment house. Carolyn Layton came with me too, I asked her
to go with me. They wereft involved in any of the discussions.

And Luckoo was with you

Yeah

Now tell me what was said, how close you were to your father,
what your father said to you, the entire scenario

Carolyn and Luckoo and I walked in. Sitting on the couch were
Ambassador ‘Mann and my dad. My dad came up and hugged me and
kissed me and shit. T didn't respond to him in any way.

We walked out on the balcony. just my father, myself, and Luckoo.
Ambassador Mann i was in another part of the houeeg, I think.
Carolyn and Paula went in the kitchen or the dining room and

had coffee. I said hi Paula, and he said, is this the Paula
Adams who assassinated my character? I had asked Paula to

‘take a tape into Richard McCoy saying I didn't want to see my

father, he molested me. She played that tpe. There was no

way for me to get to Georgetown and my father was putting
pressure on me, wanting to come down and see me. And there

was no time for a letter because mail is very unreliable between
Georgetown, and I couldn't get out because of the plane situation,
I asked Paula to turn on the tape recorder at the other end of
the radio ané I said this is Maria katsaris, blah blah blah

I don't want to see my father, I said he molested me. I asked
Paula to take the tape into McCoy and play it for him. And so
apparently McCoy had told my dad that Paula Adams came in and
said he was a child molester. All Paula did was goin and play
this tape of myself

This was before your father came down

Right. So McCoy it seems went back to my father and said that

Paula had come in and said he was a ki child molester:and I didn't
want to see him for that reason, So anyway when I said hi to Paula
at the house at this meeting, he said is this the Paula Adams who's

assassinated my character, and I didn't respond to it. He was very tense

very agitated, in fact he had develped a tic in his eye and his
eye twitched the whole time, not continuously, but quite often.
He asked me why I told people he molested me. T said I didn't

want to talke about it, He had a list of people that he had

talked to, who were former members who bad left. He tole me he talked

m -
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to Mazor., I think I mentioned the part about Mazor first,-i.ésked
him why was he talking to Mazor, _—

How did you know that he'd talked to Mazor
I think he told me. I'm trying to think
Well that's what I'm trying to find out.

I think, I'm not positive, I think on a phone patch he had told
me:that he talked to Mazor. I don't even remember

You had a phone patch with him before he came down

There was a long phone call in Georgetown, and there might
have been a call later. I was in on the long phone call.

Yeah, that was when he was, I mean I called - I was trying to
postpone him coming. Shakxwax He didnt have definite plans for
coming, and he was still friendly. The phone patch was here

on this radio. He said hewas coming, and I asked him to wait
awhile. There were 2 phone patches. I told him I would notbe
here. I told him I was going to Venezuelaaand if he came T
would not be here. I asked him to postpone it, I made up this
fib that I was going ke with my fiance, whibh I did not have
but I made it up thinking it would get him off my back. I

told him I would not be here. He came down anyway. As it
turned out, ‘I had cancelled my plans for Venezuela. I never ‘
did go at_that time. He came down here anyway after I told

him I would not behere so he didn't know if I was gone or not,
I did not see him then. 8o he came down a second time.

Did he say he had been talking to Mazor?

Well, I'm trying to think about how I found out. T think it was
on a phone patch. I'm trying to think if we found that out on
our own information. I can't remember if he told me on a phone
patch or if we found out.

What I;m trying to find out, is after you knew that he'd been
working with Mazor, what was the facade in trying to be nice to him?

I wasnt too nkce after that. I told him, you know -
Well you wrote him a letter after that, didn't you

I'11 have to look at my notes and see the date on it. Yeah,
I did write letters after that,

Were they friendly letters, loving letters

They weren't as friendly like the first ones that you'ée seen, no.
They weren't outright hostile .

Did any of your letters say I don't want a goddamn thing to do with
you?

No, not like that,
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I thought Buddy Mann told him _—

I think you're right. Buddy Mann

You see, he talked to & whole 1list of people. He talked to Grace,
Liz Foreman, Neva Sly - everybody who is out now in the conspiracy.
He had it written down on a piece of paper., I tried to get the
piece of paper from him but he stuck it back in his pocket.

This was at the meeting with- Luckoo. :

Héw long did that meeting last?

About an hour and a half

And who was present at the actual meeting

Okay, at the first hour, it was Luckoo, myself and him

and then McCoy, Dick McCoy came in, when McCoy came and Lawrence

Mann came in, the conversation started off on a personal thing

with me and not against the project, and then Luckoo had to leave.

When he was gone, it was just McCoy, Mann and me, and then

Carolyn came in towards the end, and he started getting all, the
conversation went back on the church again 242

In this hour and a half, Maria, did you tell him, did you
reiterate the fact that he had molested you

Yeah, he said why did you tell people that I molested you,
I said because you did and I don't really feel like talking about

it.

And that's the first time that you yourself directly told him that
Yeah.

What's the approxima te date of that

November 13, 1977. I can &ook on the calendar; it was on a Sunday.
whatever that week was.

What did he say when you said because you did molest me
I remember his eye started twitching

Is that his left yee eye

Yeah

He said, why @dould you tell people like that. He repeated it.
I 'said I dont want to tdk to you about it., And I dont think you
really want to get into it .

Did he ever deny it
He didn't deny it, he didn't confirm it.

What did he say when you left

He hugged me and he said I should always know that he loved me and
if I wanted to come back, I had a family waiting for me. I

wanted fare back, he had the fare
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This was when he left
Yeah, when he left the meeting

Was he infuriated that you k® would to his face accuse him of
molesting you . .

He wasn't outraged or pissed or anything, I mean, he's a
sicko, his eye twitched, he was agitated., He was very temse.
He wasn't outwardly outraged. He tried crying and manipulating.

He tried to get on your sympathy

Yeah

When is the first time, Maria, that you told anybo dy about
your father's conduct towards you sexually?

It was shortly after I was going to the Temple, and I think
Tim Stoen was the person I told first

Tell me your relationship and how you first got to know Tim
Stoen

Tim was one of the first people I met in the church.

He came on very friendly, very warm, and he knew my dad, I
guess, in the community, and he also came to meetings in
Redwood Valley, and Tim came there. The Temple gave $

I think he made few small donations too.

So how did you happen to tell Tim

-The situation was that he was very threatened about my coming

to meetings, and becoming more increasingly involved, and
I talked to Tim because I thought there would be some problem,
Tim agreed with me.

I want to know a little bit more about how you got to Tim,
not only to talk about it with him, but sex is something you
have been very reticent to talkabout it

I didn't go into details about, I carried it as far as to say
he molested me, didnt give him any details

Did he ask you, did he say he was surprised at it, what did he say

He confirmed that he'd be the type that nobody would ever
suspect, he was the type nobody would ever suspect to be a child
molester. I said I didn't like him, I wanted to get away from
him, I told him that he'd molested me and I did not say he

had actual mexual intercourse what it was, and at that time Tim
said something like he's just that evil type  person and he's
also the last person anybody. would suspect of being a child
molester. He tole me I should be friendly to him and try ot

keep him placated, go see him, visit him, and Tim used to get mad
when I wouldn't go over and see him. Tim used to get mad because
I didn't like to go over to his house. This was already after I
was in the Temple. I lived with some friends in the Temple.

m-/2
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Tim said I should go ower there like weekly, couple three times
a week and visit him., When there would be times that I would
never go over there, Tim would get mad and tell me I better

go over there before my dad got sick and started some shit

How would he know that you didn't go over and see him.

He'd ask me
How often did you see Tim during this period of time -

I saw Tim regulaarly, at meetings, during the week, qukte
frequently

Wha t was Tim's role in the church

He was the attorney, and I went to him for advice. He was like
somebody in the Tempple that I would talk to about the problems
of my dad and how to handle my dad.

When is the last time that you talked to him about your father
In San Francisco, before he came down here,

He came down here in February of 1977, Do you remember

Jim Jones' Testimonial - was it after that? And before he
came to Guyana, while he was still in the District Attorney's
office

Yeah, It was - round that time too there was this moonie shit
going on, my dad would be the type who would try cnservatorship
on me. Tim had warned me about that.

What advice, if any, did Tim Stoen give you between the time
of the Jim Jnes Testimonial and the time thathe left for
Guyana in February 1977 .

I didn't talk to Tim as much in that time because

I remember talking to him about the conservatorship thin, that

my dad would be the type to do it, and he said keep on a freindly
basis with him, just be very careful with him. That would be
basically it. !

How soon before he left for Guyana did he mention the fact
be nice to him or whatever

You're asking about what month?
No, I've already placed it betwen the Testimonaial and when
he went to Guyana. You know he went to Guyana for about 6 or

7 weeks. During that period £ of time did you talk to him at
all, .

Did I talk to him while he was in Guyana?

go - between the time of Jim's Testimonial and when he went to
uyana 1

m=-/3
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Was there any discussions, any talking, any reference at all
that he talked about your father

There was a phone conversation where he asked me how my dad
was doing, when was the last time I saw him, that I should
continue seeing him, and the again reiterated that he;d

be the type of person to do - cdsservatorship on me

When was the meeting in Georgetown ) éiDE 2

That meeting took place April 27 - May 1, 1977. Those are
the entry and exit stamps on my passport.

I'm intereted in Stoen. After he came back from Guyana, did
you see him in San Franciszo, did you talk to him in San
Francisco

I don't remember, I honestly don't remember.

The meeting in Georgetown was at the old address, right?
some 60 hours -

The new address

Mike and
This was after Tim Stoen had run to England and/Sandy had
gone down to fetch him, Did he cmme back to San Francisco
after that

The meeting took palce aft r that

Did he come back to San Francico after that

" Eventually

Which is it, yes or no
After they were all gone and I was still there, he left.
Did he come to the Temple

No he didnt come to the Temple, but just before the news
broke, a phone call came and someone said that it came from

g:mdid not come to the Temple

So there's no way in the world that he could have met with
Did you come here with the youngster

Yes, I came with John, I séayed about a week and then I left.
What happened to John

He stayed here with Joyce Touchette.

Between october 1976 and June 1977 you were in the US

Right.

7 44
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Now when you got here on June 16 ox 17,-was Tim Stozn here?’

No

how
Eggnc%E£&S§ggeggtéovernment didn't know/he left., He had to
leafe secretly, pay a price to a charter plane because
he didn't leave through any natural commercial routes. He
left by charter some way, without approval of the government.
They had no listing of him, - : )

He left a message at the Tower Hotel for me,

a result of -
Ac/the meeting in April, how was the information transmitted "
to Maria

By radio
What happened was, we decided at the meeting - there was
a radio in Georgetown and one in Jonestown.

I talked to Tim, I was on the radio in San Francisco, Tm
was on the radio in Jonestown.

You came here to Jonestown on May 16, 1977, is that correct
But before you came here, did you have any communication
between the end of April 1977 and May 16 whemxyeu before
you came to Jonestown, Guyana, with Tim Stoen

Not other than when I talked to him on the radio
From the end of April, which is the meeting which took place

with the lawyers and the legal committee and so forth,
and before you got here on June 16, 1977, didyou have any

communications with Tim Stoen

Yes, I talked to him on the radio.
Give us the converation that you best recall

Well, over several days, he would be the person speaking on
this end of the radio and I would be at the other end of

the radio. I also got the message at that time that I was

to stay in the building as much as I could, have other people
go out and do my business for me. That I should stay in

the building, that if I had do go out and dox anything for
the church I should get somebody and let them do it, tht I
was in danger of being set up or he might try kidnapping and
conservatorship on me.

1 found a note of his - he did say on the radio too - he said

i would be safer to come down to Guyana, there would be no

danger of my dad. .

Had he toldyou that before

Yeah

Did he ever put that in writing

When he left I had found a note of_a group of people that he thought

should come to Guyana, it was an oléﬂ?pteand my name was among 1t.
. /M-
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Side 2 of tape, at 94/95 . - =
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is again talking .pout phone call with Steve-Katsaris

She was in Caraccas, Venezuelg, there alone

He started going into that whole big lie stuff
I toldhim I took a lie detector test

That's how he knew you took the lie detector test

I told him he had until 48 hours to call my friends in San
Francisco, and drop it, have reconcilliation - if he did not
drop it I would have nothing more to do with him

What did he say

He said noy Maria, (illegible)

But he immediately tried to get to her. He called our San

Francisco station, and he couldn't get her cause she was
way over in Carracas. He called twice to the San Francisco

station.

m-1p
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Dear ’

My name is Maria Katsaris and I am twen?’-kggr years old. Some

weeKs ago, my father{ Steven Katsarisf contacted your offices
regarding his demad to see me. I am currently living and working

in Guyana, South America, at the Peoples Temple Agricultural project,
Before my father contacted you, we spoke via radio phone patch.
Turing that conversation he demanded that I fdrsake my plans

s'"‘* <&

to travel with m 1ance' a doctor to Venezurla ang see him .
7 IYi > e"’%t’./ 7—;‘% 49 j -J:-- ’/’-g U R & 3

Although I care for my father,/\t is my bellef that he has had 11”°“7Z

problems in accepting the fact that at my age I am an adult
who can chart my owncourse through life. It is my understanding
that after I would not immediately accede to his wishes, he
contacted your offices with tales that I was being "held aginst
my will". Nothing could be further from the truth, nor more

laughable. T

I am quiﬁe{happy‘here in Guyana, and I assure you, I am here
of my own volition. The project is consifered a model community
by both~£he government here and the many visitors who come
almost daily. So, there is no "secrecy" as my father wishes to )
insinuate. In fact, just last week, Mr. Charles Garry t ‘7522“:57é2t:

,,01‘%:*( J“'\‘“ -~ II/"(M:.:.[‘AJJ/I
well ImOWnla,awjrer, Cflszst%céqfogr f? days. Y am sure that if
you contact his offlcef\ie will be glad to give you his impressios

of the project, and of myself-- as I met with him on more

than one occasion during his visit. -

I am sorry for any inconvenience that this family disagreement
has caused. I did contact my father again, and offer to see him

whenever we could arrange a convenient time for both of us, I

have heard nothing from hlm 51nce, 50 I can only assume that
Pp-22- 0.




inevitabkle truth that daughters do grow up and choose to lead “
without so much Pain and heartache.

their own lives,

\§§
fathers, or at least my own father, could learn to accept the g;%
Lt

-xﬂnzxxngxinxx% \(E§

Please feel free to write me if you have any questions.
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ALAN CRANSTON
CALIFORNIA

Vlnited Sfafes . Senafe

WASHINGTON, D.C. 20310

December 20, 1977

Ms. Maria Katsaris
P.0. Box 893
Georgetown, Guyana
South America

Dear Ms. Katsaris,

Many thanks for your letter about the

People's Temple Agricultural Project in Guyana.
I'm glad that you're happy there and that

you feel the mission is doing good work.

I appreciate your writing to tell me your
side of the misunderstanding with your
father and hope that You two will be able
to meet and resolve your differences.
With best wishes,
Sincef£ly,
/

b tom

Alail Cranston

4&'&&3 SBlafes Denafle

WASHINGTON, D.C. 20510
OFFICIAL BUSINESS

Ms. Maria Katsaris
P.0O. Box 893
Georgetown, Guyana
South America
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DAVID B. FL’HI—IEIMER .

1803 Laguna Street, San Francisco, Californis 94115
Telephone (415) 922-9819
Cable:pavrECH

June 29, 1978

CetiTw | amegt
T Catens

- — as
=B Lk

Charles Garry, Esqg. R 'i’“i:L:\;L

Garry, Dreyfus, McTernan, Brotsky 35;6”" _ *335
Herndon & Pesonen, Ine. - L 3 51978

1256 Market Street

San Francisco, Ca. Sarry, Broyiss, Meteriza S B.athy

Re: KATSARIS vs PEOPLES TEMPLE

REPORT OF iNVESTIGATION

Enquiries with confidential sources in Washington, D.C.
disclosed the following information with respect to Steven
Katsaris's last visit to Guyana. Arrangements for the visit
were furthered by Arthur Mandakis. Mandakis 1s alleged to
have used his influence with government sources to arrange
Katsaris's viza and later visit to Guyana.

On several social occasions since the visit to Guyana,
Katsaris has claimed that the CIA aided him in entering
Guyana. A confidential source who knows Mandakis and Katsaris
knows of no hidden governmental influence on either. . In the
Judgment of the Source, Katsaris 1s simply an outraged and
embittered parent trying to get his daughter back. According
to the source, Katsaris is a gentle, self-effacing person of
a rather conservative political persuasion who is not known to
brag or embroider his adventures,

The source stated that Katsaris is presently living in
fear for his 1ife because of threats from the Peoples Temple
and may, in fact, now be hiding out.

Our source alsoc stated that the leasing of the Jonestown
Plantation was arranged by the Deputy Prime Minister of

David B. Fechheimer

Investigation is continuing.

" OB-22-5
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